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i. σχετικά µε τον Πτηνοτροφικό Συνεταιρισµό  Άρτας, σελ.
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ii. σχετικά µε την αποκατάσταση της λιµνοδεξαµενής Χρυ-

σοσκαλίτισσας στο Νοµό Χανίων, σελ. 13855
γ) Προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε τη θέση της

Κυβέρνησης για την ανθρωπιστική αποστολή στη Γάζα, σελ.
13856

δ) Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλι-
σης, σχετικά µε την επιχορήγηση Καταναλωτικών Οργανώ-
σεων από το ΕΣΠΑ, σελ. 13858

ε) Προς την Υπουργό Παιδείας, Δια Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε το Πανεπιστήµιο της δυτικής Ελ-
λάδας, σελ. 13860

στ) Προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, σχετικά µε τις προθέσεις της Κυβέρνησης για το
Ελληνικό Οργανισµό Μικρών - Μεσαίων Επιχειρήσεων και
Χειροτεχνίας (ΕΟΜΜΕΧ), σελ. 13862

5. Συζήτηση επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών της Νέας
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Αθήνα, σήµερα στις  15 Ιουλίου 2011, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.08’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής  κ. ΒΥΡΩΝΑ ΠΟΛΥΔΩΡΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 14-7-2011
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα πρακτικά της ΡΟΣΤ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης
14 Ιουλίου 2011, σε ό,τι αφορά στην ψήφιση στο σύνολο του σχε-
δίου νόµου: «Κύρωση Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Διε-
νέργεια Απογραφής Πληθυσµού-Κατοικιών»».)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Κωνσταντίνο Αϊβα-
λιώτη, Βουλευτή Β’ Αθηνών του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού,
τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων Γενικού Νοσο-
κοµείου και Κέντρου Υγείας Λήµνου εκφράζει την αντίθεσή του
για την επικείµενη συγχώνευση του Nοσοκοµείου Λήµνου µε το
Βοστάνειο Νοσοκοµείο Λέσβου. 

2) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Υπαλλήλων
ΕΟΜΜΕΧ εκφράζει την αντίθεσή του µε την επικείµενη διακοπή
λειτουργίας του οργανισµού. 

3) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο κλειστό επάγ-
γελµα των ενεργειακών επιθεωρητών στην Ελλάδα.

4) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ζωή Γεωργαντά καταθέτει ζη-
τήµατα λειτουργίας της Ελληνικής Στατιστικής Αρχής. 

5) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ελλήνων Γεωλόγων
εκφράζει την αντίθεσή του για την επικείµενη κατάργηση του Ιν-
στιτούτου Γεωλογικών και Μεταλλευτικών Ερευνών. 

6) Ο Βουλευτής Ζακύνθου κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Διοικητής του Οργανισµού Δηµό-

σιας Αντίληψης Ζακύνθου αιτείται την υπαγωγή των ασφαλισµέ-
νων του οργανισµού στο δηµόσιο.

7) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Βιάννου Νοµού Ηρα-
κλείου εκφράζει την αντίθεσή του για την αναστολή λειτουργίας
του παραρτήµατος ΙΚΑ ΕΤΑΜ Άνω Βιάννου και ζητά την επανε-
ξέταση και την αναθεώρηση της απόφασης του Διοικητή του ΙΚΑ
ΕΤΑΜ. 

8) Ο Βουλευτής Ζακύνθου κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Περιφέρεια Ιονίων Νήσων αιτείται
την επαναχωροθέτηση της γέφυρας Αγίου Χαραλάµπη εντός της
χερσαίας ζώνης του λιµένα (περιοχή Μαρίνας) και την ολοκλή-
ρωση του έργου της Μαρίνας Ζακύνθου.

9) Η Βουλευτής Χανίων κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΚΟΥΡΟΥΠΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Προϊστάµενος του Τµήµατος Κοι-
νωνικής Επιθεώρησης Νοµού Χανίων καταθέτει την
αναγκαιότητα στελέχωσης της υπηρεσίας, καθώς και υλικοτεχνι-
κής υποδοµής. 

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γιώργος Κώττης, Βορειοηπει-
ρώτης εκφράζει τα παράπονά του σχετικά µε τα προβλήµατα
που αντιµετωπίζει στην ανανέωση του ειδικού δελτίου οµογέ-
νειας.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Συνδικαλιστική Οµο-
σπονδία Νοσηλευτικού Προσωπικού (ΠΑΣΟΝΟΠ) αιτείται τη
διασφάλιση των θέσεων του νοσηλευτικού προσωπικού στα υπό
συγχώνευση νοσοκοµεία και δηλώνει την αντίθεσή της στη συρ-
ρίκνωση των ήδη χαµηλών αποδοχών τους.

12) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Βιάννου αιτείται τη συνέχιση
της λειτουργίας του υποκαταστήµατος ΙΚΑ ΕΤΑΜ Άνω Βιάννου.

13) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Μινώα Πεδιάδας Νοµού Ηρα-
κλείου αιτείται τη µείωση των τιµολογίων των επαγγελµατιών εκ-
κενώσεων βόθρων στις περιοχές που δε διαθέτουν αποχετευτικό
δίκτυο.

14) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κατέ-
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θεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Δικηγορικού Συλ-
λόγου Καλαµάτας αιτείται την ίδρυση ενός σύγχρονου Καταστή-
µατος Κράτησης εντός των διοικητικών ορίων της Περιφερειακής
Ενότητας Μεσσηνίας.

15) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΟΛΓΑ ΡΕΝΤΑΡΗ - ΤΕΝΤΕ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Παλιννοστούντων Νοµού Έβρου
αιτείται τη στεγαστική αποκατάσταση των παλιννοστούντων οµο-
γενών βάσει του αντίστοιχου κρατικού προγράµµατος.

16) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Εξωραϊστικός, Πολιτιστικός Σύλ-
λογος «Η Ερίκεια» εκφράζει την αντίθεσή του για την επικείµενη
κατασκευή µονάδας παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας σε ελά-
χιστη απόσταση από τον εντός σχεδίου οικισµό, στην περιοχή
του Ντραφίου. 

17) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Μήλου αιτείται τη συνέχιση
της λειτουργίας του καταστήµατος ΟΤΕ στο νησί.

18) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πολιτιστικός και Εξωραϊστικός
Σύλλογος Τσoυκλιδίου «η Ένωση» κ.α. καταθέτουν ψήφισµα µε
το οποίο εκφράζουν την αντίθεσή τους µε την κατασκευή δύο
εργοστασίων επεξεργασίας σύµµεικτων απορριµµάτων στο
χώρο του ΧΥΤΑ Φυλής. 

19) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Πολιτιστικός και Εξωραϊστικός
Σύλλογος Τσουκλιδίου «η Ένωση» κ.α. ζητούν προστασία των
κατοίκων της Φυλής από την παραβατική συµπεριφορά των
Ροµά. 

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 13391/18-03-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Νικολόπουλου Νικόλαου, Καράογλου Θεόδωρου και Κα-
ριπίδη Αναστάσιου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Φ.90022/14794/
987/01-07-2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:

13818 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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13820 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



2. Στην µε αριθµό 14091/30-03-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Κολοκοτρώνη Άγγελου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Δ2/14537/1-7-

11 έγγραφο  από τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής  η ακόλουθη απάντηση:
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13822 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



3. Στην µε αριθµό 15299/21-04-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Αυγερινοπούλου Διονυσίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.Τ/

ΓΡ.ΥΠ./K.E./1362/1-7-2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Πολιτι-
σµού και Τουρισµού  η ακόλουθη απάντηση:
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13824 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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13826 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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4. Στην µε αριθµό 16276/13-05-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Κολοκοτρώνη Άγγελου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1350/1-7-2011

έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής  η ακόλουθη απάντηση:

13828 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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5. Στην µε αριθµό 16749/23-05-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αποστολάτου Βαΐτση δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.Τ.ΓΡ.ΥΠ./

K.E./1425/1-7-11 έγγραφο από τον Υφυπουργό Πολιτισµού και
Τουρισµού  η ακόλουθη απάντηση:

13830 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



13832 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

6. Στην µε αριθµό 17599/07-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Στυλιανίδη Ευριπίδη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1092494 ΕΞ

2011/4011/1-7-11 έγγραφο  από τον Υπουργό Οικονοµικών  η
ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 17724/09-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Δαµιανάκη Ευτύχιου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Φ90022/14960/

1833/1-7-11 έγγραφο  από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνι-
κής Ασφάλισης  η ακόλουθη απάντηση:

13834 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8. Στην µε αριθµό 17892/10-06-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Δρίτσα Θεόδωρου και Λαφαζάνη Παναγιώτη δόθηκε µε

το υπ’ αριθµ. 4246/1-7-11 έγγραφο  από τον Υπουργό Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:
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ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΟΖ ’ - 15 ΙΟΥΛΙΟΥ 2011                                                                                            13841



9. Στην µε αριθµό 18069/16-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Πολατίδη Ηλία δόθηκε µε το υπ αριθµ. 21/419/ΑΣ 28809 δις/1-

7-11 έγγραφο  από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη απά-
ντηση:

13842 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10. Στην µε αριθµό 18474/27-06-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Πλεύρη Αθανασίου, Γεωργιάδη Σπυρίδωνος - Αδώνιδος

δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/13506/1-7-11 έγγραφο  από τον
Υπουργό Προστασίας του Πολίτη  η ακόλουθη απάντηση:

13844 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Η πρώτη ερώτηση που θα συζητηθεί είναι η δεύτερη µε αριθµό

1070/12-7-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της Νέας Δη-
µοκρατίας κ. Γεράσιµου Γιακουµάτου προς τον Υπουργό Οικο-
νοµικών, σχετικά µε το «πόθεν έσχες» για τις καταθέσεις
Ελλήνων στο εξωτερικό και το εσωτερικό.

Ο ερωτών συνάδελφος, κ. Γεράσιµος Γιακουµάτος, έχει το
λόγο για δύο λεπτά, προκειµένου να αναπτύξει προφορικά την
ερώτησή του. 

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,
είναι αναµφισβήτητο γεγονός ότι η χώρα µας διέρχεται τη µεγα-
λύτερη κρίση στην ιστορία µας. Αυτό είναι παγκοσµίως αντιλη-
πτό και γνωστό.

Σ’ αυτήν τη χώρα, λοιπόν, αυτήν τη στιγµή η πολιτική δοκιµά-
ζεται. Δοκιµάζεται η ειλικρίνεια, η εντιµότητα, η αποτελεσµατι-
κότητα των ενεργειών που έχει κάνει ο καθένας για να βγει η
χώρα από το αδιέξοδο.

Έχουµε µια φορολογία, όπως και εσείς την έχετε δεχτεί, πάρα
πολύ σκληρή. Στενάζει το νοικοκυριό, αγανακτεί ο πολίτης. Αυτή
είναι η µια όψη του νοµίσµατος. Η άλλη όψη είναι: Πώς θα σωθεί
η χώρα; Πώς µπορεί να γλυτώσει την επιλεκτική ή µη επιλεκτική
χρεοκοπία; Πώς µπορεί; Μπορεί όταν όλοι κάνουµε το πρέπον.

Να σας δώσω ένα παράδειγµα. Έρχεται ο Γάλλος Ευρωβου-
λευτής ο Κον Μπεντίτ και λέει ότι υπάρχουν 600 δισεκατοµµύρια
στην Ελβετία και στο εξωτερικό. Έρχεται η Αυστριακή Υπουργός
Οικονοµικών και λέει τα ίδια. Γράφουν οι εφηµερίδες ότι το
Υπουργείο Οικονοµικών έχει επτά cd µε τριάντα χιλιάδες κατα-
θέτες στην Ελβετία.

Ερωτώ, κύριε Υπουργέ: Δεν είναι δυνατόν να έχουµε τουλάχι-
στον µια σωστή ενηµέρωση, να ξέρουµε ποια είναι η αλήθεια; 

Βγήκε ο κ. Χαλβατζής από την Αριστερά εχθές και είπε ότι
υπάρχουν στην Ελβετία 610 δισεκατοµµύρια –και το ακούει ο Έλ-
ληνας και ποιος τους καλύπτει.

Άρα, θέλω, πρώτον, να ενηµερωθώ, να µου πείτε ποια είναι η
αλήθεια και δεύτερον, να µου πείτε τι κάνουµε.

Να δώσω ένα παράδειγµα. Σήµερα δραστηριοποιούνται, κύριε
Υπουργέ, περίπου 70 διαδικτυακές σελίδες παράνοµου τζόγου.
Πάω εγώ, βάζω την κάρτα µου και χάνω στο πόκερ ή στο στοί-
χηµα ή οπουδήποτε. Πώς πληρώνονται αυτές οι εταιρείες, κύριε
Υπουργέ; Η Επιστηµονική Επιτροπή της Βουλής λέει ότι ο ετή-
σιος τζίρος είναι 5 δισεκατοµµύρια. Το ελληνικό δηµόσιο δεν
παίρνει ούτε ένα ευρώ φόρο. Αυτά πάνε στα νησιά Καϊµάν και
στο Γιβραλτάρ. Μεγάλες εταιρείες και τις ξέρετε. Γιατί δεν κά-
νετε κάτι ούτως ώστε να πάρουµε το φόρο;

Εάν είναι 5 δισεκατοµµύρια, στα δέκα τελευταία χρόνια είναι
50 δισεκατοµµύρια. Με 45% που είναι η φορολογία, που πληρώ-
νει ο κάθε Έλληνας πολίτης, χάθηκαν αµέσως-αµέσως, κύριε
Υπουργέ, 22 δισεκατοµµύρια. Να συνεχίσουµε να χάνουµε αυτά
τα χρήµατα; Να συνεχίσει, λοιπόν, να υπάρχει ένας φορολογικός
παράδεισος γι’ αυτές τις εταιρείες; Αυτό είναι το πρώτο.

Δεύτερον, διαβάζουµε καθηµερινά και βλέπουµε το ΣΔΟΕ να
ενηµερώνει: Γιατρός 20 εκατοµµύρια, ιµπρεσάριος παίκτης στη
Θεσσαλονίκη 24 εκατοµµύρια, καφετζού 6 εκατοµµύρια µε σύ-
νταξη απορίας του ΟΓΑ. Ερωτώ, κύριε Υπουργέ: Από αυτά που
τα βρίσκει το ΣΔΟΕ και δηµοσιοποιεί κατάλογο ονοµάτων, έχει
εισπραχθεί έστω και ένα ευρώ; 

Εν πάση περιπτώσει, σας προκαλώ και σας παρακαλώ να
δούµε µε ποια διαδικασία, όταν βλέπουµε κάποιον είτε γιατρό
είτε δικηγόρο είτε επιχειρηµατία µε πάνω από ένα εκατοµµύριο
ευρώ στην Ελλάδα θα τον ελέγξουµε. Να µας πει απλώς ότι αν
δεν πληρώσει το φόρο, να πληρώσει το φόρο του 45%. Δηλαδή,
στο ένα εκατοµµύριο παρανόµως αποκτηθέντα, να του πάρουµε
τις 450.000, το φόρο. 

Κύριε Υπουργέ, η πολιτική αξιοπιστία δεν θα έρθει ούτε χαρί-
ζοντας αυτοκίνητα, ούτε δίνοντας το µολύβι, ούτε πετώντας
στραγάλια.

Η αξιοπιστία της πολιτικής θα έρθει µε ένα µόνο τρόπο: Αυτό
πρέπει να ξεκινήσει από εκείνους που έχουν διατελέσει πολιτικοί
από το ’94 και µετά. Να ανοίξουµε τους λογαριασµούς όλων µε
τη συγκατάθεση της Βουλής, µε ό,τι θέλετε για να ξεκαθαρί-
σουµε τα πράγµατα στην πολιτική. Δεν µπορεί κοντά στα ξερά
να καίγονται και τα χλωρά. 

Άρα, σας προτρέπω ό,τι άδεια χρειάζεστε από τη Βουλή να
την πάρετε, όποιο νόµο χρειάζεται να φέρετε, να τον φέρετε και
να τον ψηφίσουµε, έτσι ώστε από το ’94 και µετά να ελεγχθούν
όλοι οι λογαριασµοί, εγχώριοι και µη, πολιτικών προσώπων, δι-
οικητών, τα πάντα. 

Αυτό νοµίζω, κύριε Υπουργέ, µε όλο το σεβασµό θα φέρει κά-
ποια έσοδα στο ελληνικό δηµόσιο για να απαλλαγούµε από το
βραχνά των δανειστών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Γιακουµάτο.

Παρακαλείται ο Αντιπρόεδρος της Κυβερνήσεως και Υπουρ-
γός Οικονοµικών κ. Ευάγγελος Βενιζέλος να λάβει το λόγο προ-
κειµένου να απαντήσει στον ερωτώντα συνάδελφο.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Πρόεδρε, ένας από τους λόγους που έχουµε οδηγήσει
στη δραµατική µείωση της αξιοπιστίας του πολιτικού συστήµα-
τος είναι το γεγονός ότι επαναλαµβάνουµε ορισµένα στερεότυπα
και ο κόσµος έχει πια εδραιώσει την πεποίθηση ότι αυτά είναι
απλώς λόγια και ότι δεν παράγεται κανένα πρακτικό αποτέλεσµα,
ενδεχοµένως γιατί δεν υπάρχει η πολιτική βούληση, ενδεχοµέ-
νως γιατί ενώ υπάρχει πολιτική βούληση, δεν υπάρχει ο κατάλ-
ληλος διοικητικός µηχανισµός. 

Δεν αναφέροµαι, παρά µόνο σπανίως και όταν υπάρχει ανά-
γκη, στην πρόθεσή µας και στην προσωπική µου απόφαση να κα-
ταστήσουµε προτεραιότητά µας –γιατί αυτό είναι ζωτικής
ανάγκης- τους επόµενους µήνες τον αγώνα κατά της φοροδια-
φυγής, την ένταξη της παραοικονοµίας στην επίσηµη οικονοµία,
γιατί η αύξηση των δηµοσίων εσόδων, η ανάσχεση του φαινοµέ-
νου της υστέρησης των δηµοσίων εσόδων είναι απολύτως ανα-
γκαία, προκειµένου να πιάσουν τόπο οι θυσίες του ελληνικού
λαού. 

Δεν είναι δυνατόν να επιβάλουµε δραµατικά και δραστικά
µέτρα περικοπής του εισοδήµατος ή αύξησης της φορολογίας
και τελικά να µην µπορούµε να κατακτήσουµε το δηµοσιονοµικό
αποτέλεσµα που θέλουµε να κατακτήσουµε για να φτάσουµε σε
πρωτογενή πλεονάσµατα, γιατί είναι κωµικοτραγικό η Ελλάδα
που κουβαλάει ένα τεράστιο δηµόσιο χρέος και είναι στο επίκε-
ντρο του διεθνούς προβλήµατος για το δηµόσιο χρέος της Ευ-
ρωζώνης, αλλά γενικότερα για το δηµόσιο χρέος, να παράγει
δηµόσιο χρέος και τώρα που µιλάµε. Άρα, τώρα στο Υπουργείο
Οικονοµικών εφαρµόζουµε µια πολύ απλή γραµµή: Πρώτα κά-
νουµε ό,τι έχουµε να κάνουµε και µετά το εξαγγέλλουµε. 

Αυτές τις τρεις εβδοµάδες που βρίσκοµαι στα καθήκοντα του
Υπουργού Οικονοµικών έχουµε διαµορφώσει το προγεφύρωµα
στον αγώνα κατά της φοροδιαφυγής, προκειµένου να φτάσουµε
οµαλά το Σεπτέµβριο στο νέο Εθνικό Φορολογικό Σύστηµα που
θα αποκαθιστά αδικίες, θα έχει αναπτυξιακό προσανατολισµό,
θα έχει απλότητα, διαφάνεια και θα καθιερώνει σχέσεις εντιµό-
τητας µε τον πολίτη και κυρίως θα αποκαθιστά την κοινή λογική. 

Τι έχουµε κάνει ως τώρα αυτές τις λίγες εβδοµάδες; Καταρ-
γήσαµε το τραπεζικό απόρρητο για τις υπηρεσίες του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών. Άρα, µπορούµε να συλλέξουµε –και
συλλέγουµε- όλα τα στοιχεία και µπορούµε να κάνουµε όλες τις
διασταυρώσεις. Δεύτερον, αυξήσαµε δραστικά τα τεκµήρια δια-
βίωσης, ώστε να συλλάβουµε µη δηλωµένο εισόδηµα. Τρίτον,
επιβάλαµε το ελάχιστο τέλος επιτηδεύµατος και ελεύθερου
επαγγέλµατος. Τέταρτον, µειώσαµε µε τρόπο κοινωνικά δίκαιο
το αφορολόγητο όριο, εξαιρώντας νέους έως τριάντα χρονών
και συνταξιούχους άνω των εξήντα πέντε χωρίς άλλα εισοδή-
µατα. 

Ξεχωρίσαµε την κατάσταση που επικρατεί στο περιβόητο
«βουνό των ληξιπρόθεσµων οφειλών». Αποκαλύφθηκε ότι από τα
42 δισεκατοµµύρια, τα 37 δισεκατοµµύρια τα οφείλουν –φυσικά
µαζί µε προσαυξήσεις και πρόστιµα- δεκατέσσερις µόνο χιλιάδες
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φυσικά και νοµικά πρόσωπα. Θα ξεχωρίσουµε πεθαµένους, φτω-
χούς και δηµόσιους οργανισµούς. Άρα δέκα χιλιάδες φορολο-
γούµενοι οφείλουν 37 δισεκατοµµύρια, ενώ τα υπόλοιπα 4
δισεκατοµµύρια τα οφείλουν οκτακόσιες ενενήντα χιλιάδες φο-
ρολογούµενοι, εκ των οποίων οι επτακόσιες είκοσι χιλιάδες οφεί-
λουν έως 3.000 ευρώ.

Άρα, µπορούµε να εστιάσουµε σε δέκα χιλιάδες πρόσωπα,
χρησιµοποιώντας και ιδιωτικούς µηχανισµούς, δηλαδή δικηγό-
ρους και λογιστικά γραφεία και ορκωτούς λογιστές, για να
έχουµε άµεσο αποτέλεσµα.

Επίσης, επανερχόµαστε στο µέτρο, όχι της περαίωσης αλλά
της ταχύρρυθµης υποβολής δηλώσεων και των ταχυρρύθµων
ελέγχων, για να κλείσουµε το κεφάλαιο των προηγούµενων ανέ-
λεγκτων χρήσεων. Και αυτό θα το κλείσουµε και µε την εντατική
χρήση του φορολογικού πιστοποιητικού που χορηγείται από
τους ορκωτούς λογιστές και τους λογιστές που έχουν την ευ-
θύνη των δηλώσεων και των ελέγχων, που είναι πιστοποιηµένοι
και υπογράφουν. 

Αρχίσαµε νέες διαπραγµατεύσεις µε την Ελβετία. Μίλησα προ-
σωπικά µε την Ελβετίδα Υπουργό Οικονοµικών. Θα λάβουµε όλα
τα στοιχεία και θα συνάψουµε σύµβαση πολύ σύντοµα, παρόµοια
µε αυτήν που έχουν συνάψει το Ηνωµένο Βασίλειο και η Γερµα-
νία µε την Ελβετία, προκειµένου να µάθουµε τι συµβαίνει και να
πάρουµε τους φόρους που µας αναλογούν από τις καταθέσεις
εξωτερικού. 

Τώρα, ανακοινώνω στη Βουλή τρία πολύ σηµαντικά µέτρα σε
σχέση µε το ζήτηµα που λέγεται «καταθέσεις εξωτερικού». 

Πρώτον, έχουµε τη δυνατότητα λόγω της άρσης του τραπεζι-
κού απορρήτου, που ήδη ισχύει ως νόµος του κράτους, να πλη-
ροφορηθούµε από τις τράπεζες ποια είναι τα εµβάσµατα προς
το εξωτερικό που έχουν σταλεί όλο το τελευταίο διάστηµα και
να στρέψουµε τους ελέγχους καταλλήλως, καλώντας προηγου-
µένως όποιον έχει ενδιαφέρον να έρθει και να υποβάλει µόνος
του δήλωση, για να µην υποστεί το δραστικό έλεγχο. 

Δεύτερον, έχουµε τα στοιχεία που µας επιτρέπουν να διασταυ-
ρώσουµε τόκους από καταθέσεις εξωτερικού και ήδη η Γενική
Γραµµατεία Πληροφοριακών Συστηµάτων προβαίνει σε αυτές τις
διασταυρώσεις.

Τρίτον, έχουµε τη δυνατότητα να διασταυρώσουµε τη χρήση
πιστωτικών καρτών σε τράπεζες εξωτερικού. 

Αυτά όλα θα αποδώσουν πολύ γρήγορα αποτέλεσµα και είναι
µια ευκαιρία όποιος θεωρεί ή υποψιάζεται ότι έχει κενό στις σχέ-
σεις του µε τις φορολογικές αρχές να έρθει και να τακτοποιήσει
τις υποθέσεις του, γιατί ούτως ή άλλως τα στοιχεία είναι προσιτά
και όλοι οι έλεγχοι θα γίνουν και δεν έχει κανείς λόγο να παίρνει
τα χρήµατά του από τις ελληνικές τράπεζες και να τα οδηγεί µε
εµβάσµατα στο εξωτερικό, διότι, όπως είπα και χθες, το ελληνικό
τραπεζικό σύστηµα, όπως αποδεικνύεται από τα stress tests,
είναι ισχυρό, είναι απολύτως διασφαλισµένο και εγγυηµένο ως
µέλος του ευρωσυστήµατος. Εγώ αντιλαµβάνοµαι το µικρό απο-
ταµιευτή που έχει ανάγκη να καλύψει τα έξοδα της καθηµερινό-
τητάς του ή της επιχείρησής του, αλλά δεν αντιλαµβάνοµαι
κάποιον που δεν έχει το στοιχειώδες πατριωτικό φρόνηµα να
στηρίξει την εθνική οικονοµία σε µία τόσο κρίσιµη στιγµή.

Είπα ότι υπάρχουν δύο νέα πατριωτικά καθήκοντα υψίστης ση-
µασίας. Το πρώτο είναι η εκπλήρωση των φορολογικών υποχρε-
ώσεων και το δεύτερο η υποστήριξη του ελληνικού τραπεζικού
συστήµατος προς όφελος των πολιτών, όχι προς όφελος των
τραπεζιτών. Γιατί οι τράπεζες, σε τελευταία ανάλυση, τελούν υπό
τον αυστηρό έλεγχο του κράτους και της Ευρωπαϊκής Κεντρικής
Τράπεζας. Εδώ µιλάµε για την εθνική οικονοµία, όχι για επιχει-
ρηµατίες. 

Επίσης, θέλω να τονίσω ότι έχουµε τη δυνατότητα να ελέγ-
ξουµε το «πόθεν έσχες» όλων των εν ενεργεία πολιτικών, διότι
αυτό µπορεί να το κάνει η αρµόδια επιτροπή και το κάνει, αφού
έχει όλα τα στοιχεία. Άρα, για τους εν ενεργεία πολιτικούς οι
έλεγχοι διεξάγονται και θα συνεννοηθώ µε τον Πρόεδρο της
Βουλής, για να δούµε τι γίνεται µε πολιτικά πρόσωπα ή µε διοι-
κητικά στελέχη υψηλού επιπέδου του παρελθόντος που δεν υπά-
γονται τώρα στον έλεγχο. Γιατί όσοι υπάγονται τώρα στον
έλεγχο, ελέγχονται εις βάθος και απολύτως. 

Αυτό να το ακούσει η κοινή γνώµη, ο ελληνικός λαός. Υποβά-
λουν οι Έλληνες Βουλευτές δήλωση «πόθεν έσχες» και αυτή
ελέγχεται και από δικαστικούς και από ορκωτούς λογιστές, όχι
από την ίδια τη Βουλή, µε την έννοια ενός φιλικού διακανονισµού
µεταξύ κοµµάτων και Βουλευτών. Άλλες κατηγορίες είναι αυτές
που δεν ελέγχονται και δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία ότι στο
εθνικό φορολογικό σύστηµα πρέπει να περιληφθεί η µετατροπή
της φορολογικής δήλωσης και σε δήλωση «πόθεν έσχες» σε
όλους. 

Και θα δοθεί η  ευκαιρία σε όσους έχουν περιουσία, καταθέ-
σεις και θέλουν να χρησιµοποιήσουν το προϊόν του κόπου τους
ή, εν πάση περιπτώσει, προϊόν που δεν έχει διερευνηθεί νοµικά
για να στηρίξουν την οικονοµία µε επενδύσεις, µε αγορά κατοι-
κίας, να υπάρξουν µεταβατικές ρυθµίσεις. Αλλά θα τεθεί η
γραµµή. Θα γίνει ό,τι γίνεται απλά σε όλον τον κόσµο. Και αυτό
που κάνουµε µε την Ελβετία, το κάνουµε φυσικά στο πλαίσιο της
κοινοτικής νοµοθεσίας και µε την Αυστρία και µε το Λουξεµ-
βούργο, δύο χώρες που έχουν ορισµένες εξαιρέσεις και αποκλί-
σεις. 

Ο κ. Γιακουµάτος µίλησε µε πάρα πολύ µεγάλη προσοχή και
χρησιµοποίησε τον όρο επιλεκτική, χωρίς να αναφέρει ουσια-
στικό. Και τον συγχαίρω γι’ αυτό. Γιατί ενώ παρακαλώ από την
Τρίτη που γύρισα από το Eurogroup και το Ecofin να µην γίνεται
δηµαγωγική και προκλητική χρήση ενός συγκεκριµένου όρου και
ενώ είπα ότι πρέπει να χρησιµοποιούµε τον αγγλικό όρο, γιατί
δεν υπάρχει ακριβής ελληνική µετάφραση και δηµιουργείται µια
παραπειστική, παραπλανητική εικόνα, έρχονται Αρχηγοί και Εκ-
πρόσωποι κοµµάτων –δεν αναφέροµαι στους εκπροσώπους του
Τύπου και τους διαµορφωτές της κοινής γνώµης- που δηµιουρ-
γούν αυτή την ψευδή εντύπωση, νοµίζοντας ότι κάνουν τι; Νοµί-
ζοντας ότι στρέφονται κατά ποιού; Κατά της Κυβέρνησης, κατά
του Πρωθυπουργού, κατά του Υπουργού Οικονοµικών; Είναι
τόσο µικρά και τετριµµένα τα προβλήµατα του τόπου αυτού; Εκεί
βρισκόµαστε; Στον κοµµατικό ανταγωνισµό και στην επίθεση
κατά κοµµάτων ή κατά προσώπων; Δεν µπορούµε να αντιλη-
φθούµε τη σοβαρότητα; Δεν µπορούµε να αντιληφθούµε ότι όλοι
είµαστε συνυπεύθυνοι; Δεν µπορούµε να µιλάµε µε την αυτοσυ-
γκράτηση και την ακρίβεια που απαιτείται; 

Αυτό παρακαλώ από το απόγευµα της Τρίτης και ξέροντας
ποια είναι η κατάσταση και ποια είναι η ροπή δυστυχώς, προς τη
δηµαγωγία, την υπεραπλούστευση και τη νευρικότητα, έκανα
εξαρχής αυτή την παρέµβαση, για να αποσαφηνιστούν οι έννοιες
και να έχουν εµπιστοσύνη οι Έλληνες πολίτες στους χειρισµούς
που κάνουµε, προκειµένου να γυρίσουµε το κλειδί και να πάνε οι
ράγες προς τη σωστή κατεύθυνση, για να ακολουθήσει το τρένο
της ελληνικής οικονοµίας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Άρα, ευχαριστώ τον κύριο συνάδελφο για την ευκαιρία που
µου έδωσε, να ανακοινώσω αυτά τα πράγµατα πρώτα στην Αί-
θουσα αυτή, όπου πρέπει να γίνονται οι µεγάλες ανακοινώσεις
και είµαι έτοιµος σε πρώτη ευκαιρία την ερχόµενη εβδοµάδα
στην αρµόδια Διαρκή Κοινοβουλευτική Επιτροπή, µε αφορµή και
το νέο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών, να πω λεπτο-
µέρειες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Αντι-
πρόεδρο και Υπουργό Οικονοµικών τον κ. Ευάγγελο Βενιζέλο. 

Παρακαλείται ο κ. Γεράσιµος Γιακουµάτος να λάβει το λόγο,
για να δευτερολογήσει. 

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Κύριε Υπουργέ, αυτή η χώρα
από καλές προθέσεις ήταν πάντα πληρέστατη. Φθάσαµε εδώ,
γιατί δεν υπήρχε αποτελεσµατικότητα. Υπήρχε ανακολουθία
λόγων και πράξεων. Άρα, σε αυτό σας εφιστώ την προσοχή. 

Όσον αφορά αυτά που ανακοινώσατε, εγώ το πολεµάω έξι
µήνες αυτό το θέµα. Νοµίζω ότι είναι σε θετική κατεύθυνση και
πιστεύω να υλοποιηθούν. 

Θα ήθελα, όµως, να πω κάτι. Περνάει η χώρα µια πολύ µεγάλη
κρίση. Για εµάς όλους που πολιτευόµαστε, για τους πολίτες, για
όλους πρώτη και βασική αρχή και µοναδικός οδηγός µας είναι η
Ελλάδα. Αυτό πρέπει να το καταλάβουµε όλοι. Και θα θυµίσω
στους νεότερους ότι οι παππούδες µας, όταν κινδύνευε η χώρα,
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έβγαζαν από το σεντούκι ό,τι πολυτιµότερο είχαν, κειµήλια, χρυ-
σαφικά, να τα δώσουν για να σωθεί η πατρίδα. Σήµερα φθάσαµε
σε ένα σηµείο να προσπαθούµε τα ποντίκια να τα βγάλουµε από
τη φάκα, από την τρύπα τους µε το λάδι βουτηγµένο στην ουρά
τους. Αυτό είναι αδιανόητο για µένα. Ο Έλληνας δεν είναι στα
λόγια, τζάµπα µάγκα Έλληνας, ούτε φιλέλληνας. Είναι αυτός που
σε αυτή τη δύσκολη ώρα κάνει το καθήκον του και ο καθένας,
από τον µικρότερο µέχρι τον µεγαλύτερο, µπορεί να κάνει αυτό
που πρέπει για τη σωτηρία της πατρίδας. 

Για µένα –και είναι προσωπική άποψη αυτή- είναι τουλάχιστον
πράξη εθνικής προδοσίας αυτός που αυτή τη στιγµή παίρνει από
το τραπεζικό σύστηµα, παίρνει από την Ελλάδα τον κόπο και τον
µόχθο ενός λαού ολόκληρου και τον πάει στην Ελβετία, στο Λου-
ξεµβούργο και στην Αυστρία. Αυτοί πρέπει να είναι παράδειγµα
προς αποφυγή. Και αυτό θα πρέπει πραγµατικά να το διαφυλά-
ξουµε ως κόρη οφθαλµού.

Κύριε Υπουργέ, δεν µου απαντήσατε για το µεγάλο φαγοπότι,
γι’ αυτούς που έχουν το ιντερνετικό καζίνο, τα ιντερνετικά στο
τζόγο.

Σας λέω ότι τα τελευταία δέκα, είκοσι χρόνια είναι 100 δισε-
κατοµµύρια. Σήµερα, που µιλάµε, κύριε Υπουργέ, ενώ προσπα-
θούµε να µαζέψουµε τα ασυµµάζευτα, φεύγουν τα λεφτά των
νέων. Οι νέοι τις περισσότερες ώρες της ηµέρας παίζουν στο in-
ternet. Έχουν ξεκληριστεί οικογένειες. Αυτά τα λεφτά πάνε στο
Γιβραλτάρ, πάνε στα Νησιά Καϊµάν. Αυτή είναι η πραγµατικό-
τητα. 

Εγώ σας λέω να δεχθώ τα 5 δισεκατοµµύρια κατ’ ελάχιστη
προσέγγιση. Το 45% είναι αµέσως-αµέσως 2,5 δισεκατοµµύρια.
Μόνο αυτά λέω.

Δεν θα συνυπολογίσω το άλλο υποκριτικό σύστηµα. Η Ελλάδα
λόγω υποκρισίας έχει φθάσει εδώ πέρα. Ποτέ δεν είπαµε την
αλήθεια, ποτέ δεν κάναµε αυτό που πρέπει. Τα «φρουτάκια». Για
κάντε µία βόλτα. Έχει γεµίσει. Και επίορκοι ελάχιστοι στο Σώµα
των Αστυνοµικών, που το τιµώ. Και είµαι περήφανος για την
Αστυνοµία που έχουµε. Ελάχιστοι κάνουν προστασία. Πηγαίνετε
σε µία γειτονιά να δείτε «φρουτάκια». «Φρουτάκια» τα οποία είναι
πειραγµένα 90% υπέρ του µαγαζάτορα, 10% υπέρ του παίκτη.
Τους διαλύουν. 

Πληρώνει η Ελλάδα πρόστιµο 35 εκατοµµύρια ευρώ. Κάντε
αυτό που πρέπει. Κάντε αυτό που είναι υπεύθυνο και σοβαρό,
αυτό που µας λέει η Ευρωπαϊκή Ένωση. Γιατί να µην σκεφτώ και
εγώ πονηρά ως Κεφαλλονίτης ότι κάποιους τους συµφέρει αυτό
το σύστηµα της µη πληρωµής του φόρου, να µην τακτοποιηθούν.
Και βγαίνουν ως µωρές παρθένες και στη Βουλή, δυστυχώς, και
λένε: «Τι θα κάνουµε την Ελλάδα; Ένα απέραντο καζίνο;». Όχι,
ρε, είναι, αλλά δεν παίρνουµε φόρους. Θα βάλουµε τάξη, θα βά-
λουµε όρους και προϋποθέσεις συντεταγµένης πολιτείας, για να
µπορεί να λειτουργεί και το κράτος να παίρνει τα έσοδά του.

Ας σταµατήσουµε να παίρνουµε από τον εξακοσάρη και τον
επτακοσάρη συνταξιούχο. Δεν είναι λαϊκισµός. Όλοι να προσφέ-
ρουµε, αλλά να δούµε και αυτές τις µεγάλες πληγές που είναι
πολλά δισεκατοµµύρια, κύριε Υπουργέ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Μάκη Γιακουµάτο, Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας στη Β’ Αθη-
νών για την ουσιώδη, εµπεριστατωµένη ερώτησή του και κατά το
στάδιο της δευτερολογίας του.

Το λόγο έχει ο Αντιπρόεδρος της Κυβερνήσεως και Υπουργός
Οικονοµικών κ. Ευάγγελος Βενιζέλος για να δευτερολογήσει.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Αρχίζω από το ζήτηµα του ηλε-
κτρονικού τζόγου, στο οποίο δεν αναφέρθηκα ελλείψει χρόνου
στην πρώτη µου τοποθέτηση, αλλά και γιατί ο κ. Γιακουµάτος
στο σηµείο αυτό παραβιάζει ανοικτές θύρες. Στο νοµοσχέδιο του
Υπουργείου Οικονοµικών και άλλων συγγενών Υπουργείων που
κατατέθηκε χθες στη Βουλή περιλαµβάνεται η ρύθµιση και του
ηλεκτρονικού συστήµατος και των ηλεκτρονικών παιχνιδιών µε
τρόπο απολύτως διαφανή και θεσµικό, τα µεν ηλεκτρονικά παι-
χνίδια κατά το ήµισυ µέσω του ΟΠΑΠ και των πρακτορείων του
ΟΠΑΠ, κατά το άλλο ήµισυ µέσω αδειών που θα δηµοπρατηθούν,
ο δε ηλεκτρονικός τζόγος, το ηλεκτρονικό στοίχηµα, τα ηλεκτρο-
νικά τυχερά παιχνίδια –για να χρησιµοποιήσω όλες τις εκφρά-

σεις- τίθενται για πρώτη φορά υπό έλεγχο µέσα στην ελληνική
επικράτεια, µε στόχο ακριβώς ένα φαινόµενο που υπάρχει να τι-
θασευτεί, να τεθεί υπό νοµικό και φορολογικό έλεγχο στο µέτρο,
δυστυχώς, του δυνατού, γιατί το διαδίκτυο δεν είναι νοµικό ρυθ-
µισµένο σε διεθνές επίπεδο, στο βαθµό που πρέπει και που οφεί-
λει να το αντιµετωπίζει η διεθνής κοινότητα σεβόµενη την
ελευθερία του λόγου και την ελευθερία της έκφρασης. Αλλά
άλλο η ελευθερία του λόγου και η ελευθερία της έκφρασης και
άλλο µορφές ηλεκτρονικού εµπορίου ή παραεµπορίου. 

Ως προς το πρώτο σκέλος της ερώτησης του κ. Γιακουµάτου
και του σχολίου που έκανε στην τοποθέτησή µου, δεν έχω να πω
πραγµατικά τίποτα, γιατί µε τα όσα είπε ο κ. Γιακουµάτος συµ-
φωνώ. Και χαίροµαι, γιατί ένας µαχόµενος Βουλευτής της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης εκφράζει µε τόση καθαρότητα και τόση
απλότητα µία νοοτροπία και µία αγωνία που είναι και η αγωνία
όλων µας και η αγωνία της Κυβέρνησης. Γι’ αυτό είµαι αισιόδο-
ξος ότι υπάρχει συναίνεση και µέσα στο Σώµα, στο Κοινοβούλιο
και µέσα στην κοινωνία, όταν έχουµε στόχους και όταν συστρα-
τευόµαστε. 

Είπα πολλές φορές τις τελευταίες ηµέρες που είµαι στο
Υπουργείο Οικονοµικών, ότι από τα 100 δισεκατοµµύρια ευρώ
επισήµως δηλωµένου εισοδήµατος των φυσικών προσώπων, φο-
ρολογούνται τα 30 δισεκατοµµύρια, τα 70 απαλλάσσονται για
διάφορους λόγους και τα 30 δισεκατοµµύρια που φορολογού-
νται, αποδίδουν περίπου 9 δισεκατοµµύρια. Αυτό είναι όλο και
όλο το προϊόν του φόρου εισοδήµατος φυσικών προσώπων. 

Άρα, έχουµε µία µέση επιβάρυνση των εισοδηµάτων που απο-
δίδουν τελικά φόρο γύρω στο 30%, ενώ αν είχαν επιβαρυνθεί όλα
τα εισοδήµατα, θα είχαµε µία µέση επιβάρυνση µόλις 9%. Εάν
καταφέρουµε το δηλωµένο εισόδηµα να το αυξήσουµε από τα
100 δισεκατοµµύρια στα 150 δισεκατοµµύρια, που το θεωρώ αυ-
τονόητο και εύλογο, επιεική στόχο, και αν η µέση επιβάρυνση κι-
νηθεί σε επίπεδα χαµηλότερα από τα µέσα ευρωπαϊκά, σ’ ένα
15%, τότε θα έχουµε λύσει ένα µεγάλο µέρος του δηµοσιονοµι-
κού προβλήµατος της χώρας.

Οι µεγάλες αλήθειες είναι απλές αλήθειες και οι αριθµοί είναι
αδυσώπητοι. Πάνω στη λογική των αριθµών και στην κοινή λογική
στηρίζουµε και θα στηρίξουµε την προσπάθεια για το νέο εθνικό
φορολογικό σύστηµα και θέλουµε στην προσπάθειά µας αυτή τη
συµµετοχή και τη στήριξη και των κοµµάτων και των κοινωνικών
δυνάµεων και των παραγωγικών φορέων. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Αντι-

πρόεδρο της Κυβέρνησης και Υπουργό Οικονοµικών, κ. Βενιζέλο. 
Η πρώτη µε αριθµό 1074/12-7-2011 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Δηµη-
τρίου Κρεµαστινού, προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστι-
κότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την ανάγκη άµεσης καταβολής
των αποζηµιώσεων στους αλιείς της Λέρου, Καλύµνου και Κω,
δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος συντρέχοντος στο πρόσωπο
του Υπουργού. 

Θα συζητηθεί τώρα η τέταρτη µε αριθµό 1079/12-7-2011 επί-
καιρη ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού κ. Κωνσταντίνου Αϊβαλιώτη προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε την κατάργηση  δηµοσίων οργανισµών και φορέων. 

Το λόγο έχει ο ερωτών συνάδελφος κ. Αϊβαλιώτης για  δύο
λεπτά, µε ανοχή, προκειµένου να αναπτύξει προφορικά την επί-
καιρη ερώτησή του. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κατ’ αρχάς θα ήθελα να ευχαριστήσω τον Αντιπρόεδρο της

Κυβερνήσεως, ο οποίος τιµά τη διαδικασία του κοινοβουλευτικού
ελέγχου και έρχεται και απαντάει στις ερωτήσεις των Βουλευτών
τηρώντας τον Κανονισµό της Βουλής. 

Και µιας και οι µέρες είναι πολύ δύσκολες για όλους, για την
Ελλάδα και για σας που κάθεστε σε µια πολύ δύσκολη θέση -και
το αναγνωρίζουν όλοι αυτό- να πω ότι χαίροµαι που βρίσκεται το
συγκεκριµένο οικονοµικό επιτελείο στο τιµόνι των οικονοµικών
της Ελλάδας και για το ότι ο κ. Βενιζέλος έχει ένα γνωστό απο-
τύπωµα ήθους στο δηµόσιο βίο, αλλά και για το ότι οι Αναπλη-
ρωτές Υπουργοί έχουν τα κατάλληλα επώνυµα για να κάθονται
σ’ αυτή τη θέση. Και ο κ. Σαχινίδης, ο οποίος είναι Πόντιος, έχει
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επώνυµο το οποίο προέρχεται από την ίδια ρίζα µε τη λέξη
«σαΐνι» -και χρειάζονται σαΐνια στο Υπουργείο Οικονοµικών- αλλά
και ο κ. Οικονόµου έχει αυτονόητο επώνυµο που έχει να κάνει µε
τα οικονοµικά. Ένας Οικονόµου, λοιπόν, χρειαζόταν για τα οικο-
νοµικά! 

Τα λέω όλα αυτά γιατί πραγµατικά η Ελλάδα βρίσκεται στο
στόχαστρο και κερδοσκόπων αλλά και ανοήτων, οι οποίοι παί-
ζουν αυτά τα παιχνίδια που παίζουν, και νοµίζω ότι είναι η ώρα
να χαλαρώσουµε λίγο και να δούµε τα πράγµατα λίγο πιο αισιό-
δοξα. 

Η Κυβέρνηση νοµίζω ότι έπρεπε να ξέρει ότι πριν βάλεις φόρο
στη γκαζόζα ή πριν ρίξεις το αφορολόγητο στις 200.000 ευρώ –
µιλάµε για 70 τετραγωνικά στο Χολαργό, κύριε Πρόεδρε, κι εσείς
που είστε και Χολαργιώτης ξέρετε ότι 70  τετραγωνικά στο Χο-
λαργό είναι πλέον το νέο αφορολόγητο- πριν γίνουν, λοιπόν, όλα
αυτά έπρεπε να έχεις φροντίσει να τακτοποιήσεις τα του οίκου
σου και να έχεις περιορίσει τις απίστευτες κρατικές σπατάλες. 

Ακούµε για νέα «τρύπα» στον προϋπολογισµό ύψους 4,5 δισ.
Απειλούµαστε πάλι µε χρεοκοπία από τους γνωστούς «κυρίους»,
παρ’ ότι επί δύο χρόνια είναι στην πρέσα οι συντάξεις, τα επιδό-
µατα, οι µισθοί κ.ο.κ.. 

Παρεµπιπτόντως θα ήθελα από τον κύριο Υπουργό, αν είναι
πρόχειρος φυσικά, να µας ενηµερώσει για το ύψος του δηµόσιου
χρέους. Πριν έναν χρόνο τέτοιες µέρες ο κ. Σαχινίδης εδώ στη
Βουλή µου είχε απαντήσει ότι ήταν 310.864.000.000. Δεν ξέρω
αν είναι πρόχειρος ο Υπουργός να απαντήσει. Είναι µια ερώτηση
η οποία έχει ενδιαφέρον να απαντηθεί. 

Όµως ο κόσµος επιλέγεται πάλι ως το εύκολο θύµα και φορ-
τώνεται τα νέα βάρη µε το µεσοπρόθεσµο. Δεν βλέπει καµµιά
προσπάθεια για περιστολή κρατικών σπαταλών. Έχω µαζί µου
δυόµισι κιλά περίπου απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις που
έχω κάνει στη Βουλή, όπου φαίνονται ασύλληπτες κρατικές σπα-
τάλες, που θα έπρεπε να είχαν εκµηδενιστεί και όχι να δανειζό-
µαστε από τους ξένους, µ’ αυτά τα τοκογλυφικά επιτόκια, για να
συντηρούµε οργανισµούς, ΜΚΟ, κ.ο.κ.. 

Σε εκποµπή του «ΑLTER» στις 28 Ιουνίου ο κ. Χατζηνικολάου
ανέφερε ότι εξακολουθούν να λειτουργούν παράξενοι δηµόσιοι
οργανισµοί, όπως εκείνος –χρησιµοποιώ τον όρο που χρησιµο-
ποίησε ο κ. Χατζηνικολάου- για την «Αποξήρανση της Κωπαΐδας»
παρ’ ότι η αποξήρανση έχει τελειώσει εδώ και δεκαετίες. Ενώ,
κατάπληξη έκανε και η αναφορά -που προσωπικά αδυνατώ να πι-
στέψω ότι υπάρχει τέτοιος οργανισµός- του κ. Χατζηνικολάου
σχετικά µε την ύπαρξη δηµόσιου φορέα, ο οποίος ασχολείται µε
τη σεξουαλική ζωή του χταποδιού και του καλαµαριού. Πραγµα-
τικά, δεν µπορώ να πιστέψω ότι υπάρχει τέτοιος δηµόσιος οργα-
νισµός. 

Θα ήθελα, όµως, να ξέρω πόσα χρόνια υπάρχουν αυτοί οι ορ-
γανισµοί, πόσο κοστίζουν ετησίως στους Έλληνες και πόσοι είναι
συνολικά αυτοί οι άχρηστοι, ανενεργοί δηµόσιοι οργανισµοί που
συντηρούνται για πελατειακούς λόγους στη ζωή και πόσους προ-
τίθεται ο Αντιπρόεδρος της Κυβερνήσεως, η νέα ηγεσία του
Υπουργείου Οικονοµικών να καταργήσει, διότι πρέπει να σας πω
ότι στην προηγούµενη φάση µε τον προκάτοχό του είδαµε κα-
τάργηση κάποιων οργανισµών, οι οποίοι είχαν µηδενικό κόστος.
Και αναφέροµαι, επειδή κατάγοµαι από την Ικαρία, ένα φτωχό
νησί, στην κατάργηση της Διεθνούς Ικάριας Αεραθλητικής Ακα-
δηµίας, η οποία είχε µηδέν κόστος λειτουργίας, που καταργή-
θηκε. Και ήδη µαθαίνουµε ότι οι Τούρκοι τρίβουν τα χέρια τους,
επειδή ετοιµάζονται να ιδρύσουν µια δική τους Διεθνή Ικάριο Αε-
ραθλητική Ακαδηµία στην Μικρά Ασία σφετεριζόµενοι και τον
Ίκαρο, κάτι που είχα καταγγείλει εγκαίρως και εδώ στην Βουλή
µε τρεις ερωτήσεις και οµιλία µου, αλλά και ο συνάδελφος από
το ΠΑΣΟΚ, κ. Βαρδίκος, ο Βουλευτής Σάµου είχε επίσης καταγ-
γείλει και προειδοποιήσει εγκαίρως. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Κωνσταντίνο Αϊβαλιώτη. 
Παρακαλείται ο Αντιπρόεδρος της Κυβερνήσεως και Υπουρ-

γός Οικονοµικών, κ. Ευάγγελος Βενιζέλος, να λάβει το λόγο,
προκειµένου να απαντήσει στον ερωτώντα συνάδελφο. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης

και Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόεδρε, δεν θέλω να επα-
ναλαµβάνω πράγµατα, τα οποία είναι γνωστά και χιλιοειπωµένα
και τα ακούει ο ελληνικός λαός και θεωρεί ότι δεν έχουν καµµία
αξία, αλλά είναι επείγουσα ανάγκη το κράτος να γίνει µικρότερο,
εξυπνότερο, δικαιότερο, αποτελεσµατικότερο. 

Δεν υπάρχει, επίσης, καµµία αµφιβολία, ότι πρέπει να περιο-
ρίσουµε τους φορείς της λεγόµενης Γενικής Κυβέρνησης, οι
οποίοι µας δηµιουργούν τεράστια προβλήµατα. Ο έλεγχος είναι
από δύσκολος έως αδύνατος και παρουσιάζουµε µια εικόνα διε-
θνώς, η οποία προσβάλλει την Ελλάδα και τους Έλληνες και απα-
ξιώνει τους κόπους που κάνει ο ελληνικός λαός, προκειµένου να
πετύχουµε τη δηµοσιονοµική αλλά και την εθνική ανόρθωση. 

Ο Οργανισµός Κωπαΐδας υπάρχει από το 1931, είναι νοµικό
πρόσωπο δηµοσίου δικαίου αυτοχρηµατοδοτούµενο, ασχολείται
µε εγγειοβελτιωτικά έργα και τώρα ανήκει στην αιρετή περιφέ-
ρεια. Αυτά τα προβλήµατα προσπαθούµε να τα λύσουµε τώρα
δραστικά. 

Χθες το Υπουργικό Συµβούλιο συζήτησε και εισηγηθήκαµε και
ο κ. Πάγκαλος -που προεδρεύει της επιτροπής για την κατάρ-
γηση των φορέων- και εγώ, οι κατάλογοι που έχουν διαµορφωθεί
µε τους υπό κατάργηση φορείς, να εισαχθούν αµέσως στην
Βουλή προκειµένου να ολοκληρωθεί αυτός ο κύκλος και να λη-
φθεί η απόφαση. 

Στο νοµοσχέδιο που κατατέθηκε χθες, θα επιδιώξουµε να προ-
σθέσουµε ως τη συζήτηση στην Ολοµέλεια σχετική τροπολογία,
προκειµένου να έχει συντελεστεί µέχρι τις 5 Αυγούστου η κατάρ-
γηση αυτή. Και αυτό αφορά όλους τους φορείς που έχουν περι-
ληφθεί στη συµφωνία που έχουµε µε τους θεσµικούς µας
εταίρους και πιστωτές. Γιατί αυτό δεν µας το επιβάλει κανείς, δεν
είναι ένας έξωθεν αναγκασµός, αλλά είναι µια στοιχειώδης ενέρ-
γεια εκλογίκευσης της κατάστασης υπέρ του κράτους, υπέρ του
πολίτη, υπέρ της οικονοµίας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Και το ίδιο ισχύει και µε τις ιδιωτικοποιήσεις. Οι ιδιωτικοποιή-
σεις είναι ταυτόχρονα µια προσπάθεια να περιορίσουµε το κρά-
τος και τη δηµόσια δαπάνη, να δώσουµε µια αναπτυξιακή ώθηση
µέσω νέων επενδύσεων και ταυτόχρονα να διαµορφώσουµε συν-
θήκες ανταγωνισµού στην αγορά, προκειµένου να αναπτυχθούν,
να απελευθερωθούν παραγωγικές δυνάµεις, οι οποίες υπάρχουν
και οι οποίες καταπιέζονται λόγω του υπερβολικού διοικητικού
κόστους ή λόγω µονοπωλικακών καταστάσεων, οι οποίες έχουν
επιβληθεί. 

Τίποτα από αυτά δεν θίγει το επίπεδο υπηρεσιών που πρέπει
να έχει ο πολίτης, τίποτα από αυτά δεν θίγει τον στρατηγικό
έλεγχο του κράτους πάνω σε τοµείς, οι οποίοι έχουν σηµασία για
την εθνική οικονοµία, για την εθνική ασφάλεια, για την εθνική
υπόσταση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Υπάρχουν θεσµικές δυνατότητες, τις χρησιµοποιούµε από το
Σύνταγµά µας, από το Ευρωπαϊκό Δίκαιο, από τις συµβάσεις που
θα συναφθούν, προκειµένου να διαµορφώσουµε αυτό το νέο
πλαίσιο το ταχύτερο δυνατό. 

Το σχετικό νοµοσχέδιο ήταν έτοιµο, εκκρεµούσε και τώρα θα
αξιοποιηθεί µε τη µορφή που σας είπα άµεσα, κοινοβουλευτικά.
Η επιτροπή, η οποία είναι αρµόδια εκ του νόµου, θα συνεδριάσει
την Τρίτη, προκειµένου να λάβει και την τελική τυπική απόφαση,
ώστε να µπορέσουµε να κινήσουµε τη διαδικασία αυτή σύµφωνα
µε την απόφαση του Υπουργικού Συµβουλίου. 

Άρα, σε λίγες µέρες το θέµα αυτό θα συζητηθεί µε τη διαδι-
κασία του νοµοθετικού έργου, όπως και το ζήτηµα των τυχερών
παιχνιδιών, στο οποίο αναφέρθηκα προηγουµένως και το οποίο
αποτελεί κεφάλαιο του ήδη κατατεθειµένου νοµοσχεδίου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Αντι-
πρόεδρο της Κυβέρνησης και Υπουργό Οικονοµικών, κ. Βενιζέλο.

Παρακαλείται ο ερωτών συνάδελφος, κ. Κωνσταντίνος Αϊβα-
λιώτης, να λάβει το λόγο για να δευτερολογήσει. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Ευχαριστώ για την απάντηση τον κύριο Αντιπρόεδρο και χαί-

ροµαι γι’ αυτά που είπε. 
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Επιµένουµε ως κόµµα και εγώ ως Βουλευτής στον εκµηδενι-
σµό της σπατάλης. Επειδή δεν έχει κανένας µας –φαντάζοµαι-
συντεχνιακά αντανακλαστικά, επαναλαµβάνω για άλλη µία φορά
µέσα στην Αίθουσα της Βουλής την πρότασή µου προς το Προ-
εδρείο –εκεί απευθύνοµαι- για άµεση κατάργηση των λούσων και
των ακατανόητων προνοµίων που απολαµβάνουν οι Έλληνες Ευ-
ρωβουλευτές. 

Εµείς είµαστε εκλεγµένοι µε σταυρό. Τρέχουµε όλη µέρα για
να µιλήσουµε µε τον κόσµο και παίρνουµε µόνο κλάσµα των ηγε-
µονικών αµοιβών των Ευρωβουλευτών, οι οποίοι είναι διορισµέ-
νοι, είναι εκλεγµένοι µε λίστα. 

Και όχι µόνο αυτό, κύριε Πρόεδρε, αλλά οι Έλληνες Ευρωβου-
λευτές παίρνουν άλλες 17.500 ευρώ το µήνα από το Ευρωπαϊκό
Κοινοβούλιο, για να προσλαµβάνουν όποιον υπάλληλο τραβάει
η ψυχή τους. Όµως, το υπό πτώχευση ελληνικό κράτος τούς δια-
θέτει και πέντε υπαλλήλους και λιµουζίνα και αστυνοµικό και δω-
ρεάν παροχές τηλεφωνικών συνδέσεων από τον ΟΤΕ, ενώ
υπάρχει τηλεφωνική σύνδεση στο γραφείο τους στις Βρυξέλλες
προς όλο τον κόσµο, όπως και φαξ. Αυτά αποτελούν προνόµια
που πρέπει να καταργηθούν. 

Κατά τα λοιπά, έχουµε ένα κράτος που δίνει –και δεν αφορά
τη δική σας περίοδο, προφανώς- για ένα site του ΙΚΑ το αστρο-
νοµικό ποσό των 2.309.000 ευρώ. 

Θα καταθέσω απάντηση του Υπουργείου Εργασίας σε ερώ-
τηση που έκανα στη Βουλή.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής) 

Στην εκποµπή του κ. Ντάσκα στο «Κανάλι 9» πριν µία βδοµάδα
ανέφερα ότι το δικό σας Υπουργείο, το Υπουργείο Οικονοµικών
–δεν αφορά την περίοδό σας, το υπογραµµίζω- και οι εποπτευό-
µενοι φορείς έδωσαν το 2009 επί Νέας Δηµοκρατίας και το 2010
επί ΠΑΣΟΚ σχεδόν 10.000.000 ευρώ για αναλώσιµα. Αυτή είναι
η απάντηση του κ. Παπακωνσταντίνου σε ερώτηση που έκανα
στη Βουλή. Το έγγραφο το έδειξε ο κ. Ντάσκας στην εκποµπή
του µε υπογραφή του κ. Παπακωνσταντίνου. 

Θα το καταθέσω, επίσης, στα Πρακτικά.  
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης

καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής) 

Όπως, επίσης, είναι απίστευτο να δίνονται 400.000 ευρώ για
σεκιουριτάδες στο Υπουργείο Οικονοµίας για τα κτήρια της Πλα-
τείας Συντάγµατος. Είναι έγγραφο το οποίο επίσης παρουσίασε
ο κ. Ντάσκας. 

Το καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης

καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής) 

Έχουµε, λοιπόν, ένα από τα πιο πλούσια κράτη της Ευρώπης
µε εβδοµήντα ένα χιλιάδες ακίνητα. Ο κ. Παπακωνσταντίνου
έδωσε αυτό το νούµερο στη Βουλή, απαντώντας σε ερώτησή
µου στη Βουλή. Αυτά τα ακίνητα αξίζουν 300.000.000.000 ευρώ. 

Καταθέτω το σχετικό έγγραφο στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης

καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής) 

Θα καταθέσω στα Πρακτικά, επίσης, το δηµοσίευµα της κ.
Άννας Δόλλαρη από το Περιοδικό «ΕΠΙΚΑΙΡΑ», που αναφέρει λε-
πτοµερώς την αξία των ακινήτων µόνο του δηµοσίου,
300.000.000.000 ευρώ. Εξάλλου αυτό µε το ρεπορτάζ της κ. Δόλ-
λαρη το έχω καταθέσει ξανά και δεν έχει ποτέ διαψευστεί. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής) 

Δεν θα ήθελα να αναφερθώ σε άλλες απίστευτες σπατάλες, οι
οποίες φτάνουν µέχρι και στην εγκατάσταση ψυκτικού µηχανι-

σµού στο Υπουργείο Οικονοµικών αξίας κοντά στο 1.000.000
ευρώ. Δεν έγινε επί των ηµερών σας, το υπογραµµίζω. Καταθέτω
το σχετικό έγγραφο.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής) 

Παράλληλα, θα ήθελα να αναφέρω την πρόσληψη από τη Μο-
νάδα Οργάνωσης Διαχείρισης, η οποία ασχολείται µε τη διαχεί-
ριση των κοινοτικών κονδυλίων, τριών Βούλγαρων δηµοσίων
υπαλλήλων. Δεν κατάλαβα, δεν έχουµε παιδιά δικά µας που
έχουν ένα φορτηγό, πτυχία και είναι άνεργα; Για ποιο λόγο προ-
σλαµβάνουµε µε 2.500 ευρώ µισθό Βούλγαρους υπαλλήλους;
Καταθέτω για τα Πρακτικά το σχετικό έγγραφο.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής) 

Πραγµατικά, αυτά είναι πράγµατα που είναι απίστευτα, όπως
και όλες αυτές οι απίστευτες σπατάλες που από το 2004 έως σή-
µερα έχει φορτωθεί ο ελληνικός λαός. 

Θα ήθελα να µάθω, κύριε Πρόεδρε –αν είστε πάλι Πρόεδρος,
αν δεν είστε, θα επανέλθω µέσω της διαδικασίας του γραπτού
κοινοβουλευτικού ελέγχου- για το ύψος του δηµοσίου χρέους
µας, περίπου πόσο είναι σήµερα και επίσης, αν έχετε µια τάξη
µεγέθους, πόσο µας στοίχιζαν όλοι αυτοί οι ανενεργοί, άχρηστοι
δηµόσιοι οργανισµοί, οι οποίοι τόσα χρόνια πληρώνονται από τον
ελληνικό λαό και ο ελληνικός λαός, δυστυχώς –και χαίροµαι που
άκουσα ότι θα γίνει τώρα- δεν έχει απαλλαχθεί µέχρι τώρα από
αυτές τις απίστευτες βδέλλες. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Κωνσταντίνο Αϊβαλιώτη. 
Παρακαλείται ο Αντιπρόεδρος της Κυβερνήσεως και Υπουρ-

γός Οικονοµικών, κ. Ευάγγελος Βενιζέλος, να λάβει το λόγο για
τη δευτερολογία του. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόεδρε, αν ψάξουµε να
βρούµε λειτουργικές δαπάνες του δηµοσίου, των Υπουργείων,
των εποπτευοµένων φορέων και να θέσουµε υπό συζήτηση τη
σκοπιµότητα αυτών των λειτουργικών δαπανών, µπορούµε να
συζητάµε επί µέρες και µέρες και να µην καταλήγουµε σε ασφα-
λές συµπέρασµα. 

Γι’ αυτό το λόγο έχει αλλάξει ριζικά ο τρόπος κατάρτισης και
διαχείρισης του προϋπολογισµού. Το Υπουργείο Οικονοµικών
παρακολουθεί επτά µεγάλους κωδικούς και η επιµέρους διαχεί-
ριση και κατανοµή γίνεται από τα αρµόδια Υπουργεία. Με
αφορµή την κατάρτιση του προσχεδίου και στη συνέχεια του ορι-
στικού σχεδίου του προϋπολογισµού του 2012 θα εφαρµόσουµε
νέες µεθόδους αξιολόγησης των κωδικών και παρακολούθησης
της εφαρµογής τους µε τη βοήθεια και της αρµόδιας επιτροπής
και της αρµόδιας νέας υπηρεσίας του Κοινοβουλίου µας.

Θα σας πω µόνο ότι στο Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, στο οποίο
υπηρέτησα τα δύο προηγούµενα χρόνια, είχαµε µία µείωση του
προϋπολογισµού, η οποία υπερέβη το 25% και η µείωση των λει-
τουργικών δαπανών ήταν πολύ µεγαλύτερη. Έφυγα δε από το
Υπουργείο Αµύνης αφήνοντας την απορροφητικότητα των δα-
πανών του 2011 στο επίπεδο του 22%. Άρα, έχω και το ηθικό δι-
καίωµα να ζητώ από τους συναδέλφους µου να είναι δραστικοί
και αποτελεσµατικοί σ’ αυτά τα θέµατα.

Δεν θεωρώ ότι βοηθά σε τίποτα να συζητάµε σ’ αυτήν την Αί-
θουσα για το ύψος του δηµόσιου χρέους σε απόλυτους αριθ-
µούς. Η συζήτηση για το δηµόσιο χρέος σε απόλυτους αριθµούς
είναι παραπλανητική και έχει µόνο µία αξία, το ύψος των ετήσιων
δανειακών αναγκών, γιατί αυτές βεβαίως είναι απόλυτοι αριθµοί,
διότι η αγορά συναλλάσσεται σε απόλυτους αριθµούς. 

Θα κάνουµε µία τέτοια συζήτηση αναλυτικά σε λίγες µέρες,
µόλις βγούµε από την περιδίνηση αυτής της µεγάλης διεθνούς
διαπραγµάτευσης για τη µακροπρόθεσµη βιωσιµότητα του δη-
µοσίου χρέους. Οι αριθµοί είναι απολύτως προσιτοί σε όλους,
αλλά δεν θέλω σήµερα να συζητήσω γι’ αυτό το θέµα. Δεν είναι
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η κατάλληλη στιγµή.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως

του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού Οικονοµικών)
Όµως, είναι σηµαντικό να σχολιάσω το τελευταίο σηµείο της

παρέµβασης του κ. Αïβαλιώτη. Ποιο είναι το ύψος της δηµόσιας
ακίνητης περιουσίας; Αυτό το χρησιµοποιεί πλέον και η διεθνής
συζήτηση. Και οι εταίροι µας και η Ευρωπαϊκή Ένωση και το Διε-
θνές Νοµισµατικό Ταµείο επικαλούνται µία µελέτη της Κτηµατι-
κής Εταιρείας του Δηµοσίου, η οποία σε αντικειµενικές αξίες
αποτίµησε τη δηµόσια περιουσία που χειρίζεται η ΚΕΔ στα περί-
που 285 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Θέλω να ρωτήσω τη Βουλή ρητορικά το εξής: Γνωρίζουµε
πόση είναι η ιδιωτική ακίνητη περιουσία σε αντικειµενικές αξίες;
Δηλαδή, πόση είναι η αξία που έχουν αυτή τη στιγµή οι Έλληνες,
οι πολίτες, τα νοικοκυριά, οι ιδιωτικές επιχειρήσεις; Με βάση τις
αντικειµενικές τιµές, πόση είναι η δηλωµένη στο Ε9 αξία των ιδιω-
τικών ακινήτων;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού Οικονοµικών)

Με βάση, λοιπόν, τα στοιχεία του 2009, είναι 400 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ! Άρα, υπ’ αυτήν την έννοια, ο ιδιωτικός τοµέας έχει
στα χέρια του µία περιουσία, η οποία υπερκαλύπτει κατά πολύ
το ύψος του δηµοσίου χρέους. Αν βάλουµε, µάλιστα και την αξία
της θεωρητικής περιουσίας της ΚΕΔ, έχουµε άνεση. Κινδυνεύ-
ουµε να τριπλασιάσουµε την περιουσία που έχουµε στα χέρια
µας σε σχέση µε το δηµόσιο χρέος! Το θέµα είναι πόσο εµπο-
ρεύσιµα είναι όλα αυτά και τι αποδίδουν όταν θέλεις να έχεις τα-
µειακή ευχέρεια. Δεν πρέπει να παρεξηγούµε µεγέθη τα οποία
είναι λογιστικά και θεωρητικά, µε µεγέθη τα οποία είναι αγοραία. 

Η αλήθεια πάντως είναι ότι στην Ελλάδα –και µάλιστα σε πραγ-
µατικές αξίες και όχι σε αντικειµενικές- είναι επενδυµένα σε ακί-
νητα τεράστια ποσά, πολύ µεγάλες περιουσίες και αυτό είναι σε
πολύ µεγάλο βαθµό το προϊόν του κόπου του ελληνικού λαού.
Είναι άλλο πράγµα αν αυτός ο κόπος φορολογήθηκε ή δεν φο-
ρολογήθηκε, αν παρήχθη µέσα από την επίσηµη οικονοµία ή
µέσα από την παραοικονοµία. Αυτό είναι το µεγάλο γενετικό
ελάττωµα του κράτους µας, της οικονοµίας µας. Είναι ένα διαρ-
θρωτικό ελάττωµα που υπάρχει από τη γένεσή του από το 1827
και µετά.

Τώρα πρέπει να βάλουµε τάξη σ’ αυτό. Όµως, δεν υπάρχει
καµµία αµφιβολία ότι υπάρχει µία τεράστια ακίνητη περιουσία, η
οποία πρέπει να αξιοποιηθεί µε τον επωφελέστερο τρόπο, αρκεί
να διατηρείται η αγορά σε κίνηση και αρκεί να µην υπάρχει µόνο
προσφορά, αλλά να υπάρχει και ζήτηση, διότι αλλιώς δεν συ-
γκροτείται µια σχέση η οποία είναι επωφελής και συµφέρουσα.

Γι’ αυτό πρέπει να είµαστε πάρα πολύ προσεκτικοί στο τι λέµε.
Και εν πάση περιπτώσει, εδώ δεν µιλάµε αυτή τη στιγµή για την
εθνική οικονοµία, αλλά µιλάµε για τα δηµόσια οικονοµικά. Και
ακριβώς η συµφιλίωση µεταξύ των δυνατοτήτων της εθνικής οι-
κονοµίας -που είναι πολλές- και των δηµοσίων οικονοµικών -που
είναι σε πάρα πολύ κακή κατάσταση- είναι ο στόχος µας, να στη-
ρίξουµε και να αναπτύξουµε την εθνική οικονοµία και να ανασυ-
γκροτήσουµε τη δηµόσια οικονοµία, αλλάζοντας τη
δηµοσιονοµική κατάσταση.

Η κατάσταση δεν µοιάζει µε σύστηµα -το έχω πει πολλές
φορές, το λέω χρόνια- αλλά είναι µια χύµα κατάσταση και από
αυτή πρέπει να πάµε στο Εθνικό Φορολογικό Σύστηµα, γιατί
µόνον έτσι θα είµαστε δίκαιοι, ισορροπηµένοι, διαφανείς, φιλοα-
ναπτυξιακοί. Διότι τελικά η ανάπτυξη µε την κοινωνική δικαιοσύνη
µπορεί να πάει µαζί, αρκεί όλοι να επωµιστούµε δίκαια το βάρος.
Όλοι.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Αντι-

πρόεδρο της Κυβερνήσεως και Υπουργό Οικονοµικών κ. Ευάγ-
γελο Βενιζέλο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω να κάνω µια ανακοίνωση.
Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων ερω-
τήσεων της Δευτέρας 18 Ιουλίου 2011.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1063/11-7-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αθανασίου
Παπαγεωργίου προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων, σχετικά µε την υλοποίηση των δεσµεύσεων περί στά-
σεων του προαστιακού στο Νοµό Πιερίας.

2. Η µε αριθµό 1072/12-7-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού της Νέας Δηµοκρατίας κ. Έλενας Ράπτη προς τον Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε το χρονοδιά-
γραµµα εφαρµογής των αρµοδιοτήτων του Εθνικού Οργανισµού
Μεταµοσχεύσεων (ΕΟΜ).

3. Η µε αριθµό 1082/12-7-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Κώστα Καζάκου
προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε τις
κρατικές σκηνές και τις Συλλογικές Συµβάσεις Εργασίας (ΣΣΕ)
που ισχύουν σε αυτές.

4. Η µε αριθµό 1080/12-7-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριου Ροντούλη
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, σχετικά µε τη θέση του Υπουργείου στο ζήτηµα του Αχε-
λώου και των λιγνιτικών κοιτασµάτων της επαρχίας Ελασσόνας.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1058/11-7-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Συµεών Κε-
δίκογλου προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την ένταξη της συνοικίας «Η»
στο σχέδιο πόλεως της Χαλκίδας.

2. Η µε αριθµό 1073/12-7-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Τσιάρα προς τους
Υπουργούς Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε την άρνηση συνταγογράφη-
σης από µη συµβεβληµένους ιατρούς σε βιβλιάρια του ΟΠΑΔ.

3. Η µε αριθµό 1083/12-7-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Διαµάντως Μα-
νωλάκου προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε το Ινστιτούτο Γεωλογικών και
Μεταλλευτικών Ερευνών (ΙΓΜΕ).

4. Η µε αριθµό 1084/12-7-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Αϊ-
βαλιώτη προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, σχετικά µε τους πόρους του Εθνικού Στρατηγικού
Πλαισίου Αναφοράς (ΕΣΠΑ).

Εισερχόµεθα τώρα στην επόµενη επίκαιρη ερώτηση, η οποία
είναι η τρίτη µε αριθµό 1081/12-7-2011 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου
Μωραΐτη προς τους Υπουργούς Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε τον
Πτηνοτροφικό Συνεταιρισµό Άρτας.

Στην επίκαιρη ερώτηση εκ µέρους της Κυβερνήσεως θα απα-
ντήσει ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Ιω-
άννης Δριβελέγκας.

Ο ερωτών συνάδελφος κ. Νικόλαος Μωραΐτης καλείται να ανα-
πτύξει προφορικά την επίκαιρη ερώτησή του σε διάρκεια δύο λε-
πτών µε ανοχή.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, αναγκαζόµαστε να επανέλθουµε σε ένα σο-

βαρό ζήτηµα που απασχολεί πάνω από τριακόσιους εργαζόµε-
νους στον Πτηνοτροφικό Συνεταιρισµό Άρτας που είναι
απλήρωτοι για πάνω από έξι µήνες και κυριολεκτικά, βρίσκονται
σε απόγνωση. Δεν µπορούν να ζήσουν τις οικογένειές τους. Βέ-
βαια, δεν είναι µόνο οι τριακόσιοι εργαζόµενοι θύµατα αυτής της
κρίσης, των συνεπειών της αντιαγροτικής πολιτικής της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, αλλά είναι και οι εκατόν πενήντα µικροί παρα-
γωγοί του Πτηνοτροφικού Συνεταιρισµού Άρτας. Αυτή η πολιτική
οδηγεί και εργαζόµενους και αγρότες στο ξεκλήρισµα. Τους βυ-
θίζει πραγµατικά στη φτώχεια.

Η διοίκηση του Συνεταιρισµού Άρτας, αντί να πληρώσει τα δε-
δουλευµένα στους εργαζόµενους, τους τροµοκρατεί. Βάζει χα-
φιεδοκάµερες στον προαύλιο χώρο του συνεταιρισµού. Θέλει µε
αυτή την τακτική να τσακίσει κάθε φωνή αντίστασης στο χώρο
του συνεταιρισµού. Χρησιµοποιεί, επίσης, εξαθλιωµένους µετα-
νάστες για να περάσει κλίµα υποταγής και να ισοπεδώσει κάθε
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εργασιακό δικαίωµα. Πατάει και χρησιµοποιεί το οπλοστάσιο που
έκανε η Κυβέρνησή σας και η Νέα Δηµοκρατία για την κερδοφο-
ρία των επιχειρήσεων.

Υπάρχουν καταγγελίες από τους εργαζόµενους ότι στη διάρ-
κεια που είναι σε εξέλιξη η επίσχεση εργασίας κάνει προσλήψεις
εργαζόµενων, έχει δηµιουργήσει απεργοσπαστικό µηχανισµό όχι
µόνο σε εξαθλιωµένους µετανάστες, αλλά πατάει πάνω στην
ανεργία που έχει λάβει εφιαλτικές διαστάσεις στην περιοχή της
Ηπείρου και παίρνει πραγµατικά εργαζόµενους µε µεροκάµατα
πείνας.

Χθες στην Άρτα υπήρχε δικαστήριο για τα δεδουλευµένα και
ο Πρόεδρος του Συνεταιρισµού µε περίσσιο θράσος δήλωσε
µέσω δικηγόρου ότι λείπει από την Άρτα και ότι είναι σε άλλο δι-
καστήριο στον Πειραιά. Είπε ψέµατα. Μετά από παρέµβαση των
εργαζοµένων και παρέµβαση της αστυνοµίας, οδηγήθηκε στο δι-
καστήριο.

Βέβαια, όλα αυτά γίνονται σε µία χρονική στιγµή που, όπως
είπα, στους εργαζόµενους κόβουν τα ρεύµατα, έχουν σταµατή-
σει τα παιδιά τους από τα πανεπιστήµια και είναι πραγµατικά µια
τραγική κατάσταση.

Ζητάµε και απαιτούµε, κύριε Υπουργέ, να καταβληθούν άµεσα
τα δεδουλευµένα στους εργαζόµενους του Πτηνοτροφικού Συ-
νεταιρισµού Άρτας, να χορηγηθεί άτοκο δάνειο πενταετούς διάρ-
κειας, να υπάρχει επιδότηση και στις πτηνοτροφές, να µην
ιδιωτικοποιηθούν οι κρατικοσυνεταιριστικές οργανώσεις που
υπάρχουν και στην περιοχή, αλλά και γενικότερα στη χώρα, να
σταµατήσουν τώρα να χρησιµοποιούνται οι µετανάστες και οι
άνεργοι σαν φθηνό εργατικό δυναµικό και σαν απεργοσπαστικός
µηχανισµός.

Απαιτούµε δουλειά µε πλήρη δικαιώµατα για όλους και το κυ-
ριότερο απ’ όλα να µη διανοηθούν να απολύσουν απεργούς συν-
δικαλιστές.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ. Νι-

κόλαο Μωραΐτη.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-

µων, κ. Ιωάννης Δριβελέγκας, για να απαντήσει στον ερωτώντα
συνάδελφο.

Ορίστε, κύριε Δριβελέγκα, έχετε το λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο κ. Μωραίτης έχει υποβάλλει µία ερώτηση στο Υπουργείο

Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων. Απ’ ό,τι ακούσατε και εσείς,
δεν έχει υποβληθεί κανένα αίτηµα µέσω της ανάπτυξης της ερώ-
τησής του, µέχρι τώρα, για θέµατα του Υπουργείου Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων. 

Γνωρίζετε καλά, κύριε Μωραΐτη, ότι όλα αυτά που αναπτύξατε,
είναι θέµατα που αφορούν το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνι-
κής Ασφάλισης. Εποµένως, για ό,τι έχετε να ρωτήσετε, µπορείτε
να κάνετε µία δεύτερη ερώτηση για τα θέµατα που απασχολούν
τους εργαζόµενους.

Παρ’ όλα αυτά εγώ έχω πάρει µία πληροφόρηση κατ’ αρχάς
από το Υπουργείο για να µη σας αφήσω χωρίς οποιαδήποτε απά-
ντηση, που λέει ότι έχουν γίνει ρυθµίσεις, έχει παρέµβει το
Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, έχουν πάει οι
επιθεωρητές εργασίας και γίνονται οι απαραίτητες από το νόµο
διαδικασίες. 

Αυτό το οποίο εµείς έχουµε κάνει, είναι ότι σαν Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων είχαµε εισηγηθεί στον
Υπουργό Οικονοµικών, και υπεγράφη από τον κ. Βενιζέλο, εγ-
γύηση του ελληνικού δηµοσίου για δάνεια ύψους 50 εκατοµµυ-
ρίων ευρώ. Αυτό έχει ήδη υπογραφεί και µπορούν να κάνουν
χρήση οι πτηνοτροφικοί συνεταιρισµοί, αφορούν δηλαδή τους
πτηνοτροφικούς συνεταιρισµούς.

Βεβαίως, αυτά τα δάνεια δεν δίνονται για την εξόφληση εργα-
ζοµένων, αλλά δίνονται για να στηρίξουµε ένα βασικό κλάδο της
οικονοµίας, την πτηνοτροφία. Εµείς έχουµε κάνει αρκετά, έχουµε
αυξήσει την επιστροφή του ΦΠΑ από 7% στο 11% -είναι περίπου
140 εκατοµµύρια ευρώ αυτή η ιστορία στη δύσκολη στιγµή που
περνάµε- και έχουµε και άλλα µέτρα. 

Ελπίζω ότι στη δευτερολογία σας να αναφερθείτε για θέµατα

που απασχολούν τον κλάδο. Βεβαίως και θα σας απαντήσω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό, κ. Δριβελέγκα.
Το λόγο έχει ο ερωτών συνάδελφος, κ. Νικόλαος Μωραΐτης,

για δευτερολογία. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι η Κυβέρνηση, κύριε Υφυπουργέ, είναι ενιαία. Πέρα

από εκεί η επίκαιρη ερώτηση αναφέρεται και στο Υπουργείο Κοι-
νωνικής Ασφάλισης. Το εάν επιλεγήκατε εσείς να απαντήσετε για
να ξεφύγετε, αυτό είναι δική σας υπόθεση.

Αυτό που συµβαίνει σήµερα στον Πτηνοτροφικό Συνεταιρισµό,
για να εισέλθουµε και σε ζητήµατα που αφορούν το Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης, είναι στην κυριολεξία προάγγελος του τι
θα συµβεί σε µία σειρά από συνεταιριστικές οργανώσεις µε τον
νόµο «έκτρωµα» τον οποίο ετοιµάζετε να φέρετε σε λίγες ηµέρες
στη Βουλή. Αυτό αποδεικνύεται από το τι θα συµβεί µε τη «ΔΩ-
ΔΩΝΗ» και µε µία σειρά από τέτοιες επιχειρήσεις –θα τα πούµε-
που θα βρεθούν πραγµατικά εκατοντάδες εάν όχι χιλιάδες εργα-
ζόµενοι στο δρόµο.

Εποµένως, αυτό αφορά το νόµο περί συνεταιρισµών, που τους
µετατρέπετε σε ανώνυµες εταιρείες. 

Αυτή είναι µία πολιτική που πραγµατικά στοχεύει στο να συ-
γκεντρωθεί και η πτηνοτροφική και η κτηνοτροφική και η αγρο-
τική παραγωγή σε λιγότερα χέρια. 

Αυτό βέβαια, σηµαίνει, όπως ανέφερα, βίαιο ξεκλήρισµα των
φτωχών αγροτών από τη µία µεριά και από την άλλη µεριά ότι
θα µεγαλώσουν τα κέρδη των βιοµηχάνων και ιδιαίτερα αυτών
που δραστηριοποιούνται στο χώρο της πτηνοτροφίας.

Γιατί η χώρα µας, πριν εισέλθει σε αυτόν τον παράδεισο της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, ήταν πλεονασµατική σε ό,τι αφορά τα που-
λερικά και σήµερα αναγκαζόµαστε και κάνουµε τεράστιες εισα-
γωγές, ενώ πολλές φορές ξεσπούν και διατροφικά σκάνδαλα,
όπως ήταν τα κοτόπουλα µε τις διοξίνες, που είχαν υποστεί τε-
ράστιες ζηµιές οι πτηνοτρόφοι όλης της χώρας και ακόµη περι-
µένουν τις αποζηµιώσεις. Βέβαια, αυτά είναι αποτελέσµατα του
βάρβαρου καπιταλιστικού συστήµατος, όπου πρωτεύει το κέρ-
δος και δεν παίρνει υπ’ όψιν του τις λαϊκές ανάγκες.

Σε ό,τι αφορά τον Πτηνοτροφικό Συνεταιρισµό Άρτας, θα
ήθελα να πω ότι τα πράγµατα είναι τραγικά, µε την έννοια ότι αν
και έχει αυξηθεί η παραγωγή του Συνεταιρισµού, αν και σήµερα
στο συνεταιρισµό σφάζονται µεγαλύτερες ποσότητες από κοτό-
πουλα, οι εργαζόµενοι απλήρωτοι είναι.

Το ότι θέλετε πραγµατικά να κάνετε µεγαθήρια και σε αυτόν
το χώρο φαίνεται από το γεγονός ότι προετοιµάζετε συγχώ-
νευση, συνένωση, µε την «Πίνδο» και έχετε προχωρήσει και σε
ένα άλλο µέτρο. Έχετε τουλάχιστον δεκαπλασιάσει τις συνεται-
ριστικές µερίδες, τις έχετε κάνει απαγορευτικές για τους φτω-
χούς παραγωγούς, για να οδηγηθούµε κυριολεκτικά στο να
περάσει και αυτή η παραγωγή σε λίγα χέρια. 

Όπως είπα, αυτή η πολιτική έχει ως θύµατα τους πτηνοτρό-
φους και τους εργαζόµενους, αλλά από την άλλη µεριά έχει και
κερδοφορία για τους επιχειρηµατίες είτε αυτοί είναι στις πτηνο-
τροφές είτε στις εισαγωγές σε κοτόπουλα. 

Μπροστά σε αυτήν την κατάσταση, το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδας καλεί τους µικροµεσαίους πτηνοτρόφους της περιοχής,
τους εργαζόµενους, να βγάλουν πολιτικά συµπεράσµατα, να δη-
µιουργήσουν ένα µέτωπο µε τους άλλους εργαζόµενους, µε τους
άλλους αγρότες απέναντι σε αυτήν την πολιτική, να παλέψουν
για µια άλλη πολιτική που θα υπηρετεί, πραγµατικά, τα συµφέ-
ροντα των φτωχών αγροτών και όχι τα συµφέροντα των πολυε-
θνικών.

Προς αυτήν την κατεύθυνση, για τους παραγωγικούς συνεται-
ρισµούς  εµείς λέµε «όχι» σε αυτούς που παρουσιάζετε εσείς µε
το νέο σχέδιο νόµου, αλλά «ναι» στους παραγωγικούς συνεται-
ρισµούς, οι οποίοι θα παρεµβαίνουν και θα στοχεύουν στο να ικα-
νοποιήσουν τις διατροφικές ανάγκες του λαού µας.

Κλείνω µε το εξής: Αυτό το έγκληµα, κύριε Υφυπουργέ, συντε-
λείται σε µία περιοχή, στην Ήπειρο, όπου η ανεργία έχει λάβει
εφιαλτικές διαστάσεις. Πραγµατικά, µιλάµε για µία περιοχή,
όπου η ανεργία αγγίζει το µισό του πληθυσµού. Εκεί, σε αυτήν
την περιοχή, ασκούνται τέτοιες πολιτικές που βυθίζουν παρα-
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πέρα στη φτώχεια, στην εξαθλίωση, τα φτωχά λαϊκά στρώµατα.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Μωραΐτη. 
Παρακαλείται ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-

φίµων κ. Ιωάννης Δριβελέγκας να λάβει το λόγο προκειµένου να
δευτερολογήσει.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Παρ’ ότι περίµενα στη δευτερολογία του κυρίου συναδέλφου
να ακούσω ποιο είναι το συγκεκριµένο ερώτηµα για το θέµα που
απασχολεί τον Πτηνοτροφικό Συνεταιρισµό Άρτας, ο κ. Μω-
ραΐτης εξαντλήθηκε σε µια κουβέντα για το καπιταλιστικό σύ-
στηµα και γενικά για το θέµα των συνεταιρισµών. Εν πάση
περιπτώσει, έχετε όλο το δικαίωµα να πείτε αυτά που θέλετε να
πείτε. 

Είπατε, µάλιστα, ότι η Κυβέρνηση είναι ενιαία και γι’ αυτό
απευθυνθήκατε σε εµάς µε ερώτηση για τα θέµατα των εργαζο-
µένων. Πράγµατι, η Κυβέρνηση είναι ενιαία, αλλά και οι ερωτή-
σεις πρέπει να είναι συγκεκριµένες και να απευθύνονται στο
αρµόδιο Υπουργείο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Ας έρθει να απαντήσει το Υπουργείο
Εργασίας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Σας παρακαλώ, κύριε Μωραΐτη, µη χάνετε
την ψυχραιµία σας.

Πράγµατι, µια και αναφερθήκατε σε γενικά θέµατα, να σας πω
ότι έχετε απόλυτο δίκιο ότι η Ελλάδα είναι ελλειµµατική στα τρό-
φιµα και γενικά στα γεωργικά προϊόντα. Όµως, έχουµε κάνει µία
µεγάλη προσπάθεια. Από τα 2,4 δισεκατοµµύρια ευρώ που εί-
χαµε έλλειµµα σε αυτό το ισοζύγιο έχει κατέβει φέτος –Απρίλιο
µε Απρίλιο εξετάζονται αυτά τα στοιχειά- στα 1,8 δισεκατοµµύ-
ρια. Η όλη πολιτική µας είναι να δώσουµε τη δυνατότητα να
έχουµε στον αγροτικό τοµέα µεγάλες επενδύσεις, σε όλο τον
αγροτικό χώρο, έτσι ώστε να µηδενίσουµε το έλλειµµα και όχι
µόνο για λόγους δηµοσιονοµικούς, αλλά κυρίως γιατί εµείς πι-
στεύουµε ότι τώρα είναι η ώρα για επενδύσεις στον αγροτικό
τοµέα και έχουµε πάρει πάρα πολλές σωστές αποφάσεις και
πρωτοβουλίες, οι οποίες θα ανακοινωθούν σε λίγες µέρες σε ένα
εθνικό σχέδιο για την ανάπτυξη της γεωργίας. 

Επειδή λοιπόν, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, αναφερθήκατε στο
νόµο περί συνεταιρισµών λέγοντας ότι είναι έκτρωµα και όταν
µάλιστα αυτός ακόµα δεν έχει συζητηθεί στη Βουλή, εµείς πα-
ρουσιάσαµε το σχέδιο νόµου. Επαναλαµβάνω ότι η αλλαγή του
νόµου περί συνεταιρισµών αποτελεί καθολικό αίτηµα των αγρο-
τών και όχι µόνο. Γι’ αυτό, λοιπόν, σύντοµα, όπως είπατε, τον
φέρνουµε στη Βουλή, όπου και θα τον συζητήσουµε. Και έχουµε
πει επανειληµµένα και ο Υπουργός και εγώ ότι είµαστε ανοιχτοί
σε οποιεσδήποτε προτάσεις, επισηµάνσεις και παρατηρήσεις,
έτσι ώστε να έρθει ένα σηµαντικό νοµοσχέδιο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, δώστε µου ένα λεπτό, γιατί έγινε ερώτηση για
την Άρτα και θα ήθελα να πω εγώ κάποια πράγµατα που αφο-
ρούν τον κλάδο. 

Πρώτον, ξέρετε καλά ότι η πτηνοτροφία έχει ενταχθεί στις επι-
δοτήσεις και τις ενισχύσεις του ΕΣΠΑ, της τέταρτης προγραµ-
µατικής περιόδου. Μάλιστα, έχουµε εξασφαλίσει κονδύλιο µέχρι
500.000 ευρώ για την αλλαγή των κλωβοστοιχιών. Επίσης, σας
έχω πει για την επιστροφή του ΦΠΑ στους πτηνοτρόφους. 

Στο σηµείο αυτό θέλω να συµφωνήσω µαζί σας στο εξής.
Πράγµατι το κόστος είναι πάρα πολύ µεγάλο, ιδιαίτερα στις ζω-
οτροφές και γενικά στις εισροές. 

Είναι, λοιπόν, στη βούληση και στη θέληση ηµών σαν Υπουρ-
γείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων τώρα που θα γίνει η αλ-
λαγή του νόµου των φορολογικών συντελεστών να προτείνουµε
στο οικονοµικό επιτελείο τη µείωση των φορολογικών συντελε-
στών, ιδιαίτερα για τις ζωοτροφές και τα λιπάσµατα. Θεωρούµε
ότι αυτό το µέτρο θα είναι µια µεγάλη ανάσα και ότι θα δώσει
ώθηση στο να παράξουµε αγροτικά προϊόντα, τα οποία να είναι
ανταγωνιστικά και έτσι να δώσουµε τη δυνατότητα όχι µόνο µεί-

ωσης του εµπορικού ισοζυγίου, αλλά κυρίως να δώσουµε τη δυ-
νατότητα στους πολίτες να πάνε ξανά στην ύπαιθρο και να επεν-
δύσουν σε προϊόντα υγιεινά, ασφαλή και ποιοτικά προς όφελος
της χώρας. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Δριβελέγκα. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό θα ήθελα να

κάνω τις εξής ανακοινώσεις προς το Σώµα. 
Πρώτον, οι Υπουργοί Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και

Ναυτιλίας, Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυ-
βέρνησης, Εσωτερικών, Οικονοµικών, Εθνικής Άµυνας, Υποδο-
µών, Μεταφορών και Δικτύων, Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιω-
µάτων και ο Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστι-
κότητας και Ναυτιλίας κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Σύσταση
Ενιαίας Ανεξάρτητης Αρχής Δηµοσίων Συµβάσεων και Κεντρικού
Ηλεκτρονικού Μητρώου Δηµοσίων Συµβάσεων - Αντικατάσταση
του έκτου κεφαλαίου του ν.3588/2007 (Πτωχευτικός Κώδικας) -
Προπτωχευτική διαδικασία εξυγίανσης και άλλες διατάξεις».

Δεύτερον, οι Υπουργοί Οικονοµικών, Διοικητικής Μεταρρύθµι-
σης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, Εσωτερικών, Περιβάλλο-
ντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης, Πολιτισµού και Τουρισµού και Εθνικής
Άµυνας κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Ρυθµίσεις για την ανάπτυξη
και τη Δηµοσιονοµική Εξυγίανση – Θέµατα αρµοδιότητας Υπουρ-
γείων Οικονοµικών, Πολιτισµού και Τουρισµού και Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης». 

Παραπέµπονται στις αρµόδιες διαρκείς επιτροπές. 
Θα συζητηθεί τώρα η πρώτη µε αριθµό 1075/12-7-2011 επί-

καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου της Βουλευτού του Πανελλή-
νιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ευαγγελίας Κουρουπάκη προς
τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
αποκατάσταση της λιµνοδεξαµενής Χρυσοσκαλίτισσας στο
Νοµό Χανίων. 

Εκ µέρους της Κυβερνήσεως θα απαντήσει ο Υφυπουργός
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Ιωάννης Δριβελέγκας. 

Η ερωτώσα συνάδελφος κ. Ευαγγελία Κουρουπάκη έχει το
λόγο, προκειµένου να αναπτύξει προφορικά την επίκαιρη ερώ-
τησή της. 

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΚΟΥΡΟΥΠΑΚΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.  
Κύριε Υπουργέ, στην περιοχή Χρυσοσκαλίτισσας του Δήµου

Κισάµου της Περιφερειακής Ενότητας Χανίων τη δεκαετία του
’90 κατασκευάστηκαν από το τότε Υπουργείο Γεωργίας δύο λι-
µνοδεξαµενές. Η µία βόρεια, αυτή των Αγίων Θεοδώρων, σε υψό-
µετρο είκοσι έξι µέτρων και η άλλη νότια της Χρυσοσκαλίτισσας
και σε µικρή απόσταση από την προηγούµενη, σε υψόµετρο
ογδόντα µέτρων. 

Και οι δυο λιµνοδεξαµενές τροφοδοτούνται από τις χειµερινές
απορροές του χειµάρρου Ξηροποτάµου, έχουν κοινό φράγµα και
κοινό αγωγό προσαγωγής µε δύο κλάδους. 

Η µία λιµνοδεξαµενή, η νότια, αυτή της Χρυσοσκαλίτισσας δεν
λειτούργησε, διότι µόλις ολοκληρώθηκε η κατασκευή της το
1993, υπέστη καθίζηση και έκτοτε παρέµεινε ανενεργή. 

Η άλλη λιµνοδεξαµενή, όµως, η βόρεια, αυτή των Αγίων Θεο-
δώρων, από το 1998 που ολοκληρώθηκε η κατασκευή της χρη-
σιµοποιήθηκε, κυρίως και µοναδικά, για την άρδευση  της
περιοχής των θερµοκηπιακών καλλιεργειών -πάνω από χίλια
στρέµµατα- της ευρύτερης περιοχής Χρυσοσκαλίτισσας  Ελαφο-
νησίου. 

Είναι προφανές ότι ενώ είχαν κατασκευαστεί δύο λιµνοδεξα-
µενές, η άρδευση γινόταν από τη µία, ενώ η άλλη παρέµενε ανε-
νεργή. 

Πριν από δέκα µέρες, όπως σας έχω ενηµερώσει, υπέστη κα-
θίζηση και η δεύτερη λιµνοδεξαµενή, αυτή των Αγίων Θεοδώρων,
µε αποτέλεσµα να αδειάσει ολοκληρωτικά και το υδατικό ισοζύ-
γιο της περιοχής να υποστεί σοβαρότατο πλήγµα, καθώς βέβαια
και οι καλλιέργειες της φετινής σοδειάς. 

Πριν από µερικές µέρες σε επίσκεψή µου εκεί οι κάτοικοι µού
εξέφραζαν την αγωνία τους για τη φετινή αγροτική παραγωγή
της περιοχής, παρ’ όλο που η Περιφερειακή Ενότητα Χανίων και
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ο Δήµος Κισάµου και ο ΤΟΕΒ  και ο ΟΑΔΥΚ συντονίζουν ήδη
ενέργειες για την αποκατάσταση και την εύρεση προσωρινών λύ-
σεων για τη λιµνοδεξαµενή που υπέστη την καθίζηση τώρα. 

Όπως έχει διαµορφωθεί η κατάσταση, κύριε Υπουργέ, αντι-
λαµβάνεστε ότι προκύπτει ως αναγκαιότητα η επίσπευση µιας
µελέτης που εκκρεµεί για πολλά χρόνια από το Υπουργείο Αγρο-
τικής Ανάπτυξης, η οποία αφορά στην κατασκευή, επισκευή και
αποκατάσταση της πρώτης λιµνοδεξαµενής, της νότιας, αυτής
της Χρυσοσκαλίτισας. 

Σύµφωνα µε τις νέες αυτές συνθήκες που έχουν διαµορφωθεί
στην περιοχή, σας ερωτώ, κύριε Υπουργέ, αν υπάρχει δυνατό-
τητα επίσπευσης της µελέτης που εκκρεµεί από το Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης για πολλά χρόνια για τη λιµνοδεξαµενή
της Χρυσοσκαλίτισσας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε πολύ την
ερωτώσα συνάδελφο κ. Ευαγγελία Κουρουπάκη. 

Παρακαλείται ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων κ. Ιωάννης Δριβελέγκας να απαντήσει στην ερωτώσα συ-
νάδελφο. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Θέλω να συγχαρώ τη συνάδελφο για το ενδιαφέρον που δεί-
χνει  για τα έργα υποδοµής που αφορούν τον αγροτικό τοµέα. 

Είναι αλήθεια, αγαπητή κυρία συνάδελφε, ότι το έργο της
Χρυσοσκαλίτισσας  είναι ένα πολύπαθο έργο. Από το 1992 που
άρχισαν οι µελέτες για την κατασκευή, µε τα προβλήµατα που
είχαν δηµιουργηθεί ξέρετε καλύτερα από µένα, µια και είστε
Βουλευτής Χανίων, ότι είχε επιλεγεί άλλη περιοχή. Αντέδρασαν
οι κάτοικοι. Βρέθηκε η δεύτερη περιοχή µε όλα αυτά τα προβλή-
µατα που επαναλαµβάνονται. 

Η αλήθεια είναι ότι υπάρχει ένα τεράστιο πρόβληµα. Έχουν
γίνει µελέτες επί µελετών και µάλιστα και από ειδικούς καθηγη-
τές, αλλά και από οµάδες µελετητών. Δυστυχώς, όµως, το πρό-
βληµα δεν τελειώνει. 

Έχει αποφασιστεί αυτό που είπατε και εσείς, δηλαδή να γίνει
µια ακόµη µελέτη και να δούµε κάποια στιγµή τι θα γίνει µε αυτές
τις µελέτες, γιατί µελέτες κάνουµε πάρα πολλές, περισσότερες
απ’ ό,τι χρειάζονται, αλλά αποτελέσµατα δεν έχουµε. Ας ελπί-
σουµε να είναι η τελευταία µελέτη και να έχουµε το αποτέλεσµα. 

Στις 16-5-2011, αγαπητή κυρία συνάδελφε, έγινε η προκήρυξη
της µελέτης. Η ανάθεση θα µπορούσε να γίνει άµεσα. Υπάρχουν,
όµως, ενστάσεις και έτσι η ανάθεση θα καθυστερήσει. Αυτές
είναι νοµικές διεργασίες που προβλέπονται. 

Η ανάθεση, λοιπόν, της µελέτης θα γίνει το Σεπτέµβριο. Αυτή
η ολοκλήρωση της µελέτης θα απαιτήσει ένα εξάµηνο. Μετά το
εξάµηνο θα προχωρήσουµε στην αποκατάσταση. Αυτός είναι ο
χρονικός ορίζοντας αντιµετώπισης ενός µεγάλου προβλήµατος
που -επαναλαµβάνω και ελπίζω- µπορεί και πρέπει να λυθεί. Ας
έχουµε αυτήν την ελπίδα τουλάχιστον. 

Σε ό,τι αφορά το δεύτερο φράγµα, των Αγίων Θεοδώρων: Ενώ
λειτούργησε κανονικά, διαπιστώθηκαν διαρροές αρχές Ιουλίου,
δηλαδή πριν από λίγες ηµέρες. Αµέσως, λοιπόν, δώσαµε εντολή
στις υπηρεσίες να πάνε να δουν και να µας προτείνουν κάποιες
λύσεις. Ή θα µας προτείνουν τη λύση οι τοπικές υπηρεσίες και
αν πρόκειται για µία λύση που µπορεί να το διορθώσει άµεσα,
θα το κάνουµε ή δυστυχώς –το «δυστυχώς» το λέω µε την έννοια
ότι θα απαιτήσει χρόνο- θα πάµε πάλι σε διαδικασία µελέτης για
την αντιµετώπιση και αυτού του προβλήµατος. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Δριβελέγκα.
Παρακαλείται η κ. Ευαγγελία Κουρουπάκη να λάβει το λόγο

για να δευτερολογήσει.
ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΚΟΥΡΟΥΠΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, θεωρώ το χρονικό διάστηµα που µας δίνετε

µέχρι την ανάθεση της µελέτης, το δίµηνο, πολύ µικρό. Μπορώ
να το προσδιορίσω ως άµεσο, γιατί ούτως ή άλλως γι’ αυτήν τη
µελέτη περιµένουµε δεκαοκτώ χρόνια. Οπότε, επειδή όλα είναι
σχετικά, θεωρώ θετική την προσέγγιση του Υπουργείου και σας
ευχαριστώ γι’ αυτό. Είναι ιδιαίτερα σηµαντικό το γεγονός, τόσο
για µένα όσο και για τους κατοίκους της περιοχής, ότι επιτέλους

θα γίνει η µελέτη. Δεν κατάλαβα καλά αν προσδιορίζετε το χρόνο
έναρξης των εργασιών άµεσα µετά την ολοκλήρωση της µελέ-
της. Θα µου το πείτε µετά.

Επίσης, ήθελα να σας πω ότι η πρώτη λιµνοδεξαµενή, των
Αγίων Θεοδώρων, έχει υποστεί καθίζηση. Ούτως ή άλλως, ήταν
αναµενόµενη αυτή η καθίζηση, γιατί οι µεµβράνες που τοποθε-
τούνται πάνω από τη λιµνοδεξαµενή για να κρατάνε το νερό
έχουν διάρκεια ζωής δέκα ετών. Οπότε ήταν εντός των φυσιολο-
γικών ορίων, των λογικών της εγγύησης της λειτουργίας. Γι’ αυτό
θα πρέπει να είναι άµεσες οι ενέργειες του Υπουργείου σας και
των υπηρεσιών για την αποκατάστασή της. Βεβαίως, πρέπει να
λαµβάνουν υπ’ όψιν τους ότι το έδαφος εκεί είναι σαθρό, υπάρ-
χουν από κάτω έγκοιλα. Και αυτός είναι και ο λόγος που και οι
δύο λιµνοδεξαµενές έχουν πάθει καθίζηση. Κάποια στιγµή, δη-
λαδή, πρέπει να λαµβάνουµε υπ’ όψιν µας και την επιστηµονική
διάγνωση των ανθρώπων των ειδικών για τέτοια έργα και όχι
µόνο την άποψη των κατοίκων, οι οποίοι αντιδρούν για κάποιους
λόγους και µετά βλέπουν ότι αυτό γυρίζει µπούµερανγκ και γί-
νεται αυτοκαταστροφικό. Αυτήν τη στιγµή δεν έχει κανείς να πο-
τίσει κι έχουν πραγµατικά πρόβληµα.  

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ. Θεωρώ ιδιαίτερα θετική την προ-
σέγγιση, η οποία καταδεικνύει τη βούλησή σας, τη διάθεσή σας,
την πρόθεσή σας να ασχοληθείτε, πραγµατικά, µε τα προβλή-
µατα της περιοχής µας. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.

Κουρουπάκη.
Παρακαλείται ο Υφυπουργός κ. Ιωάννης Δριβελέγκας να πάρει

το λόγο για τη δευτερολογία του.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής

Ανάπτυξης και Τροφίµων): Κυρία συνάδελφε, για να σας δώσω
τις διευκρινίσεις που ζητήσατε, σας επαναλαµβάνω ότι µέχρι το
Σεπτέµβριο θα γίνει η ανάθεση. Κι αυτό διότι υπάρχουν ενστά-
σεις. Αµέσως µετά την ανάθεση, η περαίωση της µελέτης αυτής,
του έργου που είναι 150.000 ευρώ, θα γίνει µέσα σε έξι µήνες.
Αµέσως µετά, όπως ξέρετε, υπάρχουν οι διαδικασίες της προκή-
ρυξης και του αναδόχου. Αυτές λέµε ότι θα κρατήσουν περίπου
ένα δίµηνο. Αµέσως µετά θα ξεκινήσει η κατασκευή. Αυτό είναι
το προβλεπόµενο χρονοδιάγραµµα, αρκεί βεβαίως να µην
έχουµε πάλι νοµική εµπλοκή, ενστάσεις επί ενστάσεων, κ.λπ..

Σε ό,τι αφορά το δεύτερο φράγµα των Αγίων Θεοδώρων, είπα
ότι η Περιφέρεια Κρήτης µαζί µε τον τεχνικό σύµβουλο κατα-
σκευής του έργου, µαζί µε τη δική µας διεύθυνση, έχουν ήδη επι-
ληφθεί και µελετούν τους τρόπους αντιµετώπισης του θέµατος. 

Εµείς είµαστε έτοιµοι, µόλις µας παραδώσουν ολοκληρωµένη
την πρότασή τους, να παρέµβουµε και επαναλαµβάνω, αρκεί να
είναι µικρή η ζηµιά και να µπορέσουµε να παρέµβουµε άµεσα,
αλλιώς θα ξεκινήσουµε τη γνωστή διαδικασία που έχει το ελλη-
νικό δηµόσιο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό κ. Ιωάννη Δριβελέγκα. 
Επανερχόµαστε στις επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου. Θα

συζητηθεί η πέµπτη µε αριθµό 1077/12-7-2011 επίκαιρη ερώτηση
του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Θε-
οδώρου Δρίτσα προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε τη
θέση της Κυβέρνησης για την ανθρωπιστική αποστολή στη Γάζα.

Στην ερώτηση εκ µέρους της Κυβερνήσεως θα απαντήσει η
Αναπληρωτής Υπουργός κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου.

Ο ερωτών συνάδελφος κ. Θεόδωρος Δρίτσας έχει το λόγο,
προκειµένου να αναπτύξει προφορικά την επίκαιρη ερώτησή του.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, αισθάνοµαι λίγο άβολα. Γνωρίζω ότι και το

Υπουργείο Εξωτερικών, όπως και όλα τα Υπουργεία, έχουν ενιαία
εκπροσώπηση. Γνωρίζετε ότι σας εκτιµώ πάρα πολύ και χαίροµαι
που έχουµε τη δυνατότητα µια ακόµα φορά να έχουµε διάλογο,
έστω κι αν αντιδικούµε. Γνωρίζετε όµως, όπως γνωρίζω κι εγώ
πολύ καλά, ότι τα κρίσιµα ζητήµατα αναφορικά µε την ερώτησή
µου αυτή δεν τα έχετε χειριστεί εσείς. Τα έχει χειριστεί ο κ. Λα-
µπρινίδης, ο κ. Πρωθυπουργός και θα ήθελα να είναι εδώ ο ίδιος
ο κύριος Υπουργός Εξωτερικών, γιατί ακριβώς εκείνος έχει παίξει
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ένα σηµαντικό ρόλο στην οργάνωση αυτής της πολιτικής.
Προχωρώ επί της ουσίας. Θέτω ευθέως το κρίσιµο ερώτηµα

και το θέτω προς εσάς, αλλά κατ’ ουσίαν προς τον Πρωθυ-
πουργό και προς την Κυβέρνηση. Διεκδικεί η ελληνική Κυβέρ-
νηση να καταστεί και µάλιστα, επισήµως και διεθνώς, µαζί µε το
κράτος του Ισραήλ, δύναµη εγγύησης του αποκλεισµού της
Γάζας, κατ’ επέκταση και του συνόλου της παλαιστινιακής γης; 

Διότι αν δεν διεκδικεί αυτόν το ρόλο, δεν κατανοεί κανένας µας
για ποιο λόγο έχει επιδοθεί σε όλη αυτήν την απίστευτη κατα-
σταλτική δράση για να αποτρέψει την ειρηνευτική αποστολή του
στόλου της ειρήνης της Διεθνούς Συµµαχίας Freedom Flotilla II,
που κανένας δεν µπορεί να αµφισβητήσει -ό,τι κι αν λένε διάφο-
ρες προπαγανδιστικές φωνές- ότι είναι µία φιλειρηνική πρωτο-
βουλία, στην οποία συµµετέχουν διανοούµενοι, πρώην
Βουλευτές, συνδικαλιστές, άνθρωποι των γραµµάτων, ακτιβιστές
από όλο τον κόσµο, σχεδόν από το σύνολο των χωρών της Αµε-
ρικής, της Ευρώπης, αλλά και από άλλες περιοχές, εναντίον του
παράνοµου αποκλεισµού της Γάζας, µεταφέροντας ταυτόχρονα
ανθρωπιστική βοήθεια.

Αυτό το µήνυµα µε το εξαιρετικά δυνατό ηθικό φορτίο είναι
ένα µήνυµα που έχει εξαπλωθεί σε όλο τον κόσµο. Και µην κοι-
τάτε τώρα που εδώ δεν ξέρω για ποιο λόγο τα ελληνικά media
αποσιωπούν το θέµα. Βοούν σε όλο τον κόσµο πρώτη είδηση,
από τον Καναδά µέχρι την Αυστραλία και τις ευρωπαϊκές πρω-
τεύουσες για όλα όσα έχει κάνει η ελληνική Κυβέρνηση, καταγ-
γελίες για σαµποτάζ από περίεργες δυνάµεις. Ούτε ελέγχτηκαν
ούτε είπε τίποτα η ελληνική Κυβέρνηση. Απαγορεύσεις, κυνη-
γητά, έλεγχοι που δεν έχουν γίνει ποτέ σε σκάφη αναψυχής για
το αν τα σωσίβια γράφουν το σωστό νούµερο ή όχι και έτσι απα-
γορεύεται ο απόπλους, ακόµη και χρήση βίας στα Χανιά και όλα
αυτά απέναντι σε διεθνείς αντιπροσωπείες, στις οποίες συµµε-
τέχουν και µέλη κοινοβουλίων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Το ερώτηµά µου είναι αν συναινεί
η Κυβέρνηση στον παράνοµο αποκλεισµό της Γάζας, όπως το
έχω διατυπώσει στην ερώτησή µου –το κείµενο το έχετε- και αν
θα άρει επιτέλους τις απαγορεύσεις του απόπλου των πλοίων,
ώστε να πραγµατοποιηθεί η ανθρωπιστική αποστολή για την
άρση του αποκλεισµού της Γάζας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Θεόδωρο Δρίτσα.
Το λόγο έχει η Αναπληρωτής Υπουργός Εξωτερικών κ. Μαρι-

λίζα Ξενογιαννακοπούλου.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρωτής Υπουρ-

γός Εξωτερικών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητέ, κύριε Δρίτσα, είναι αµοιβαία η εκτίµηση. Θέλω να

σας πω ότι θα ερχόταν ο ίδιος ο συνάδελφος, ο Υπουργός Εξω-
τερικών κ. Λαµπρινίδης, αλλά σήµερα είναι στην Κωνσταντινού-
πολη που συνεδριάζει η οµάδα επαφής για την Λιβύη. Απ’ ό,τι
γνωρίζω, την ερχόµενη Πέµπτη 21 Ιουλίου θα είναι στην Επι-
τροπή Εξωτερικών Υποθέσεων, προκειµένου να ενηµερώσει συ-
νολικά για τα ζητήµατα εξωτερικής πολιτικής. Οπότε εκεί θα
έχετε την ευκαιρία να εµβαθύνετε περισσότερο γύρω απ’ αυτά
τα θέµατα.

Γνωρίζω πολύ καλά την ευαισθησία που έχετε και τους αγώνες
που έχετε κάνει, για τα θέµατα της Παλαιστίνης και των δικαίων
του παλαιστινιακού λαού. 

Θέλω µε την ευκαιρία, µε κάθε επισηµότητα στην Αίθουσα του
ελληνικού Κοινοβουλίου να πω και να υπογραµµίσω ότι οι πάγιες
θέσεις της Ελλάδας διαχρονικά, που τις έχουν υπηρετήσει όλες
οι κυβερνήσεις -και πιστεύω όλες οι πολιτικές δυνάµεις τις στη-
ρίζουν- όσον αφορά την ανάγκη επίλυσης του παλαιστινιακού,
είναι η συµφωνηµένη λύση µετά από διαπραγµατεύσεις, που θα
διασφαλίζει δύο κράτη που θα ζουν µε ειρήνη και ασφάλεια. Αυτή
είναι η θέση που υπηρετούµε. Είναι η θέση που και ο Πρόεδρος
της Δηµοκρατίας, ο κ. Παπούλιας, εξέφρασε αυτήν την εβδο-
µάδα στην επίσκεψή του στην περιοχή, όπου είχε την ευκαιρία
να συναντηθεί και µε τον Πρόεδρο του Ισραήλ και µε τον Πρόε-
δρο της παλαιστινιακής Αρχής.

Επειδή θέσατε το ερώτηµα αν παραµένει η θέση µας όσον
αφορά και τον αποκλεισµό της Γάζας και εκεί κατηγορηµατικά
να πω ότι φυσικά η θέση µας είναι ότι πρέπει να υπάρξει άρση
αυτού του αποκλεισµού. Είναι η πάγια θέση µας. Θεωρούµε ότι
είναι ένας απαράδεκτος αποκλεισµός και µάλιστα και ατελέσφο-
ρος πολιτικά. Δεν έρχεται να συµβάλλει στην αναγκαία δυναµική
που πρέπει να έχουν αυτήν τη στιγµή οι ειρηνευτικές διαδικα-
σίες.

Η χώρα µας επανειληµµένα έχει συµβάλει για όλα αυτά τα θέ-
µατα και κάνοντας έκκληση προς το Ισραήλ, προκειµένου να στα-
µατήσει τον αποκλεισµό της Γάζας, αλλά φυσικά και
συµµετέχοντας και συνδιαµορφώνοντας τα αντίστοιχα κείµενα
της Ευρωπαϊκής Ένωσης όσον αφορά την ειρήνευση στη Μέση
Ανατολή.

Όσον αφορά το θέµα που αναφέρεστε και που αναγνωρίζω
και καταλαβαίνω την ευαισθησία, να αναφέρω ότι πρώτα απ’ όλα
κανείς δεν είπε οτιδήποτε αρνητικό για τους εθελοντές, για τους
ανθρώπους που είτε είναι Έλληνες είτε έρχονται από άλλες
χώρες µε την πρόθεση να αναδείξουν το θέµα. Σαφώς και ανα-
γνωρίζεται αυτό. Ξέρετε, όµως, πολύ καλά ότι δεν είναι µια
στάση που επέλεξε µόνη της η Ελλάδα. Είναι µετά από έκκληση
του Γενικού Γραµµατέα του ΟΗΕ θεωρώντας ότι µε αυτόν τον
τρόπο προστατεύονται ανθρώπινες ζωές µετά και από τα δρα-
µατικά γεγονότα που έλαβαν χώρα πέρυσι και µε δεδοµένη τη
στάση και τη δήλωση του Ισραήλ ότι επρόκειτο να παρεµποδίσει
την προσέγγιση της Flotilla. Ξέρετε, όµως, ότι και οι άλλες µεσο-
γειακές χώρες, δηλαδή η Κύπρος, η Ιταλία, η Γαλλία, η Τουρκία,
κράτησαν µια αντίστοιχη στάση.

Το κυρίαρχο στην ελληνική θέση ήταν να προστατεύσουµε τις
ανθρώπινες ζωές από έναν ορατό κίνδυνο. Προσπαθήσαµε να
βρούµε λύση –και αυτό είναι µία ανοιχτή ακόµη πρωτοβουλία
εφόσον υπάρξει ανταπόκριση- και µετά από συνεννοήσεις και µε
το Γενικό Γραµµατέα του ΟΗΕ –πρέπει να σας πω ότι και ο Πρω-
θυπουργός µίλησε µε τον κ. Αµπάς σε σχέση µε αυτό το θέµα-
προκειµένου να διευκολύνουµε ως ελληνική Κυβέρνηση τη µε-
ταφορά της ανθρωπιστικής βοήθειας µέσω των διαύλων που
µπορεί να είναι ασφαλείς.

Καταλαβαίνω ότι αυτή η κίνηση των εθελοντών έχει και ένα
συµβολισµό πέραν της µεταφοράς ανθρωπιστικής βοήθειας.
Επανέρχοµαι, όµως, ότι αυτή δεν είναι στάση µόνο της Ελλάδας,
καθώς και οι άλλες χώρες ακολούθησαν την έκκληση του Γενικού
Γραµµατέα του ΟΗΕ, προκειµένου να διασφαλισθούν οι ανθρώ-
πινες ζωές.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε πολύ.
Το λόγο έχει ο κ. Θεόδωρος Δρίτσας.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κυρία Υπουργέ, κατανόησα όλα όσα

µου είπατε. Καλύπτοµαι από τη διευκρίνιση γιατί δεν είναι εδώ ο
κ. Λαµπρινίδης. Ευχαριστώ πολύ γι’ αυτήν.

Αυτή η αποστολή δεν οργανώθηκε πρώτη φορά φέτος. Έχει
µερικά χρόνια πίσω της.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Και πέρυσι η στάση της ελληνικής Κυβέρνησης, αλλά και πα-
λαιότερα της Νέας Δηµοκρατίας δεν ήταν ποτέ στάση ενθάρρυν-
σης της αποστολής αυτής. Δεν πήρε ποτέ θέση η ελληνική
Κυβέρνηση υπέρ της αποστολής. Όµως, στάθηκε µε αξιοπρέπεια
στην αναγνώριση του δικαιώµατος µιας διεθνούς καµπάνιας να
οργανώσει µια ειρηνευτική αποστολή και να µην αναλάβουν τα
κράτη δράση καταστολής αυτής της ειρηνευτικής αποστολής
χάριν των απαιτήσεων του Ισραήλ ή και άλλων δυνάµεων. Η δια-
φορά έγκειται σε αυτό. 

Διότι πέρυσι ο κ. Δρούτσας, τότε Υπουργός Εξωτερικών, όπως
και παλαιότερα η κ. Μπακογιάννη, εξέδωσε ανακοινώσεις, οι
οποίες δήλωναν ότι το δικαίωµα υπάρχει. Ναι, µεν συνιστούµε
να µη γίνει, ναι µεν προτρέπουµε να µην εκτεθούν σε κίνδυνο αν-
θρώπινες ζωές, αλλά το δικαίωµα υπάρχει. Και µάλιστα όταν
µετά από τη δραµατική εξέλιξη µε τους νεκρούς στο τουρκικό
πλοίο «MAVI MARMARA» και µετά τις συλλήψεις δεκάδων Ελλή-
νων πολιτών οργανώθηκε η επιστροφή τους στο αεροδρόµιο της
Ελευσίνας, ήταν όλο το Υπουργείο Εξωτερικών µε επικεφαλής
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τον κ. Δρούτσα για την υποδοχή της αποστολής. Τι άλλαξε, λοι-
πόν, από τότε; 

Η προστασία των ανθρώπινων ζωών έγκειται κυρίως στην
άρση του αποκλεισµού της Γάζας, έγκειται κυρίως στο να µην
µπορεί το Ισραήλ, το κράτος, η κυβέρνηση του Ισραήλ να επιβά-
λει µε τόσο αυθαίρετους όρους τέτοιους σκληρούς κανόνες. Δεν
βλέπουµε τη Διεθνή Κοινότητα αλλά και τις κυβερνήσεις και την
ελληνική Κυβέρνηση να παίρνουν θέση σε αυτό. Παίρνουν θέση
µόνο στην απαγόρευση της ειρηνευτικής αποστολής. Αυτό δεν
µπορεί να γίνεται µε επίκληση της προστασίας της ανθρώπινης
ζωής. 

Θέλω να πω ότι ο Πρόεδρος Αµπάς ευχαρίστησε για την πρό-
θεση της ελληνικής Κυβέρνησης να στείλει βοήθεια, αλλά δεν
συναίνεσε στην απαγόρευση, πολύ περισσότερο που τώρα και ο
Αραβικός Σύνδεσµος είναι έτοιµος να προχωρήσει στην κατά-
θεση της αίτησης, που ήδη την υποστηρίζουν πάνω από εκατό
χώρες για την αναγνώριση του παλαιστινιακού κράτους. Κι εδώ
και η Ευρωπαϊκή Ένωση και η ελληνική Κυβέρνηση ακόµα σιω-
πούν. Εγώ θα επανέλθω µε την ερώτηση που τρεις φορές έχει
κατατεθεί και δεν έχει συζητηθεί. 

Κυρία Υπουργέ, τελειώνω. Πάνω από τριάντα συνδικάτα, µη
κυβερνητικές οργανώσεις και άλλοι φορείς της Παλαιστίνης
έστειλαν προχθές επιστολή προς τον κύριο Πρωθυπουργό και
τον κύριο Υπουργό Εξωτερικών και του ζητούν να δράσει, ώστε
να δοθεί η ευκαιρία να φθάσει η αποστολή αυτή του Freedom
Flotilla στη µεγαλύτερη ανοιχτή φυλακή στον κόσµο, στη Λωρίδα
της Γάζας. Γιατί έτσι θα εκφραστεί η διεθνής αλληλεγγύη στον
αποκλεισµένο λαό της Γάζας. 

Μ’ αυτήν την έννοια ζητούν προστασία των ανθρώπινων δικαι-
ωµάτων και όχι απλώς µια ανθρωπιστική βοήθεια. Και προς
αυτήν την κατεύθυνση σας λένε ότι ποθούν την ελευθερία, την
αξιοπρέπεια, την ικανότητα να κάνουν εκείνοι επιλογές στη ζωή
τους. Αυτή η επιστολή, την οποία και θα καταθέσω, είναι στα εγ-
γλέζικα. Είναι η φωνή της παλαιστινιακής κοινωνίας. Και δεν µιλώ
µόνο για τη Γάζα. Αποκλεισµένη είναι όλη η Παλαιστίνη στην
πραγµατικότητα. 

Δεν κρίνω τις σχέσεις µε το Ισραήλ. Κρίνω το ότι αυτό αποτελεί
µια πηγή εντάσεων, που όσο λύνεται µε καθεστώς αυθαιρεσίας,
τόσο πιο εκρηκτικές καταστάσεις δηµιουργεί για όλη την περιοχή
και για όλον τον κόσµο. Είναι ζήτηµα ανθρωπίνων δικαιωµάτων,
είναι ζήτηµα ειρήνης, είναι ζήτηµα προοπτικής για την συµβίωση
όλων των λαών της Μέσης Ανατολής και της Μεσογείου και καί-
ριο ζήτηµα για την ισορροπία των διεθνών σχέσεων της Ελλάδας
µε τους υπόλοιπους λαούς της περιοχής. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, τελειώνετε,
κύριε συνάδελφε. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Στο Καστελόριζο βρίσκεται αυτήν τη στιγµή το ένα σκάφος,

στο Ηράκλειο το άλλο και ζητούν άδεια για την Αλεξάνδρεια. Δύο
απέµειναν, γιατί στα άλλα ακυρώθηκε η δυνατότητά τους να
πλεύσουν. Ζητούν, λοιπόν, άδεια να φύγουν και δεν υπάρχει κα-
νένας λόγος να τους τη στερήσουν. Εκεί στην Αλεξάνδρεια εκεί-
νοι θα αποφασίσουν τι έχουν να κάνουν.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Θεόδωρος Δρίτσας, καταθέ-

τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, το λόγο έχει
η Αναπληρωτής Υπουργός Εξωτερικών, κ. Μαριλίζα Ξενογιαννα-
κοπούλου.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Εξωτερικών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θέλω, κατ’ αρχάς, να συµφωνήσω µαζί σας, ότι το να µπορέ-
σουν να δικαιωθούν οι αγώνες του Παλαιστινιακού λαού και τα
αυτονόητα που είπατε, δηλαδή τα ανθρώπινα δικαιώµατα, το δι-
καίωµα να έχουν ανεξάρτητο κράτος σε συνθήκες ειρήνης και
ευηµερίας, είναι κάτι που πιστεύω ότι το συµµεριζόµαστε όλοι σ’
αυτήν την Αίθουσα. Είναι κάτι που ο καθένας από τη δική του πο-
λιτική σκοπιά έχει παλέψει γι’ αυτό και σίγουρα συλλογικά ο ελ-
ληνικός λαός. Αυτό µας το αναγνωρίζει ιστορικά ο παλαιστινιακός

λαός και συνολικά ο αραβικός κόσµος.
Επίσης, είναι σαφές, ότι προκειµένου να υπάρξει ειρήνευση

στη Μέση Ανατολή, προκειµένου να υπάρξει µια νέα περίοδος
σταθερότητας, ανάπτυξης και ευηµερίας συνολικά στην περιοχή
µας, πρέπει η Διεθνής Κοινότητα και η Ευρωπαϊκή Ένωση να παί-
ξουν ακόµα πιο ενεργό ρόλο σ’ αυτήν την κατεύθυνση.

Ξέρετε, επειδή τα παρακολουθείτε τα θέµατα, ότι είµαστε σε
µια φάση τώρα και εν όψει του Σεπτεµβρίου, όπου, ακόµα και µε
τη στάση της αµερικανικής διοίκησης, υπάρχουν κάποιες προϋ-
ποθέσεις να υπάρξει κάποια πρόοδος. 

Θέλω να σας διαβεβαιώσω, ότι κι εµείς ενεργά δουλεύουµε σ’
αυτήν την κατεύθυνση στα Ευρωπαϊκά όργανα και φυσικά στο
πλαίσιο του ΟΗΕ, προκειµένου να εξασφαλιστεί πρόοδος για
συµφωνία µέσα από διαπραγµατεύσεις, δηλαδή την κατοχύρωση
µε ασφάλεια δύο κρατών του κράτους του Ισραήλ και του κρά-
τους της Παλαιστίνης µε ειρήνη και ευηµερία.

Από εκεί και πέρα, οι κινητοποιήσεις των εθελοντών είναι πο-
λύτιµες, καθώς αναδεικνύουν αυτά τα ζητήµατα εκφράζοντας
αλληλεγγύη. Όλοι έχουµε συµµετάσχει κατά καιρούς σε τέτοιες
εκφράσεις αλληλεγγύης. Τι έχει αλλάξει, όµως, από πέρυσι,
επειδή µε ρωτήσατε, αγαπητέ συνάδελφε.

Πέρυσι, υπήρξε µια δραµατική εξέλιξη, η οποία στοίχισε σε αν-
θρώπινες ζωές. Φέτος, λοιπόν, και κάτω από αυτήν την εµπειρία,
λαµβάνοντας όµως υπ’ όψιν -και προσέξτε το αυτό που σας λέω-
και τη συγκυρία που διανύουµε µέχρι το Σεπτέµβρη, την κρισι-
µότητα δηλαδή αφ’ ενός να προφυλάξουµε ανθρώπινες ζωές και
αφ’ ετέρου να µην προκληθούν ενδεχοµένως εντάσεις που θα
µπορούν να κλιµακώσουν ευρύτερες εντάσεις και να δηµιουργή-
σουν προβλήµατα τελικά στο στόχο που όλοι έχουµε από κοινού
να υπάρξει πρόοδος στις ειρηνευτικές συνοµιλίες, ο ίδιος ο Γε-
νικός Γραµµατέας του ΟΗΕ έκανε αυτήν την έκκληση. Και, όπως
σας είπα πριν, δεν είναι µόνο η Ελλάδα που πήρε αυτήν τη θέση,
αλλά και η Κύπρος, η Ιταλία, η Γαλλία, η Τουρκία τήρησαν την
ίδια στάση.

Άρα, λοιπόν, δεν είναι ότι εµείς επιλέξαµε µια στάση χώρια από
τους άλλους. Πιστεύουµε, πραγµατικά, ότι είµαστε σε µια κρί-
σιµη φάση. Αναφερθήκατε κι εσείς αυτήν τη στιγµή για τις διερ-
γασίες που γίνονται εντός των παλαιστινιακών δυνάµεων και
ελπίζουµε ότι µε τη συνεννόηση εντός των παλαιστινιακών δυνά-
µεων ανοίγουν ακόµη περισσότερες ελπίδες για το µέλλον. 

Νοµίζω ότι και η παρουσία του Προέδρου της Δηµοκρατίας -
που ξέρετε ότι ο ίδιος και ως Υπουργός Εξωτερικών των κυβερ-
νήσεων του Ανδρέα Παπανδρέου, έδωσε τότε την έµπρακτη
δυνατή συµπαράσταση στον Γιάσερ Αραφάτ και στους αποκλει-
σµένους Παλαιστινίους της Βηρυτού µε την απελευθέρωσή
τους- εξέπεµψε αυτό το µήνυµα της σταθερής θέσης υποστήρι-
ξης της Ελλάδας, προκειµένου να υπάρξει επιτέλους µια δίκαιη
λύση στο πρόβληµα.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Επίκαιρες ερωτήσεις

δευτέρου κύκλου: 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα συζητηθεί η δεύτερη µε

αριθµό 1071/12-7-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Βλάχου προς τον Υπουργό Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε την επιχορήγηση
καταναλωτικών οργανώσεων από το ΕΣΠΑ.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Βλάχου, θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, κ. Ιωάννης Κου-
τσούκος.

Παρακαλείται ο κ. Βλάχος, ερωτών Βουλευτής, να διατυπώσει
επί δίλεπτο την επίκαιρη ερώτησή του.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, το Φεβρουάριο του 2011 είδαν το φως της δη-

µοσιότητας κατ’ αρχάς κάποια αθώα δηµοσιεύµατα που µιλού-
σαν για ξεσκαρτάρισµα των καταναλωτικών οργανώσεων και ότι
θα έφερνε ένα νέο νοµοθετικό πλαίσιο η Γενική Γραµµατεία Κα-
ταναλωτή, προκειµένου να καταργήσει τις «καταναλωτικές ορ-
γανώσεις-σφραγίδα», όπως χαρακτηριστικά έλεγε.

Να σας πω ότι όταν είχαµε εµείς την πολιτική ευθύνη του
Υπουργείου  Ανάπτυξης η Γενική Γραµµατεία Καταναλωτή ήταν
στο Υπουργείο Ανάπτυξης τότε και επί ηµερών σας µετακινήθηκε
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στο Υπουργείο που είναι σήµερα. Άγνωστο γιατί. Αυτό έγινε όταν
µετακινήθηκε η Υπουργός, όπου πήρε µαζί και τη Γενική Γραµ-
µατεία Καταναλωτή. Τότε, λοιπόν, είχε γίνει µία προσπάθεια και
περί τις εκατό και πλέον καταναλωτικές οργανώσεις που υπήρ-
χαν, να ενοποιηθούν, να ισχυροποιηθούν και σε κάθε περίπτωση
να λιγοστέψουν, για να δυναµώσει και η δράση τους. Αυτό ήταν
το νοµοθετικό πλαίσιο που εµείς φέραµε. Πράγµατι, πετύχαµε
µέσα από πλήρη διαφάνεια και ξεκάθαρες διαδικασίες να έχουµε
επισηµοποίηση µερικών δεκάδων καταναλωτικών οργανώσεων.
Και θα συµφωνήσω ότι αυτές ήταν πολλές. 

Άρα, κατ’ αρχάς, δεν είµαστε αντίθετοι στη µείωση των κατα-
ναλωτικών οργανώσεων και στην ενδυνάµωσή τους, όµως µας
προβληµατίζει, κύριε Υπουργέ, η συνέχεια του δηµοσιεύµατος
τότε, που ανέφερε ότι 2,6 εκατοµµύρια ευρώ θα µοιραστούν στις
καταναλωτικές οργανώσεις φυσικά πριν γίνει το ξεσκαρτάρισµα.
Εδώ, φαίνεται ότι υπάρχει κάποιος πειρασµός, εδώ φαίνεται ότι
υπάρχει κάποια σκοπιµότητα, εδώ φαίνεται ότι κάτι ξεκινάει να
µην πηγαίνει καλά. 

Η ερώτηση αυτή, η οποία έχει κατατεθεί από το Φεβρουάριο,
από την προηγούµενη πολιτική ηγεσία, έρχεστε σήµερα να την
απαντήσετε εσείς και πραγµατικά έχει να κάνει µε την διευκρί-
νιση από µέρους σας της πολιτικής σας, σχετικά µε το κατανα-
λωτικό κίνηµα, τις καταναλωτικές οργανώσεις, τον τρόπο
χρηµατοδότησης, διότι, πράγµατι, δεν πρέπει να υπάρχει το πα-
ραµικρό σύννεφο σ’ αυτήν τη λειτουργία.

Νοµίζω ότι το παράδειγµα, κύριε Πρόεδρε, των µη κρατικών
οργανώσεων πρέπει να είναι παράδειγµα προς αποφυγή για
όλους και να µην επαναληφθεί στις καταναλωτικές οργανώσεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο Υφυ-
πουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, κ. Ιωάννης Κου-
τσούκος, να λάβει το λόγο. 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Η ερώτηση του κυρίου συνάδελφου µάς δίνει την ευκαιρία να
αναφερθούµε σήµερα στις θέσεις της Κυβέρνησης σε ό,τι
αφορά τις καταναλωτικές οργανώσεις και γενικότερα την προ-
στασία του καταναλωτή. 

Βέβαια, κύριε συνάδελφε, θα έχουµε την ευκαιρία να τα συζη-
τήσουµε αυτά πολύ αναλυτικά στο νοµοσχέδιο που έχει ήδη
εγκριθεί από το Υπουργικό Συµβούλιο και θα έρθει το επόµενο
διάστηµα στη Βουλή, αφού περάσει τις σχετικές διαδικασίες της
διαβούλευσης.

Είναι, όµως, σαφές, ότι σε µία περίοδο κρίσης και περιορισµού
των εισοδηµάτων και άρα περιορισµού της δυνατότητας των κα-
ταναλωτών για πολλές επιλογές, σε συνδυασµό µε την κατά-
σταση στην αγορά, που πολλές φορές εµφανίζεται ασύδοτη, θα
πρέπει όλοι –και αυτό αποτελεί προτεραιότητα της Κυβέρνησης-
να έχουµε στο µυαλό µας πώς θα προστατεύσουµε τον κατανα-
λωτή µε το συνδυασµό των κρατικών δράσεων των ανεξάρτητων
αρχών και την ενίσχυση του καταναλωτικού κινήµατος. Σε αυτήν
την κατεύθυνση κινούµαστε.

Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι ήδη η Κυβέρνηση έχει πάρει
πάρα πολύ σηµαντικές νοµοθετικές πρωτοβουλίες, όπως είναι ο
ν.3861/2010 για την προστασία των οφειλετών των φυσικών προ-
σώπων που δεν µπορούν να πληρώσουν. 

Στο σχέδιο νόµου που σας ανέφερα νωρίτερα έχουµε διατά-
ξεις πάρα πολύ σηµαντικές για τη διαφάνεια στην ασφαλιστική
αγορά και την προστασία των καταναλωτών από τις εισπρακτικές
εταιρείες. Ήδη, αναβαθµίζουµε το ρόλο της Γενικής Γραµµα-
τείας Καταναλωτή, που τώρα είναι στο Υπουργείο Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης και, κατά την άποψή µου, αυτό είναι
σωστό –βλέπω και την κ. Κατσέλη εδώ, την πρώην Υπουργό, ήταν
πρωτοβουλία της- και κινείται προς θετική κατεύθυνση, διότι έχει
να κάνει µε τα κινήµατα τα οποία οφείλουµε να οργανώσουµε,
σε συνδυασµό µε την ευρεία µάζα των καταναλωτών, ώστε να
παρεµβαίνει αποφασιστικά. Άρα, έχουµε αναβάθµιση της Γενικής
Γραµµατείας Καταναλωτών και σηµαντικές παρεµβάσεις.

Βεβαίως, έχουµε και το τρίτο σκέλος που αφορά και την ερώ-
τησή σας και  έχει να κάνει µε το ρόλο των καταναλωτικών ορ-
γανώσεων. 

Εγώ, κύριε Βλάχο, απορώ για το χαρακτήρα της ερώτησής

σας που λέτε ότι φοβόµαστε. Μάλλον, εσείς πρέπει κάτι να φο-
βάστε, διότι οι πρωτοβουλίες τις οποίες έχουµε συµπεριλάβει
στο νοµοσχέδιο είναι πρωτοβουλίες που ενισχύουν την αυτονο-
µία και στερούν τη δυνατότητα του κράτους να παρεµβαίνει στα
εσωτερικά των καταναλωτικών οργανώσεων. 

Θα σας πω, λοιπόν, πάρα πολύ χαρακτηριστικά ότι µέχρι τώρα
µε το υφιστάµενο νοµοθετικό πλαίσιο ο εκάστοτε Υπουργός
όριζε την εκτελεστική επιτροπή του Εθνικού Συµβουλίου Κατα-
ναλωτών και Αγοράς. Αυτή η εκτελεστική επιτροπή τώρα θα
εκλέγεται από το ίδιο το συµβούλιο. Αυτή είναι η πρώτη παρέµ-
βαση. 

Δεύτερον, θα εκπροσωπούνται στο συµβούλιο όλες οι κατα-
ναλωτικές οργανώσεις µε την κατάταξη που προβλέπει το νοµο-
σχέδιο, σε πανελλαδικές περιφερειακού χαρακτήρα και άλλες
ειδικές οργανώσεις. Τα κριτήρια της κατάταξης, κύριε συνά-
δελφε, είναι ένα θέµα που θα µπορέσουµε να συζητήσουµε και
εάν έχετε διαφορετικές απόψεις, είµαστε στη διάθεσή σας για
να γίνει η συζήτηση. Όµως, σας λέω ότι θα υπάρξουν αντικειµε-
νικά κριτήρια. 

Το τρίτο που θέλω να αναφέρω, έχει σχέση µε το ΕΣΠΑ. Προ-
φανώς, το Υπουργείο έχει ένα πρόγραµµα, για να ενισχύσει την
αποτελεσµατικότητα αυτών των οργανώσεων. Ήδη, έχει δώσει
στη δηµοσιότητα τον οδηγό που θα περιλαµβάνει τις δράσεις και
γίνεται συζήτηση αυτήν τη στιγµή. Θα ετοιµάσει το σχέδιο, θα
πάει στην αρµόδια διαχειριστική αρχή, που είναι η ΜΟΔ, µε επο-
πτεία της Ευρωπαϊκής Ένωσης, θα υποβληθούν τα προγράµ-
µατα και θα αξιολογηθούν. 

Άρα, νοµίζω ότι οι φόβοι σας δεν έχουν καµµία βάση. Δεν ξέρω
ποιο δηµοσίευµα είδατε, κύριε συνάδελφε, αλλά επαναλαµβάνω
ότι οι προθέσεις µας είναι εντελώς διαφορετικές, σε εντελώς δια-
φορετική κατεύθυνση και όπως σας είπα, θα έχουµε την ευκαιρία
να τα συζητήσουµε, όταν θα έρθει εδώ το σχέδιο νόµου. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας ευχαριστώ, κύριε

Υφυπουργέ. 
Ο ερωτών Βουλευτής Νοµού Αττικής της Νέας Δηµοκρατίας

κ. Γεώργιος Βλάχος έχει το λόγο για τρία λεπτά, προκειµένου να
δευτερολογήσει. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Είπατε τη σωστή λέξη, κύριε Υπουργέ, ότι φοβάµαι. Πράγµατι

φοβάµαι, γιατί δυο µήνες πριν από αυτό το δηµοσίευµα, είχα
κάνει µια ερώτηση –πάντα εννοώ προς την προηγούµενη πολι-
τική ηγεσία- που µιλούσα για τον τρόπο και ρωτούσα µε ποια κρι-
τήρια έγινε η επιλογή χρηµατοδότησης καταναλωτικών
οργανώσεων. 

Στην απάντηση υπάρχουν δύο σηµεία, τα οποία µου λένε τα
εξής: Πρώτον, εξαιρέθηκε της επιχορήγησης ένωση καταναλω-
τών, η οποία, σύµφωνα µε τον απολογισµό που υπέβαλε, το σύ-
νολο των δράσεων που ανέπτυξε για την προώθηση των
δικαιωµάτων και των συµφερόντων των καταναλωτών, υπολείπε-
ται κατά πολύ του ύψους της επιχορήγησης των 20.000 ευρώ
που έλαβε συνολικά για τα έτη 2008 και 2009 και εποµένως δεν
συντρέχουν ακόµα λόγοι περαιτέρω ενίσχυσής της. Δηλαδή, της
είχαµε δώσει 20.000 ευρώ για το 2008, το 2009, ίσως και το 2007
–πιάνει, δηλαδή, δύο-τρία χρόνια- και βρήκαµε την πρώτη οργά-
νωση που δεν είχε αξιοποιήσει τα χρήµατα, λες και το ποσό ήταν
κάτι τροµερό για µια καταναλωτική οργάνωση που πληρώνει
γραφεία και έχει τόσα έξοδα! 

Έρχοµαι σε ένα ακόµα σηµείο πιο σοβαρό, κύριε Υπουργέ.
Επίσης, εξαιρέθηκε της επιχορήγησης ένωση καταναλωτών,
στον ιστοχώρο της οποίας εµπεριέχονται εκφράσεις και χαρα-
κτηρισµοί που διακρίνουν και διαχωρίζουν τους καταναλωτές
ανάλογα µε τις πολιτικές τους προτιµήσεις. Τέτοιες πρακτικές
δεν συνάδουν µε τον αποκλειστικό σκοπό της λειτουργίας της
ένωσης, που σύµφωνα µε το νόµο και το καταστατικό της πρέπει
να είναι η προστασία των δικαιωµάτων και των συµφερόντων του
καταναλωτικού κοινού, χωρίς αυτού του είδους τις διακρίσεις και
τους αποκλεισµούς. 

Κύριε Υπουργέ, ποιος σας δίνει το δικαίωµα να λογοκρίνετε
τις καταναλωτικές οργανώσεις και να µας λέτε τι ανέβασαν στον
ιστοχώρο; Εσείς θα το κρίνετε; Εσείς πολιτική κριτική θα κάνετε;
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Εάν µε αυτά τα κριτήρια, λοιπόν, πρόκειται να µοιράσετε τα 2,6
εκατοµµύρια ευρώ από το ΕΣΠΑ, εµείς, πράγµατι, φοβόµαστε,
κύριε Υπουργέ. 

Αυτήν την ερώτηση σήµερα τη φέραµε –εσείς βέβαια είστε και-
νούργια ηγεσία και είπαµε να δούµε ποια είναι η πολιτική σας,
αν και φαντάζοµαι βέβαια ότι η κυβερνητική πολιτική έχει µια συ-
νέπεια- για να διευκρινίσουµε κάποια πράγµατα και να κάνουµε
καλούς λογαριασµούς. Μη φανταστείτε, δηλαδή, ότι εδώ θα παί-
ξετε κάποιο ύποπτο παιχνίδι. Δεν πρόκειται να σας αφήσουµε,
για να σας το πω και έτσι πολύ καθαρά. Θα εξαντλήσουµε κάθε
µέτρο, προκειµένου να προστατεύσουµε τις ενώσεις καταναλω-
τών, οι οποίες όλες αγωνίζονται, άλλες περισσότερο και άλλες
λιγότερο. Υπάρχει πρόβληµα µε το καταναλωτικό κίνηµα, που
εσείς το µεγαλοποιήσατε και είπατε να το πάτε στο Υπουργείο
Εργασίας. 

Κύριε Υπουργέ, η Γενική Γραµµατεία Καταναλωτή πάει µαζί µε
την αγορά για να ενηµερώνεται άµεσα και όχι µε τα καταναλω-
τικά κινήµατα, όπως µου λέτε. Αυτή είναι η δική µας άποψη και
πείτε µου, εδώ και ένα χρόνο που έχει πάει εκεί η Γενική Γραµ-
µατεία Καταναλωτή, τι ακριβώς έχει κάνει.

Όσο για το έργο και τις ρυθµίσεις που µου είπατε, όταν θα έρ-
θετε για το νοµοσχέδιο, από τώρα εγώ σας ζητώ να κάνουµε και
έναν απολογισµό των κυβερνητικών παρεµβάσεων για την προ-
στασία των καταναλωτών. Γιατί καλό είναι να νοµοθετούµε, αλλά
καλό είναι να κάνουµε και απολογισµό, για να δούµε τι πετύχαµε
από αυτές τις πρωτοβουλίες. 

Γιατί πολύ φοβάµαι, κύριε Υπουργέ -και θα σας το πουν και οι
εκπρόσωποι των καταναλωτών που θα έρθουν µεθαύριο στη συ-
ζήτηση του νοµοσχεδίου, για το οποίο εσείς µιλήσατε- ότι δεν
πετύχαµε ουσιαστικά τίποτα. Γιατί είστε σε λάθος κατεύθυνση,
δεν κάνετε δηλαδή σωστή ιεράρχηση. Δεν σας καταλογίζω πρό-
θεση ότι δεν θέλετε να βοηθήσετε, αλλά δεν ιεραρχείτε σωστά
τις προτεραιότητες.

Είπατε για τους δανειολήπτες, είπατε για όλα αυτά, αλλά αν
δεν ξεκαθαριστεί το θέµα µε τις τράπεζες, τι να κάνει το κατανα-
λωτικό κίνηµα; Κι εκεί είναι ευθύνη πια της Κυβέρνησης. Αυτό
είναι που πρέπει να δείτε. Εµείς να ξέρετε ότι θα στηρίξουµε µία
τέτοια πρωτοβουλία. Θέλω να είµαστε ξεκάθαροι και σε όποια
πρωτοβουλία, επίσης, πάρετε που αφορά την ενδυνάµωση των
καταναλωτικών οργανώσεων και πάλι εµείς θα τη στηρίξουµε. Εί-
µαστε απόλυτα σύµφωνοι. Κι εµείς σαν Νέα Δηµοκρατία ισχυρι-
ζόµαστε ότι το να έχουµε στην Ελλάδα κάποιες δεκάδες
καταναλωτικών οργανώσεων, είναι πολλές, αλλά αυτές δεν θα
αποκλειστούν µε ύποπτους περιορισµούς που βάζετε εσείς, αλλά
θα µειωθούν µε κριτήρια και µε κίνητρα συγχωνεύσεων, για να
υλοποιήσουµε το καταναλωτικό κίνηµα,  να το ενισχύσουµε και
να το κάνουµε πιο αποτελεσµατικό.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο Υφυ-

πουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης και Βουλευτής
Ηλείας, κ. Ιωάννης Κουτσούκος, να πάρει το λόγο.

Ορίστε, κύριε Κουτσούκο, έχετε το λόγο. 
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-

νικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Εγώ φοβάµαι, κύριε Βλάχο, ότι έχετε µείνει στη ρητορεία µιας

εποχής που είναι οριστικά ξεπερασµένη από τα πράγµατα. Γιατί
η εποχή σήµερα απαιτεί διαφάνεια παντού, απαιτεί επιλογές, µε
κριτήρια αξιοκρατικά, καθαρά και κρυστάλλινα.

Σας είπα –και θέλω να το τονίσω αυτό να το καταλάβετε καλά-
ότι το µακρύ χέρι του κράτους στο καταναλωτικό κίνηµα µε τον
τρόπο που το προέβλεπαν οι υφιστάµενοι νόµοι, δηλαδή µε τη
δυνατότητα του κάθε Υπουργού να ορίζει τους εκπροσώπους
των καταναλωτικών οργανώσεων στην εκτελεστική επιτροπή του
Εθνικού Συµβουλίου, τελειώνει. 

Σας φοβίζει, δηλαδή, που οι ίδιες οι καταναλωτικές οργανώ-
σεις θα εκλέγουν τους εκπροσώπους τους; Σας φοβίζει, κύριε
Βλάχο, που όλες οι οργανώσεις, ανάλογα µε την κατάταξή τους,
µε κριτήρια αντικειµενικά, σε εθνικές, περιφερειακές ή άλλες, θα
εκπροσωπούνται στο Εθνικό Συµβούλιο; Σας φοβίζει, κύριε
Βλάχο, που ο Πρόεδρος της Επιτροπής Πιστοποίησης που προ-
βλέπεται από το υφιστάµενο θεσµικό πλαίσιο δεν θα είναι αυτός

που θα ορίζει ο εκάστοτε Υπουργός, αλλά ο Συνήγορος του Κα-
ταναλωτή που βγαίνει από τις διαδικασίες της Βουλής, τις οποίες
γνωρίζετε πάρα πολύ καλά; Σας φοβίζει, λοιπόν, όλη αυτή η αντι-
κειµενικοποίηση, η διαφάνεια των διαδικασιών, που ταυτόχρονα
ενισχύει το ρόλο και την αυτονοµία του καταναλωτικού κινήµα-
τος; 

Τι φοβάστε; Τι έχετε να φοβηθείτε από την ανάπτυξη του κι-
νήµατος;

Δεύτερον, επειδή βάλατε θέµατα για τα οποία δεν είµαι έτοι-
µος να σας απαντήσω, ενώ εάν είχατε κάνει την ερώτηση για το
τι συνέβαινε παλαιά µε τις χρηµατοδοτήσεις, θα µπορούσα να
βρω στοιχεία και να σας τα φέρω -γιατί νοµίζω ότι δεν έχει κανείς
να φοβηθεί τίποτε σε αυτό- εκείνο που θέλω να σας πω είναι ότι
θα έχουµε την ευκαιρία και τα κριτήρια και τις διαδικασίες να τα
κουβεντιάσουµε στο νόµο, όπως σας είπα και εκεί θα κάνουµε
και ένα σύντοµο απολογισµό.

Διότι, κύριε Βλάχο, πρέπει να σας πω ότι η Γενική Γραµµατεία
του Καταναλωτή µέσα στο 2010 εξέδωσε εκατόν εξήντα εννέα
πράξεις επιβολής προστίµων και άλλες ογδόντα πέντε µέσα στο
πρώτο εξάµηνο του 2011. Εσείς, λοιπόν, που έχετε περάσει από
αυτό το πόστο, µπορείτε να κάνετε µία σύγκριση µε το τι συνέ-
βαινε στο παρελθόν. Μπορείτε να µας πείτε εξάλλου και να µας
χαρακτηρίσετε την κοινή υπουργική απόφαση, που βάζει κανό-
νες κατά των αθέµιτων πρακτικών των τραπεζών. Και επί της ου-
σίας, θα δούµε τις διατάξεις του νοµοσχεδίου που θα έρθει για
τις αθέµιτες πρακτικές και τα ψιλά γράµµατα των ασφαλιστικών
εταιρειών και τις αθέµιτες πρακτικές των εισπρακτικών εται-
ρειών.

Νοµίζω, λοιπόν, ότι γίνεται µία πάρα πολύ ουσιαστική δουλειά
για να αναβαθµίσει σε νοµοθετικό επίπεδο τις παρεµβάσεις και
να συντονίσει τα τρία επίπεδα, Γενική Γραµµατεία, Συνήγορος
του Πολίτη, µε αναβαθµισµένο ρόλο, Σύµβουλος των Οφειλετών
που θέλουν να κάνουν διακανονισµό και του καταναλωτικού κι-
νήµατος, για να πετύχουµε ένα καλύτερο αποτέλεσµα. 

Νοµίζω ότι όλοι σε αυτήν την Αίθουσα θα συµφωνήσουµε ότι
χωρίς τις συνέργειες και τις συνεργασίες όλων αυτών δεν πρό-
κειται να υποστηρίξουµε αποτελεσµατικά τον καταναλωτή, σε
µία περίοδο µάλιστα που, όπως σας είπα, δοκιµάζεται η αγορα-
στική του δύναµη και περιορίζονται οι δυνατότητες των επιλογών
του και άρα µπορεί να πέσει θύµα παραπλανητικών πρακτικών.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον Υφυ-

πουργό κ. Κουτσούκο. 
Θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 1076/12-7-2011 επίκαιρη

ερώτηση του Ανεξάρτητου Βουλευτή κ. Παναγιώτη Κουρουµπλή
προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµά-
των, σχετικά µε το Πανεπιστήµιο της δυτικής Ελλάδας.

Το λόγο έχει ο κ. Παναγιώτης Κουρουµπλής, Βουλευτής Αιτω-
λοακαρνανίας.

Ορίστε, κύριε Κουρουµπλή, έχετε το λόγο. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, η ίδρυση του

Πανεπιστηµίου δυτικής Ελλάδας ήταν ένα µακροχρόνιο αίτηµα
της περιοχής, γιατί πιστεύουµε ότι η ύπαρξη ενός τέτοιου πανε-
πιστηµιακού ιδρύµατος µπορεί να συµβάλλει στην ευρύτερη ανά-
πτυξη µιας περιοχής µε σηµαντικές πλουτοπαραγωγικές πηγές
που την προίκισε η φύση, αλλά είναι εγκαταλελειµµένη από τις
εκάστοτε κεντρικές εξουσίες, βεβαίως και µε τη συνευθύνη, την
ανοχή και πολλές φορές την ανικανότητα τοπικών της παραγό-
ντων. 

Είναι µία περιοχή, κύριε Πρόεδρε, που ενισχύει την εθνική οι-
κονοµία µε τρία υδροηλεκτρικά φράγµατα µεγάλης δυνατότητας
και ενίσχυσης του εθνικού δικτύου ηλεκτροδότησης, µια περιοχή
που ξεδιψά την Αθήνα και παρά ταύτα το ελληνικό κράτος είναι
µίζερο και πολλές φορές αδιάφορο για την τύχη της. 

Το ίδιο συµβαίνει, λοιπόν, και µε το Πανεπιστήµιο δυτικής Ελ-
λάδας, ένα πανεπιστήµιο που πέρασε µέσα από διάφορες περι-
πέτειες και εξακολουθεί να βιώνει το µαρτύριο της σταγόνας από
το Πανεπιστήµιο Ιωαννίνων από το οποίο είναι οικονοµικά εξαρ-
τηµένο. Γιατί ακριβώς η ελληνική πολιτεία, όπως στις περισσό-
τερες των περιπτώσεων, λειτουργεί στη λογική της
προχειρότητας, «ας τα αφήσουµε τα πράγµατα και θα δούµε
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αύριο τι θα γίνει». Θα έπρεπε να είχαν λυθεί ζητήµατα που έχουν
να κάνουν µε το οργανόγραµµά του, τη διοικητική του και οικο-
νοµική του υπηρεσία, µε αποσπάσεις, µε τη δηµιουργία νοµικής
υπηρεσίας, που θα µπορούσε πλέον από αυτόνοµο να το κατα-
στήσει αυτοδύναµο. Αυτά τα πράγµατα, όµως, δεν έχουν γίνει
στο βωµό µιας λογικής γραφειοκρατίας, µε την οποία δυστυχώς
δεν διαθέτουµε ως πολιτικό σύστηµα το κουράγιο να συγκρου-
στούµε,  µε συνέπεια η ελληνική κοινωνία να βιώνει τέτοιου εί-
δους καθυστερήσεις. 

Επ’ αυτού, λοιπόν, θέλουµε να ρωτήσουµε την Κυβέρνηση τι
σκέφτεται να κάνει, αλλά να µας πει µε συγκεκριµένο τρόπο. Να
υπάρξει µία χρονική αυτοδέσµευση. Δεν µπορούµε να ακούµε
συνεχώς τα ίδια και τα ίδια. Αυτά έχουν οδηγήσει το πολιτικό σύ-
στηµα να βιώνει το µαρτύριο της αναξιοπιστίας εκ µέρους του
ελληνικού λαού. Θα πρέπει, λοιπόν, µε συγκεκριµένο, απτό και
εύληπτο και αυτοδεσµευτικό τρόπο η Κυβέρνηση να µας πει τι
έχει να κάνει, διότι σήµερα πρέπει να πω στην Κυβέρνηση ότι
εξακολουθούν να υπάρχουν τα ίδια προβλήµατα, µε αποτέλεσµα
το Πανεπιστήµιο Ιωαννίνων, να συµπεριφέρεται µε έναν τρόπο
που δηµιουργεί την αίσθηση «άσε να οδηγήσουµε τα πράγµατα
σε ένα αδιέξοδο, για να τελειώσει η αντίληψη της αυτοδυναµίας
και της αυτονοµίας», για να γίνει ένα παράρτηµα του Πανεπιστη-
µίου Ιωαννίνων. Αυτό περιρρέει στην ατµόσφαιρα από τη συµπε-
ριφορά του. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει η Αναπλη-
ρωτής Υπουργός Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµά-
των, κ. Φώφη Γεννηµατά.

Ορίστε, κυρία Γεννηµατά, έχετε το λόγο. 
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρωτής Υπουργός Παιδείας,

Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Κουρουµπλή, είναι γεγονός ότι η ίδρυση του Πανεπιστη-
µίου δυτικής Ελλάδας µε το ν.3794/2009 απετέλεσε την υλοποί-
ηση µιας πολύ συγκεκριµένης δέσµευσης του Υπουργείου
Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, για την αυτο-
νόµηση της υπάρχουσας σχολής στην περιοχή του Αγρινίου.
Θέλω, όµως, να τονίσω εδώ, ότι η απαξίωση της πολιτικής ζωής,
για την οποία κάνατε αναφορά στην τοποθέτησή σας, είναι
άµεσα συνδεδεµένη και µε την απόλυτη ισοπέδωση των ευθυ-
νών. Θεωρώ, λοιπόν, ότι είναι πολύ µεγάλο λάθος να επαναλαµ-
βάνουµε όλοι µας ότι όλες οι προηγούµενες κυβερνήσεις και η
σηµερινή µε τον ίδιο τρόπο αντιµετωπίζουν τα πάντα.

Θεωρώ, επίσης, υποχρέωσή µου να επισηµάνω και να τονίσω
ότι οι ιδρυτικές διατάξεις του νόµου κάθε άλλο παρά επαρκείς
µπορούν να κριθούν. Γιατί για να ιδρύσεις ένα πανεπιστήµιο, δεν
αρκεί απλά να το προβλέψεις νοµοθετικά. Η αυτοδύναµη λει-
τουργία ενός πανεπιστηµίου δεν εξασφαλίζεται µόνο µε µία απλή
ονοµατοδοσία στο τελευταίο άρθρο ενός νόµου χωρίς καµµία
πρόβλεψη για τα βασικά οργανωτικά ζητήµατά του.

Μια νοµοθετική επιλογή, όπως αυτή, χαρακτηρίζει βεβαίως
όσους την έχουν κάνει και αποδεικνύει την ελαφρότητα, αν όχι
την απαξία µε την οποία αντιµετώπισαν την τριτοβάθµια εκπαί-
δευση στην Ελλάδα. Και το λέω αυτό, αν και δεν είµαι απ’ αυτούς
που µιλούν για το παρελθόν και στρέφουν διαρκώς τους προβο-
λείς προς τα πίσω, γιατί είναι προφανές ότι τότε που οι δηµοσιο-
νοµικές συνθήκες ήταν σαφέστατα ευνοϊκότερες σε σχέση µε
σήµερα, ο σχεδιασµός για την επιτυχή εκκίνηση του νέου φορέα
θα µπορούσε να ήταν πολύ διαφορετικός. Αντίθετα, έγινε µε
ασυγχώρητη προχειρότητα. 

Θα πρέπει να επισηµάνουµε ότι για την αυτονόµηση του νέου
πανεπιστηµιακού ιδρύµατος θα πρέπει να εξασφαλιστούν βασι-
κές τυπικές και ουσιαστικές προϋποθέσεις, σχετικά µε την οικο-
νοµική και διοικητική λειτουργία του ιδρύµατος, καθώς και την
εξασφάλιση του κατάλληλου σε αριθµό, προσόντα και εµπειρία
προσωπικού. Είναι προϋποθέσεις για τις οποίες δεν υπήρχε καµ-
µία απολύτως αναφορά. 

Η Κυβέρνησή µας διέγνωσε αυτές τις πολύ συγκεκριµένες νο-
µοθετικές ελλείψεις και προσπαθήσαµε να τις αντιµετωπίσουµε
µέσα από τον ν.3848, δηµιουργώντας ένα πλαίσιο µε το οποίο
αφ’ ενός εξασφαλίζεται η βιωσιµότητα του νέου ιδρύµατος, µε
την αρωγή του Πανεπιστηµίου Ιωαννίνων -και θα αναφερθώ στη

συνέχεια στις προσπάθειες που κάνουµε για να αντιµετωπιστούν
τα γραφειοκρατικά προβλήµατα- αφ’ ετέρου δίνεται η απαραί-
τητη πίστωση χρόνου ώστε να εξασφαλιστούν οι κατάλληλες
συνθήκες για την πλήρη αυτονόµησή του. 

Επιπλέον, η Διοικούσα Επιτροπή του Πανεπιστηµίου δυτικής
Ελλάδας έχει υποβάλει αίτηµα για την έγκριση οργανισµού διοι-
κητικών υπηρεσιών του ιδρύµατος και η επεξεργασία της πρό-
τασης αυτής θα ολοκληρωθεί σύντοµα, προκειµένου να
δηµιουργηθούν στο Ίδρυµα οι απαραίτητες δοµές για τη λει-
τουργία του. 

Τέλος, νοµίζω ότι αξίζει να αναφέρω ότι το Υπουργείο Παι-
δείας έχει εγκρίνει την έκδοση χρηµατικών ενταλµάτων που αφο-
ρούν τα τρέχοντα λειτουργικά έξοδα του Πανεπιστηµίου δυτικής
Ελλάδος. Με πιέσεις και παρέµβαση του Υπουργείου –και θέλω
να πω  εδώ ότι  προσωπικά ασχολήθηκε η ίδια η Υπουργός µε το
θέµα- προωθήθηκαν για έλεγχο και τελικά µέσω της ΔΟΥ εξο-
φλήθηκαν δύο εντάλµατα πολύ σηµαντικά. Το ένα, 184.000, εξο-
φλήθηκε προχθές. Και το δεύτερο, 11.000, τώρα που µιλάµε
πρέπει να έχει ήδη κι αυτό εξοφληθεί. Όπως σας είπα, έχουν
υπογραφεί και άλλα εντάλµατα. Θα αναφερθώ σ’ αυτά στη δευ-
τερολογία µου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, κυρία
Υπουργέ. 

Το λόγο έχει ο ερωτών, Ανεξάρτητος Βουλευτής Αιτωλοακαρ-
νανίας, κ. Παναγιώτης Κουρουµπλής, για τρία λεπτά. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν είµαι άν-
θρωπος που στην κουλτούρα µου είναι λογική αυτή η αντίληψη
της απαξίωσης. Δεν έχω καµµία διάθεση να απαξιώσω την προ-
σπάθεια κανενός. Όµως, κύριε Πρόεδρε, κάλλιον εµού  γνωρί-
ζετε εσείς, που διαθέτετε ίσως και περισσότερη πολιτική
εµπειρία, ότι η πολιτική κρίνεται εκ του αποτελέσµατος και ότι
µε τις προθέσεις κανείς δεν πάει στον παράδεισο, όπως λέει κι ο
λαός. 

Τουτέστιν, κυρία Υπουργέ, εγώ θέλω συγκεκριµένες απαντή-
σεις. Έχω κουραστεί να ακούω ότι «σε σύντοµο χρόνο θα γίνει
αυτό» ή «ότι υπεγράφησαν τα εντάλµατα». Θέλετε να σας περι-
γράψω το πώς αισθάνθηκα εγώ πριν από είκοσι ηµέρες, όταν µε
πήραν οι φοιτητές και µου είπαν ότι απειλούσε το κέτερινγκ να
σταµατήσει την τροφοδότηση, το πρόγραµµα αυτό για τη σίτιση
των φοιτητών; Τι να σας πω δηλαδή; Για τη συµπεριφορά του
Πανεπιστηµίου Ιωαννίνων, για το οποίο έχω πάρα πολλές ενστά-
σεις, χωρίς να έχω κανένα προσωπικό πρόβληµα, διότι επί χρόνια
εισέπραττε για λογαριασµό του Πανεπιστηµίου Αγρινίου και των
τµηµάτων του, χωρίς να αποδίδει ποτέ λογαριασµό; Έχω πάρα
πολλές ενστάσεις και πολλές επιφυλάξεις και τα λέω δηµόσια,
για να είµαστε συνεννοηµένοι και µε την ηγεσία του Πανεπιστη-
µίου Ιωαννίνων. Οφείλουν, λοιπόν, και από εκεί να ξεκαθαρίσουν
τη θέση τους. 

Όµως επειδή δεν µπορώ να ζητώ ευθύνες από το Πανεπιστή-
µιο Ιωαννίνων, ως Βουλευτής ζητώ από την κεντρική εξουσία και
από το αρµόδιο Υπουργείο. Εγώ θέλω συγκεκριµένο χρονοδιά-
γραµµα, στο οποίο πρέπει να δεσµευθείτε, κυρία Υπουργέ. 

Αν δεν το κάνετε, θα είστε εκτεθειµένη σε µια κοινωνία, η
οποία βιώνει το µαρτύριο της περιρρέουσας κρίσης και η µόνη
της ελπίδα είναι ένα πανεπιστηµιακό ίδρυµα όχι για να φέρει φοι-
τητές, για να νοικιάσουµε διαµερίσµατα, αλλά για να συµβάλει
στην οικονοµική και κοινωνική ανάπτυξη µιας περιοχής, που
πραγµατικά είναι πλουτοπαραγωγική -που δεν περιορίζεται ο
πλούτος της µόνο στον τόπο αυτό- και θέλει αξιοποίηση, αλλά
συµβάλλει και στην εθνική οικονοµία. 

Ούτε ως αντιστάθµισµα αυτής της συµβολής δεν υπάρχει ένα
έκδηλο ενδιαφέρον από τις εκάστοτε κυβερνήσεις γι’ αυτήν την
περιοχή. Αυτή είναι η πραγµατικότητα, που αν πονάει, οφείλουµε
να την αποκαταστήσουµε για να περιορίσουµε τις επιπτώσεις
του πόνου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται, η Ανα-

πληρωτής Υπουργός Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευ-
µάτων κ. Φώφη Γεννηµατά να λάβει το λόγο.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρωτής Υπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κύριε Κουρουµπλή,
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κατανοώ απόλυτα και την αγωνία σας και τον προβληµατισµό
σας και βεβαίως το ενδιαφέρον σας, για την περιοχή και για την
τύχη του πανεπιστηµίου και φυσικά των φοιτητών.

Νοµίζω ότι πιο συγκεκριµένη από αυτά που σας είπα στην
πρωτολογία µου, ότι, δηλαδή,  ξεπεράστηκαν τα γραφειοκρατικά
προβλήµατα και εξοφλήθηκαν τα εντάλµατα και µάλιστα το
συγκεκριµένο ένταλµα αφορούσε το θέµα που θίξατε -τη σίτιση
των φοιτητών, που είναι πάρα πολύ σηµαντικό ζήτηµα και φυσικά
ούτε εµάς το Υπουργείο µπορεί να µας αφήσει ασυγκίνητους-
πραγµατικά δεν µπορώ να γίνω. Το Υπουργείο διέγνωσε τα
προβλήµατα στη λειτουργία των δύο µονάδων, υπήρξε
παρέµβαση, η οποία ήταν απολύτως αποτελεσµατική, δεδοµένου
ότι ξεπεράστηκαν τα προβλήµατα και ξεκίνησαν να φτάνουν τα
εντάλµατα και να εξοφλούνται από το πανεπιστήµιο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Το οργανόγραµµα και οι
αποφάσεις ήταν πράγµατα που έπρεπε…

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρωτής Υπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Και το οργανόγραµµα
…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Κουρουµπλή, ας
ακούσουµε την Υπουργό.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρωτής Υπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κύριε Κουρουµπλή,
επειδή δεν υπάρχει τέτοια διαδικασία, στη διάθεσή σας –το
ξέρετε-  είναι πάντα το Υπουργείο για να σας απαντήσει σε όλες
τις λεπτοµέρειες των θεµάτων που θέτετε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Το οργανόγραµµα δεν είναι
λεπτοµέρεια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε Κου-
ρουµπλή, µη διακόπτετε.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρωτής Υπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Είναι πάρα πολύ
σηµαντικά. 

Και το οργανόγραµµα, σας είπα ότι πάρα πολύ σύντοµα θα
προχωρήσει και αυτό, όπως και η υπουργική απόφαση που
απαιτείται, για τη ρύθµιση των θεµάτων που αφορούν στην
ορκωµοσία και στον τύπο του απονεµόµενου τίτλου των
αποφοίτων του Ιδρύµατος.

Θέλω να επισηµάνω ότι το Υπουργείο Παιδείας ενέκρινε
πρόσφατα τη χρηµατοδότηση του Πανεπιστηµίου δυτικής
Ελλάδας µε τα ποσά των 46.200 ευρώ για την κάλυψη των
δαπανών σίτισης, 73.500 ευρώ για την κάλυψη των δαπανών
µισθοδοσίας έκτακτου διδακτικού προσωπικού, 315.000 ευρώ
για την κάλυψη των λειτουργικών δαπανών, επιχορήγησε το
Πανεπιστήµιο Ιωαννίνων µε 420.000 ευρώ για την κάλυψη
δαπανών αποκλειστικά  του Πανεπιστηµίου δυτικής Ελλάδος. 

Όπως σας είπα και πριν και το επαναλαµβάνω, λύθηκαν τα
γραφειοκρατικά προβλήµατα και έτσι αντιµετωπίσαµε το θέµα
της εκταµίευσης των χρηµάτων αυτών, γιατί έχετε πάρα πολύ
δίκιο ότι δεν αρκεί κανείς να υπογράφει χρηµατοδοτήσεις. Αυτό
που έχει αξία για την καθηµερινή λειτουργία των Ιδρυµάτων είναι
τα χρήµατα αυτά να φτάνουν στον προορισµό τους.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, εισερχόµεθα τώρα στην τρίτη µε αριθµό 1078/12-7-2011
επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του Συνασπισµού της Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Ευαγγελίας Αµµανατίδου-Πασχαλίδου προς
τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας,
σχετικά µε τις προθέσεις της Κυβέρνησης για τον Ελληνικό Ορ-
γανισµό Μικρών-Μεσαίων Επιχειρήσεων και Χειροτεχνίας (ΕΟΜ-
ΜΕΧ).

Στην επίκαιρη ερώτηση της κ. Ευαγγελίας Αµµανατίδου-Πα-
σχαλίδου θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κ. Σωκράτης Ξυνίδης.

Παρακαλείται η κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου-Πασχαλίδου να δια-
τυπώσει επί δίλεπτο την επίκαιρη ερώτησή της.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κύριε Πρόεδρε,
έχουµε καθηµερινά κινητοποιήσεις διαφόρων εργαζοµένων και
φορέων για την πολιτική που ακολουθεί η Κυβέρνηση κατ’ εντολή
της τρόικας.

Χθές τα Σωµατεία Εργαζοµένων: ΙΓΜΕ, ΟΣΚ, ΟΔΔΥ, ΟΠΕΓΕΠ,

ΕΟΜΜΕΧ, ΔΗΜΗΤΡΑ, Εθνικό Ίδρυµα Νεότητας, πραγµατοποίη-
σαν µια κινητοποίηση στο Υπουργείο Οικονοµικών.

Εµείς είµαστε αλληλέγγυοι σε αυτές τις δράσεις των σωµα-
τείων και ήµασταν µαζί τους, µαζί µε το Μιχάλη Κριτσωτάκη και
στη συνάντηση στο Υπουργείο Οικονοµικών µε το Γενικό Γραµ-
µατέα. Δυστυχώς δεν πήραµε καµµία απάντηση για τα κυβερνη-
τικά σχέδια που στοχεύουν στην κατάργηση και συρρίκνωση των
παραπάνω οργανισµών -και όχι µόνο- και σε άµεσες ή έµµεσες
απολύσεις εργαζοµένων.

Κατέθεσα αυτήν την ερώτηση για τον ΕΟΜΜΕΧ, διότι είναι
γνωστό ότι η επιχείρηση αποδιάρθρωση του ΕΟΜΜΕΧ δεν ξεκί-
νησε τώρα αλλά εδώ και δέκα χρόνια µε την κατάργηση των πε-
ριφερειακών του υπηρεσιών υπό το πρόσχηµα και την επίκληση
των τότε «εκσυγχρονιστικών» επιχειρηµάτων ανάπτυξης άλλων
δοµών υποστήριξης των µικροµεσαίων, ΚΥΕ και ΚΕΤΑ τα οποία
δεν λειτούργησαν και µε τη µεταφορά δήθεν του προσωπικού
του σε προβεβληµένες υπηρεσίες µικροµεσαίων επιχειρήσεων
των περιφερειών, οι οποίες δεν λειτούργησαν ποτέ. 

Τα αποτελέσµατα είναι γνωστά και η χαριστική βολή φαίνεται
πως θα δοθεί µε την επιχειρούµενη τωρινή κατάργηση του ΕΟΜ-
ΜΕΧ. Μια τέτοια απόφαση θα αποτελέσει πολύ µεγάλο πλήγµα
για τις µικρές και πολύ µικρές επιχειρήσεις, οι οποίες αποτελούν
τη συντριπτική πλειονότητα των επιχειρήσεων της χώρας και για
τα επιµελητήρια της χώρας µας, τα οποία θα στερηθούν έναν πο-
λύτιµο συνεργάτη τους. 

Με άλλα λόγια καταργείται ένα σηµαντικό, δοκιµασµένο, πο-
λύπειρο και ευέλικτο εργαλείο, όπως είναι ο ΕΟΜΜΕΧ, χωρίς την
όποια συνεννόηση µε τη διοίκηση του οργανισµού ή µε το σω-
µατείο των εργαζοµένων. Κάτι αντίστοιχο είχε συµβεί και µε το
νόµο συγχώνευσης των θυγατρικών του ΕΟΜΜΕΧ, ΕΛΚΕΔΕ,
ΕΛΚΕΑ, ΕΛΚΑ και ΚΕΓ, όπου τα αποτελέσµατα της υλοποίησής
του σύντοµα θα γίνουν γνωστά.

Άλλωστε, µετά την ψήφιση του µεσοπρόθεσµου και του εφαρ-
µοστικού νόµου απειλούνται άµεσα και οι εργαζόµενοι του ορ-
γανισµού, που παρά την πείρα και τις εξειδικευµένες γνώσεις
τους, δεν αποκλείεται να καταλήξουν σε «εργασιακή εφεδρεία».

Ερωτάσθε: ποια µέτρα θα λάβετε, ώστε να µην καταργηθεί ο
ΕΟΜΜΕΧ, γεγονός που θα αποστερήσει τις µικρές και πολύ µι-
κρές επιχειρήσεις από έναν εξειδικευµένο σύµβουλο και συνερ-
γάτη; 

Τελικώς σκοπεύετε, αντιθέτως, να ενισχύσετε άµεσα τον ΕΟΜ-
ΜΕΧ για να µπορέσετε να αναβαθµίσετε το ρόλο του; Επειδή
εσείς µιλάτε για ανάπτυξη, παίζει ένα πολύ σηµαντικό ρόλο και
θα δώσει και πνοή στις µικρές και πολύ µικρές επιχειρήσεις, οι
οποίες είναι οκτακόσιες χιλιάδες µε πάνω από δύο εκατοµµύρια
θέσεις εργασίας και απειλούνται καθηµερινά µε λουκέτα. 

Πρέπει να είστε πολύ συγκεκριµένος. 
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας και Ναυτιλίας κ. Σωκράτης Ξυνίδης.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κυρία Αµµανατίδου, δεν χωρά αµφιβολία ότι όλα αυτά τα χρό-
νια δραστηριοποίησης του ΕΟΜΜΕΧ, ο οργανισµός έχει αναπτύ-
ξει πολυετή τεχνογνωσία µε εµπειρία στις ανάγκες των
µικροµεσαίων επιχειρήσεων. 

Επίσης, είναι δεδοµένο ότι ιδίως σε αυτήν τη συγκυρία θα πρέ-
πει αυτή η τεχνογνωσία να µη µείνει αναξιοποίητη. Το Εθνικό Πα-
ρατηρητήριο για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, που λειτουργεί
στο πλαίσιο του ΕΟΜΜΕΧ, είναι µια σηµαντική υπηρεσία αξιόπι-
στης και έγκυρης πληροφόρησης σχετικά µε τη δραστηριότητα
των µικροµεσαίων επιχειρήσεων. 

Θα πρέπει, όµως, να εντοπίσουµε ότι ο οργανισµός έχει απο-
προσανατολιστεί. Δεν ξέρω ακριβώς ποιο είναι το σηµείο εκκίνη-
σης, όπως το οριοθετήσατε προηγουµένως µε την ερώτησή σας.
Είναι, όµως, γεγονός ότι σήµερα ο ΕΟΜΜΕΧ λειτουργεί περισ-
σότερο ως διεκπεραιωτής προγραµµάτων που εκχωρούνται από
τη Γενική Γραµµατεία Βιοµηχανίας παρά ως αυτόνοµος οργανι-
σµός υποστήριξης των µικροµεσαίων επιχειρήσεων. 
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Επίσης, είναι δεδοµένο ότι µετά από έλεγχο και των Επιθεω-
ρητών Δηµόσιας Διοίκησης στις θυγατρικές εταιρείες του ΕΟΜ-
ΜΕΧ, που αναφέρατε προηγουµένως, έχουν παρουσιαστεί
συγκεκριµένα φαινόµενα κακής διαχείρισης τα οποία παίρνουν
το δρόµο της δικαιοσύνης. 

Σε αυτή, λοιπόν, τη δύσκολη συγκυρία θα πρέπει να δούµε
πώς θα µπορέσουµε να αποκαταστήσουµε και το κόστος λει-
τουργίας όλων αυτών των δηµοσίων επιχειρήσεων. Θέλω να σας
πω ότι από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων και τον τακτικό
προϋπολογισµό η χρηµατοδότηση προς τον ΕΟΜΜΕΧ αγγίζει το
ποσό των 8,5 εκατοµµυρίων ευρώ. Μέσα σε αυτές τις δραστη-
ριότητές του θα πρέπει να εντοπίσω την ταπητουργία που µε
έσοδα 60.000 ευρώ έχει ένα κόστος παραγωγής 1 εκατοµµυρίου
ευρώ ετησίως και ένα απόθεµα χαλιών 3 εκατοµµυρίων ευρώ, το
οποίο δεν µπορεί να διατεθεί.

Αυτή σίγουρα δεν είναι µια ορθολογική κατάσταση. Επίσης,
ενώ υπάρχει µια ακίνητη περιουσία αντικειµενικής αξίας 31 εκα-
τοµµυρίων ευρώ, η οποία προσεγγίζει ως εµπορική αξία τα 50
εκατοµµύρια ευρώ από τα δεκαεπτά ακίνητα προς αξιοποίηση
είναι µόνο τα τρία και είναι ενδεικτικό ότι ο ΕΟΜΜΕΧ σήµερα
πληρώνει για τη στέγαση των κεντρικών του υπηρεσιών ετήσιο
µίσθωµα 800.000 ευρώ, ενώ έχει σηµαντική ακίνητη περιουσία.

Πιστεύουµε, λοιπόν, ότι όλη αυτή η εικόνα θα πρέπει να εξορ-
θολογιστεί. Βεβαίως, καταλαβαίνω ότι αναφέρεσθε στις προβλέ-
ψεις του µεσοπρόθεσµου, που προβλέπει κατάργηση και
συρρίκνωση οργανισµών. Εκείνο στο οποίο θέλω προς στιγµήν
να τοποθετηθώ και να σας πω είναι ότι η όποια εξέλιξη υπάρξει,
θα γίνει µε ιδιαίτερη προσοχή και ευαισθησία και θα λαµβάνει
υπ’ όψιν της και τη σηµαντική εµπειρία του προσωπικού, αλλά
και το πώς θα διαφυλαχθεί κατά το δυνατόν η εργασιακή σχέση
την οποία έχουν αυτήν τη στιγµή οι εργαζόµενοι.

Θέλω να πιστεύω ότι µέσα από όλη αυτήν την πορεία εξορθο-
λογισµού του οργανισµού, θα µπορέσουµε να διασφαλίσουµε
στοιχειωδώς και τα δικαιώµατα των εργαζοµένων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε
Υπουργέ.

Παρακαλείται η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης του ΣΥΡΙΖΑ κυρία
Ευαγγελία Αµµανατίδου-Πασχαλίδου να πάρει το λόγο για να
αναπτύξει την ερώτησή της.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κύριε Υφυπουργέ, εί-
πατε ότι έχει πολλά προβλήµατα σε εποπτευόµενους φορείς ο
ΕΟΜΜΕΧ. Αν έχει γίνει κακή διαχείριση, είναι θέµα των ελεγκτι-
κών µηχανισµών και µπορούν να το δουν.

Ανέφερα και στην ερώτησή µου ότι εδώ και δέκα χρόνια επι-
χειρείται η διάλυση, η αποσάθρωση του ΕΟΜΜΕΧ και είναι στο-
χευµένη. Εγώ θα σας αναφέρω το εξής: «Λίγοι φορείς έχουν
πετύχει να ταυτιστούν µε τον τοµέα της οικονοµίας τον οποίο
αφορούν. Ένας από αυτούς είναι ο ΕΟΜΜΕΧ». Είναι τα λόγια
του Προέδρου της Κεντρικής Ένωσης Επιµελητηρίων Ελλάδας,
του κ. Κασιµάτη, σε µια δήλωση που έχει κάνει και σε ένα δελτίο
Τύπου, που αναφέρει ότι ο ΕΟΜΜΕΧ σηµατοδοτεί για τις µικρές
και µεσαίες επιχειρήσεις τη θεσµική απόδειξη για την ύπαρξη
κρατικής πολιτικής.

Είναι γνωστό το πολύπλευρο και σηµαντικό έργο του ΕΟΜΜΕΧ
για την υποστήριξη και ενίσχυση των χιλιάδων µικρών επιχειρή-
σεων, µε άµεσες παρεµβάσεις που αφορούν ενδεικτικά την επι-
χειρηµατικότητα, την κατάρτιση και εκπαίδευση, τη συµµετοχή
σε ευρωπαϊκά και διεθνή προγράµµατα, τη συγκέντρωση πρω-
τογενών στοιχείων οικονοµικών και απασχόλησης των µικροµε-
σαίων επιχειρήσεων, την εκπόνηση κλαδικών µελετών-ερευνών
του Εθνικού Παρατηρητηρίου για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις
του ΕΟΜΜΕΧ -το οποίο αναφέρατε και εσείς- και χωρίς τον ΕΟΜ-
ΜΕΧ δεν µπορεί να λειτουργήσει, την παροχή εξειδικευµένων
υπηρεσιών πληροφόρησης, προώθησης της καινοτοµίας και της
εξωστρέφειας των επιχειρήσεων και της επιχειρηµατικής συνερ-
γασίας, τη διαχρονική δράση και ενασχόλησή του µε την ελλη-
νική χειροτεχνία και καλλιτεχνική βιοτεχνία µε ελάχιστα κόστη,
κύριε Υφυπουργέ, µέσω των δεκάδων ειδικών σπάνιων εκδόσεων
λαϊκής τέχνης.

Αυτό είναι αποτέλεσµα, βεβαίως, µιας συστηµατικής δουλειάς
που έχει κάνει ο Οργανισµός, όπου έχουν αφιερωθεί πόροι και

προσπάθεια χρόνων για την έρευνα, µελέτη και διάσωση για τη
λαϊκή τέχνη, για την παράδοση.

Υπάρχουν τα έντεκα ταπητουργικά εργαστήρια σε ακριτικές,
άγονες, παραµεθόριες περιοχές όπου απασχολούνται γύρω στις
εκατόν δέκα υφάντριες. Είναι µία παράδοση από το 1929 και
υπάρχει µία συγκράτηση αυτού του γυναικείου πληθυσµού σε
αυτές τις περιοχές, µε εφαρµογή ενεργητικής πολιτικής απασχό-
λησης, µε πολύ χαµηλό κόστος, µια και το κόστος αυτό ανά υφά-
ντρια είναι 300 ευρώ το µήνα. Βεβαίως, αυτές οι γυναίκες έχουν
να πληρωθούν από το Μάρτιο. Πρόκειται για ένα σύνολο 95.940
ευρώ. Και εγώ θέλω να πω ότι το 80% του συνολικού κόστους
είναι οι αµοιβές των υφαντριών. Υπάρχει ένα πλούσιο αρχείο πα-
ραδοσιακών προτύπων. Υπάρχει η απονοµή σήµατος στις ελλη-
νικές χειροτεχνικές δηµιουργίες. Υπάρχει η απονοµή
βεβαιώσεων χειροτεχνικής δεξιότητας, δηλαδή, η πιστοποίηση
στο υπαίθριο εµπόριο.

Η κυβερνητική αδιαφορία µε την απερίγραπτη πολιτική αγνοεί
δράσεις και προγράµµατα που έχει ήδη εγκρίνει και βρίσκονται
στη φάση υλοποίησης, όπως είναι το έργο του ΕΣΠΑ για το ψη-
φιακό, διαδραστικό µουσείο του ΕΟΜΜΕΧ, για τη διάσωση, διά-
δοση και ανάδειξη του χειροτεχνικού και καλλιτεχνικού υλικού
που υπάρχει στον ΕΟΜΜΕΧ. Υπάρχουν τα έργα του Εθνικού Πα-
ρατηρητηρίου για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις και άλλες δρά-
σεις. Ποιος θα τα υλοποιήσει όλα αυτά;

Τελικά, κύριε Υφυπουργέ, αποφασίζετε εν κενώ και µε έναν
«ετσιθελισµό» που προκαλεί. Ποιο θα είναι το όφελος και πώς
προκύπτει; Υπάρχει κάποια µελέτη σκοπιµότητας; Αγνοείτε τους
πάντες, τη διοίκηση, το σωµατείο και το σύνολο των φορέων των
µικροµεσαίων επιχειρήσεων. Δεν λαµβάνετε υπ’ όψιν σας τη σω-
ρεία των διαµαρτυριών για το κλείσιµο του ΕΟΜΜΕΧ από ΓΣΕΕ,
ΕΚΑ, ΚΕΕΕ, ΕΣΕΕ, ΔΕΑΑ, ΕΔΕΠ, Επιµελητήριο Εικαστικών Τε-
χνών Ελλάδος και σωρεία άλλων σωµατείων. 

Ένα τελευταίο που θα ήθελα να πω είναι ότι υπάρχει µια µε-
λέτη-έρευνα του 2008 που αναφέρει ότι ανάµεσα στους φορείς
στήριξης των µικροµεσαίων επιχειρήσεων την πρώτη θέση –και
µε διαφορά- καταλαµβάνει ο ΕΟΜΜΕΧ. Είναι ο πιο αναγνωρίσι-
µος στο χώρο των µικροµεσαίων επιχειρήσεων. Γιατί τον κλεί-
νετε;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κυρία Πα-
σχαλίδου, ολοκληρώστε. 

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Ναι, κύριε Πρόεδρε. 
Εγώ θα καταθέσω τα δελτία Τύπου της ΓΣΕΕ, του ΕΚΑ, της

ΕΣΕΕ, το δελτίο του Εµπορικού Βιοµηχανικού Επιµελητηρίου
Πειραιώς και του Βιοτεχνικού Επιµελητηρίου Αθηνών. Είναι και
πολλά άλλα που συµπαρίστανται και θέλουν έναν ΕΟΜΜΕΧ ανα-
βαθµισµένο και όχι έναν ΕΟΜΜΕΧ διαλυµένο. 

Ευχαριστώ. 
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Λίτσα Αµµανατίδου-Πασχα-

λίδου καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα,
τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο Αναπλη-
ρωτής Υπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας
και Βουλευτής Ξάνθης, κ. Σωκράτης Ξυνίδης να λάβει το λόγο. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Κατ’ αρχάς, κυρία Αµµανα-
τίδου, θα έπρεπε να γνωρίζετε, υποβάλλοντας µια τέτοια ερώ-
τηση, ότι ο ΕΟΜΜΕΧ είναι εκείνος ο οποίος ελέγχει τις
θυγατρικές επιχειρήσεις και τα προγράµµατα τα οποία υλοποι-
ούν. Άρα έχει καίρια ευθύνη για ό,τι παρουσιάζεται αυτήν τη
στιγµή στη λειτουργία αυτών των θυγατρικών του εταιρειών. 

Δεύτερον, θα έπρεπε να γνωρίζετε ότι εάν δεν υπήρχε η εκ-
χώρηση της υλοποίησης αυτών των προγραµµάτων, από τα
οποία ο ΕΟΜΜΕΧ παρακρατά το 4%, δεν θα είχε αντικείµενο ερ-
γασίας αυτήν τη στιγµή, πλην του Παρατηρητηρίου, το οποίο
κάνει µια συγκεκριµένη δουλειά αρκετά σηµαντική. 

Τρίτον, θέλω να σας πω ότι έχετε λανθασµένη πληροφόρηση.
Ξέρετε, αν θέλετε, η πληροφόρηση καλό θα είναι να γίνεται από
εµάς και όχι από τα διάφορα δελτία Τύπου που εύκολα βγαίνουν
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από οποιονδήποτε για να στηρίξει ή να µη στηρίξει κάποιον. 
Λέτε ότι λειτουργεί η χειροτεχνία και η ταπητουργία µε ελάχι-

στα κόστη. Σας λέω ότι τα στοιχεία αυτά, τα οποία διαβάζω αυτή
τη στιγµή, προέρχονται από την ίδια τη διοίκηση του ΕΟΜΜΕΧ
και λένε ότι τα έσοδα από τις πωλήσεις από τους τάπητες –δη-
λαδή, τα συνολικά έσοδα για την ταπητουργία- ήταν 31.675,32
ευρώ και τα έξοδα ήταν από πλευράς επιχορηγήσεων, από το
Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων 539.645,86 ευρώ και από τον
τακτικό προϋπολογισµό 566.861,42 ευρώ. Το σύνολο ήταν
1.106.507,28 ευρώ που είναι χρήµατα του Έλληνα πολίτη. 

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Μιλάτε για το σύνολο,
κύριε Υπουργέ. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Όχι, µιλάω για την ταπη-
τουργία συγκεκριµένα. Σας παρακαλώ, κυρία Αµµανατίδου. 

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Πάντα κοστίζουν –µην
το θέτετε έτσι- και στηρίζουν την περιφέρεια ... 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Αυτά δεν είναι χρήµατα τα
οποία βγαίνουν από κάποιον ανώνυµο. Βγαίνουν από την τσέπη
του Έλληνα φορολογούµενου. Εµείς έχουµε πλέον την υποχρέ-
ωση οτιδήποτε βγαίνει από την τσέπη του Έλληνα φορολογού-
µενου να αξιολογούµε το κατά πόσο υπηρετεί το σκοπό για τον
οποίο αυτά έχουν πληρωθεί. Δεν πρόκειται να κάνουµε ούτε ένα
βήµα πίσω γι’ αυτό. 

Είναι πολύ καλά όλα αυτά τα οποία λέτε. Θα ήταν πάρα πολύ
καλό να µπορέσουµε να κρατήσουµε όλους αυτούς τους κλά-
δους της χειροτεχνίας και όλων των υπολοίπων, αλλά µε µία προ-
ϋπόθεση: ότι πρέπει να υπάρχει στοιχειωδώς ανταποδοτικότητα
και λειτουργία, όχι σε βάρος του ελληνικού κράτους και του Έλ-
ληνα φορολογούµενου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ τον κύριο
Υπουργό. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη των 

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 47/29/16-5-2011 επίκαιρη επερώ-
τηση των Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας κ.κ. Σταύρου Καλα-
φάτη, Κωνσταντίνου Γκιουλέκα, Ιωάννη Ιωαννίδη, Ελένης Ράπτη,
Θεόδωρου Καράογλου και Σάββα Αναστασιάδη, προς τον
Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά
µε τη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης (ΔΕΘ).

Στην επερώτηση των Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας θα
απαντήσει εκ µέρους της Κυβερνήσεως και του αρµοδίου Υπουρ-
γείου ο Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας κ. Σωκράτης Ξυνίδης. 

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών Βουλευτής της Νέας Δηµο-
κρατίας κ. Κωνσταντίνος Γκιουλέκας. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΚΙΟΥΛΕΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι σηµαντικό να δούµε σε µία τέτοια περίοδο αυτής της

πρωτοφανούς οικονοµικής κρίσης υπό την οποία διαβιούµε, τι
µπορούµε να εκµεταλλευτούµε σε τούτο τον τόπο, τι υπάρχει ως
µοχλός ανάπτυξης στην πατρίδα µας και πώς µπορούµε να βοη-
θήσουµε τους ήδη υπάρχοντες θεσµούς, τους υπάρχοντες φο-
ρείς, ώστε να αναπτυχθούν ακόµα περισσότερο.

Αυτός είναι ο λόγος, κύριε Υπουργέ, γι’ αυτήν την επερώτηση
που καταθέσαµε οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας του Νοµού
Θεσσαλονίκης, προκειµένου να µπορέσουµε λίγο να µάθουµε,
επιτέλους, τι σκέφτεται να κάνει η Κυβέρνηση µε το µέλλον της
Διεθνούς Έκθεσης Θεσσαλονίκης. Σηµειωτέον, είναι ο µοναδικός
εθνικός εκθεσιακός φορέας της χώρας. 

Και το λέµε αυτό γιατί, δυστυχώς, ενώ είχε δροµολογηθεί µια
σειρά από εξελίξεις, οι οποίες θα βελτίωναν τη θέση της Διε-
θνούς Έκθεσης Θεσσαλονίκης και θα αναβάθµιζαν σηµαντικά το
ρόλο της Θεσσαλονίκης και της βορείου Ελλάδος αλλά θα βοη-
θούσαν σηµαντικά και ολόκληρη την πατρίδα µας, τελικά από τον
Οκτώβριο του 2009 έως σήµερα βλέπουµε µία σειρά από παλι-
νωδίες, οι οποίες κορυφώθηκαν µε την καρατόµηση των διευθυ-
ντικών στελεχών της ΔΕΘ πρόσφατα, πριν από δύο µήνες, µε
αποτέλεσµα σήµερα να µη γνωρίζει κανείς στη Θεσσαλονίκη, να
µη γνωρίζει κανείς στον τόπο µας πού ακριβώς σκέφτεται να πάει
η Κυβέρνηση τη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης.

Εξηγούµαι πολύ συγκεκριµένα, επειδή έχει γίνει η Διεθνής Έκ-
θεση Θεσσαλονίκης το «Γιοφύρι της Άρτας». Κατ’ αρχάς, µιλάµε
για τη µετεγκατάσταση σε κάποιον άλλο χώρο. Η Έκθεση, όπως
ξέρετε, αυτήν τη στιγµή βρίσκεται στο κέντρο της Θεσσαλονίκης
εδώ και πάρα πολλά χρόνια. Μιλάµε για την ανάγκη µετεγκατά-
στασής της σε έναν άλλο χώρο. Αυτός ο χώρος, αφού έγιναν διά-
φορες διαβουλεύσεις και συζητήσεις, επελέγη. Και αυτός ο
χώρος ήταν η Σίνδος της Θεσσαλονίκης και συγκεκριµένα ένας
χώρος του δηµοσίου, δηλαδή το αγρόκτηµα του ΤΕΙ Θεσσαλονί-
κης, όπου εκεί επρόκειτο να µετεγκατασταθεί η Διεθνής Έκθεση. 

Αυτό ξεκίνησε από την προηγούµενη κυβέρνηση, την κυβέρ-
νηση της Νέας Δηµοκρατίας. Συγκεκριµένα, ο πρώτος ο οποίος
εξήγγειλε τη µετεγκατάσταση του εκθεσιακού µας φορέα ήταν
ο τότε Πρωθυπουργός Κώστας Καραµανλής, στα εγκαίνια της
Έκθεσης το Σεπτέµβριο του 2008. Ένα χρόνο αργότερα, το Σε-
πτέµβριο του 2009, ανακοίνωσε ότι προχωρούν ήδη οι διαδικα-
σίες για τη µετεγκατάσταση της Έκθεσης στο χώρο της Σίνδου.

Αυτή η εξαγγελία έγινε και ο σκοπός ήταν ξεκάθαρος, δηλαδή
να δηµιουργηθεί ένα νέο εκθεσιακό κέντρο ευρωπαϊκών προδια-
γραφών, το οποίο πράγµατι θα αποτελέσει πόλο έλξης και για
εκθέτες και για επισκέπτες, οι οποίοι σήµερα γυρνούν ολοένα
και περισσότερο την πλάτη τους στη γερασµένη Διεθνή Έκθεση
Θεσσαλονίκης.

Κύριε Υπουργέ, πρέπει να γνωρίζετε ότι οι περισσότερες συµ-
µετοχές στη µεγάλη διοργάνωση, δηλαδή στη Διεθνή Έκθεση
που γίνεται κάθε Σεπτέµβριο, είναι εκθέτες του δηµοσίου. Δη-
λαδή, όλα τα περίπτερα είναι από φορείς του δηµοσίου, τα
Υπουργεία, τους διαφόρους οργανισµούς που φέρνουν τους φο-
ρείς. 

Από την άλλη πλευρά, η Έκθεση βαίνει µε µία φθίνουσα πο-

ρεία. Άρα προκρίθηκε ότι πρέπει να δηµιουργήσουµε κατ’ αρχάς
ένα νέο εκθεσιακό κέντρο, το οποίο να είναι ευρωπαϊκών προ-
διαγραφών και βέβαια να αναβαθµιστεί γενικότερα, για να µπο-
ρέσει αυτό το κέντρο να αποτελέσει τον πόλο έλξης.

Εκεί έµειναν όλοι σύµφωνοι. Και ξαφνικά, από την ώρα που έρ-
χεστε ως παράταξη στην Κυβέρνηση, αρχίζει µία σειρά από πα-
λινωδίες. Δηλαδή, ειλικρινά θα έλεγα ότι η Έκθεση µπορεί
–επιτρέψτε µου τη χρήση του ρήµατος- να ανταγωνιστεί τον εµ-
φύλιο της Κερατέας. Είναι το ίδιο πράγµα. Σ’ αυτόν τον εµφύλιο,
σ’ αυτήν τη διαµάχη, οι Υπουργοί της Κυβέρνησης αλληλοαναι-
ρούνται, φάσκουν και αντιφάσκουν, ο ένας αναιρεί τον άλλον,
αναποδογυρίζουν τα πάντα, καταγγέλλονται αδιαφανείς διαδι-
κασίες και καταγγέλλονται όργια διαφθοράς από τους ίδιους
τους ανθρώπους που εσείς διορίσατε και τους οποίους µετά
τους καρατοµείτε. 

Μέχρι σήµερα δεν ξέρουµε πού πάει η Έκθεση και το χειρό-
τερο από όλα είναι ότι φτάνουµε να είµαστε σήµερα στα µέσα
Ιουλίου, σε ενάµιση µήνα, κύριε Υπουργέ, να αρχίζει η νέα πε-
ρίοδος της Διεθνούς Έκθεσης Θεσσαλονίκης και ακόµα η ΔΕΘ
να είναι ακέφαλη! Δεν έχετε διορίσει νέα διοίκηση. Και ερωτάται
ο Θεσσαλονικιός ή ο οποιοσδήποτε σε τούτο τον τόπο τι πρόκει-
ται να γίνει. Θα βάλετε λουκέτο; Πείτε το, να το ξέρουµε! 

Μήπως µε το µνηµόνιο, το οποίο υπογράψατε, παρεµπιπτό-
ντως υπεγράφη και µνηµόνιο τριµερές επί των ηµερών σας και
για την Έκθεση; Και τότε ήταν όλα καλά. Η κ. Κατσέλη είπε ότι,
όλα εντάξει, συµφωνήθηκαν, υπεγράφη µνηµόνιο µεταξύ του
ΤΕΙ, µεταξύ του δήµου, του κράτους και όλα πάνε καλά, προ-
χωρά η µετεγκατάσταση της ΔΕΘ στη Σίνδο. Και όλα αυτά αναι-
ρέθηκαν βέβαια στην πορεία πολύ γρήγορα. 

Όταν το 2009 είχε περάσει περίπου ένας χρόνος από την
πρώτη εξαγγελία που έκανε ο τότε Πρωθυπουργός Κώστας Κα-
ραµανλής για τη µετεγκατάσταση της ΔΕΘ, έρχεται η Νοµαρ-
χιακή Επιτροπή Θεσσαλονίκης του ΠΑΣΟΚ, η οποία εγκαλεί την
κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας τότε και λέει ότι ενώ µε ανα-
κοίνωση η κυβέρνηση και ο Πρωθυπουργός είπαν ότι θα προχω-
ρήσουν το θέµα της µετεγκατάστασης, µέχρι σήµερα δεν
ολοκληρώθηκε η µετεγκατάσταση της ΔΕΘ, αλλά συνεχίζεται και
η κωλυσιεργία και ο εµπαιγµός της Θεσσαλονίκης. Αυτά τα λέει
το ΠΑΣΟΚ Θεσσαλονίκης το Φεβρουάριο του 2009. 

Και προχωρούµε. Έρχεται αργότερα, όπως σας είπα, η δική
σας Κυβέρνηση και ο κ. Παπανδρέου µιλάει για την επιλογή της
συµφερότερης λύσης –και βέβαια µιλάµε για τη Σίνδο, γιατί έρ-
χονται οι Υπουργοί της Κυβέρνησής του και το επιβεβαιώνουν-
µέχρι που ξαφνικά πριν από λίγο διάστηµα και συγκεκριµένα στις
6/5/2011 έρχεται στη Θεσσαλονίκη ο κ. Σηφουνάκης. Και εκεί
που όλοι ξέρουµε ότι η µετεγκατάσταση της ΔΕΘ πρόκειται να
προχωρήσει, ο κ. Σηφουνάκης -ουσιαστικά ανατρέποντας και τον
ίδιο τον Πρωθυπουργό κ. Παπανδρέου- λέει ότι η ηγεσία του
ΥΠΕΚΑ δεν απορρίπτει ασυζητητί καµµία τεκµηριωµένη πρόταση
θεσµικών φορέων, σχετικά µε τη χωροθέτηση της ΔΕΘ, αρκεί
αυτή να είναι ώριµη και να συγκεντρώνει ευρεία αποδοχή. 

Δηλαδή από το 2009 που είστε Κυβέρνηση ως το Μάιο του
2011 ο κ. Σηφουνάκης δεν έχει αντιληφθεί –και αναφέροµαι στον
κ. Σηφουνάκη ως µέλος της Κυβέρνησης πάντοτε, γιατί δεν είναι
προσωπικό το θέµα για τον κ. Σηφουνάκη- ότι µία σειρά κορυ-
φαίων στελεχών της Κυβέρνησής σας έχει δεσµευθεί γι’ αυτό το
οποίο αποφασίστηκε από όλους τους φορείς της πόλης σε ευ-
ρείες συσκέψεις, δηλαδή για τη µετεγκατάσταση στη Σίνδο και
ότι αυτό είναι κάτι τελεσίδικο και δεν µπορούµε να το πάρουµε
πίσω; Δυστυχώς, όµως, ο κ. Σηφουνάκης έρχεται και το παίρνει
πίσω, µε αποτέλεσµα οι εφηµερίδες να γράφουν ότι όλη η πόλη
γελά σε βάρος του ΠΑΣΟΚ και σοβαροί άνθρωποι θυµίζουν τη
ρήση του «κατέστηµεν η χλεύη των ηττηµένων» για τους Υπουρ-
γούς σας και τα στελέχη σας. Αυτά τα λένε οι θεσσαλονικιότικες
εφηµερίδες βλέποντας τις παλινωδίες. 

Και θα σας πω πολύ γρήγορα τι είχε συµβεί. Θα σας πω όλο
το ιστορικό, γιατί όλοι οι συνάδελφοι θα αναπτύξουν καθένας ξε-
χωριστά πώς έχει φτάσει µέχρι εδώ το θέµα. Όµως, εγώ ως πρώ-
τος επερωτών είµαι υποχρεωµένος να θέσω το ερώτηµα σε σας,
για να µας απαντήσετε επιτέλους οριστικά σήµερα ως Κυβέρ-
νηση ενάµιση µήνα πριν τη νέα διοργάνωση της Διεθνούς Εκθέ-
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σεως τι προτίθεστε να κάνετε. 
Σας θυµίζω, λοιπόν, τα εξής. 
Προεκλογικά ο κ. Παπανδρέου και το τοπικό ΠΑΣΟΚ εξαγγέλ-

λουν τη µετεγκατάσταση της ΔΕΘ στη Σίνδο, όπως ακριβώς σας
είπα ότι είχε αποφασιστεί από την προηγούµενη κυβέρνηση. Σή-
µερα, έρχονται τα στελέχη σας και το αναιρούν αυτό. 

Επιπλέον, θέλω να σας πω ότι και ο πολιτικός εκπρόσωπος
τότε για θέµατα δηµοσίων έργων –ο σηµερινός Υφυπουργός Δη-
µοσίων Έργων κ. Ιωάννης Μαγκριώτης- και σχετικά µε την εξαγ-
γελία για τη µετεγκατάσταση της ΔΕΘ του τότε Πρωθυπουργού
κ. Καραµανλή, είπε «έστω και µετά από αρκετά χρόνια, η κυβέρ-
νηση Καραµανλή υιοθέτησε την πρόταση που από το 1999 κατέ-
θεσε το ΠΑΣΟΚ για τη µετεγκατάσταση της ΔΕΘ εκτός
πολεοδοµικού συγκροτήµατος». 

Αυτό που θέλω να πω δηλαδή είναι ότι «αυτή η κολόνια κρα-
τάει χρόνια», κύριε Υπουργέ, στη Θεσσαλονίκη. Και το λέω αυτό,
γιατί το µέλλον του µοναδικού εθνικού εκθεσιακού µας φορέα
αφορά σε όλη την Ελλάδα, όπως σας είπα, αλλά αφορά κυρίως
τη βόρεια Ελλάδα και ειδικότερα τη Θεσσαλονίκη, αφού εµείς
έχουµε πράγµατι την τιµή να έχει ιδρυθεί εκεί αυτός ο Οργανι-
σµός, εκεί να βρίσκεται και εκεί να λειτουργεί όλα αυτά τα χρό-
νια.

Δυστυχώς, λοιπόν, γίνονται όλες αυτές τις παλινωδίες.
Θέλετε να σας διαβάσω και άλλα; Θέλετε να σας διαβάσω τις

θέσεις του κ. Μαγκριώτη τώρα ως Υφυπουργού όσο και της κ.
Μπιρµπίλη, οι οποίοι καθιστούν σαφές ότι η Έκθεση πρέπει να
υποστηριχθεί στη νέα θέση της στο ΤΕΙ Θεσσαλονίκης δηµιουρ-
γώντας στη Σίνδο περιβάλλον ευνοϊκό και φιλόξενο για τόσο
σπουδαία δραστηριότητα; Αυτά είναι δικά σας λόγια, δηλαδή
λόγια των στελεχών της Κυβέρνησή σας. 

Και ξαφνικά πριν από δύο µήνες έχουµε τον αποκεφαλισµό του
Διευθύνοντος Συµβούλου και του εκτελεστικού µέλους του Διοι-
κητικού Συµβουλίου της Εταιρείας της ΔΕΘ κ. Γιάννη Κωνστα-
ντίνου και του κ. Κώστα Μαυράκη µε εντολή του αρµόδιου
Υπουργού κ. Μιχάλη Χρυσοχοΐδη. 

Και όσον αφορά αυτό, θα µπορούσε κανείς να πει ότι έχει
καλώς, ωραία, κάποιοι καρατοµήθηκαν. Το Υπουργείο έκρινε ότι
έπρεπε να πάνε κάποιοι άλλοι στη θέση τους. Όµως, το πρό-
βληµα είναι πρώτον, ότι δεν καρατοµήθηκαν γιατί το Υπουργείο
έκρινε ανεπαρκείς αυτούς τους δύο ανθρώπους, αλλά διότι αυτοί
οι δύο άνθρωποι έφυγαν εν µέσω καταγγελιών. 

Ο κ. Κωνσταντίνου, δηλαδή, είπε ότι έχει ενηµερώσει εγγρά-
φως από τα τέλη  του περασµένου Φεβρουαρίου εσάς, κύριε
Υπουργέ, τον Αναπληρωτή Υπουργό  κ. Ξυνίδη για τη λειτουργία
της ΔΕΘ,  για την εµπλοκή του κ. Μαυράκη, δηλαδή του εκτελε-
στικού µέλους του διοικητικού συµβουλίου της εταιρείας, αλλά
και άλλων µελών του διοικητικού συµβουλίου σε εστίες διαπλο-
κής, αδιαφάνειας και διαφθοράς, ενώ άφησε να εννοηθεί ότι ο
εµφύλιος πόλεµος που ξέσπασε στους κόλπους της ΔΕΘ οφεί-
λεται σε δυο λόγους: 

Πρώτον, στα συµφέροντα που κρύβονται πίσω από την υπό-
θεση χωροθέτησης της οικοπεδικής έκτασης «φιλέτου» για τη
µετεγκατάσταση του εκθεσιακού κέντρου.

Δεύτερον, στο ότι ο κ. Μαυράκης µαζί µε ορισµένα µέλη του
διοικητικού συµβουλίου είχαν ταυτιστεί µε κακώς εννοούµενες
διοικητικές πρακτικές και αντιλήψεις προηγούµενων δεκαετιών. 

Αυτά είναι καταγγελίες των µελών του διοικητικού συµβουλίου,
τους οποίους εσείς καρατοµήσατε. 

Έτσι φθάσαµε, κύριε Υπουργέ, σήµερα να είµαστε, όπως σας
είπα, ενάµιση µήνα πριν από τη νέα διοργάνωση της Διεθνούς
Εκθέσεως και να µην έχει η ΔΕΘ διοίκηση, να είναι ακέφαλη και
να µην ξέρουµε, επιτέλους, τι ισχύει: Αυτό που λέει ο κ. Σηφου-
νάκης, δηλαδή «είµαστε ανοικτοί σε κάθε λύση και ελάτε να ξα-
νασυζητήσουµε το θέµα από την αρχή»; Αυτό που έλεγε η τέως
Υπουργός κ. Μπιρµπίλη, αποπεµφθείσα µε τον τελευταίο ανα-
σχηµατισµό, δηλαδή «ξέρετε, πάµε για Σίνδο»; Αυτό που λέει ο
κ. Μακριώτης, δηλαδή «πάµε για τη Σίνδο»; Αυτό που έλεγε η κ.
Κατσέλη, ότι πάµε για τη Σίνδο; Αυτό που έλεγε ο Πρωθυπουρ-
γός κ. Παπανδρέου επανειληµµένως ότι προχωρούν οι διαδικα-
σίες; 

Και από την άλλη τον Οκτώβριο του 2010 –εσείς ήσασταν τότε

Κυβέρνηση- έγινε ένας διαγωνισµός για την ανάδειξη συµβούλου
και για να προχωρήσουν οι διαδικασίες πάντοτε προς αυτήν την
κατεύθυνση, δηλαδή προς την κατεύθυνση της µετεγκατάστα-
σης στη ΔΕΘ.  

Μέχρι σήµερα έχουν περάσει έντεκα µήνες. Ο διαγωνισµός
δεν έχει καρποφορήσει. Δεν έχει αναδειχθεί σύµβουλος. Αναρω-
τιέται κανείς τι γίνεται τελικά µε όλα αυτά. Και πάνω απ’ όλα,
κύριε  Υπουργέ, αυτό το οποίο φοβόµαστε –και δεν σας το κρύ-
βουµε- είναι ότι, προφανώς, µε όλες αυτές τις παλινωδίες η Κυ-
βέρνησή σας έχει ένα στόχο: Ενδεχοµένως µέσα σε αυτό το
«σφαγείο» του µνηµονίου, το οποίο επιβάλατε στη χώρα, σε
αυτήν την «προκρούστεια κλίνη» έχετε βάλει και τη ΔΕΘ. Και
προκειµένου να µην προχωρήσετε σε οτιδήποτε, ενδεχοµένως,
θα ήταν κοστοβόρο για το ελληνικό δηµόσιο, εµφανίζετε σιγά-
σιγά ένα χάπι το οποίο προσπαθείτε να χρυσώσετε, λέτε δηλαδή
ότι «ναι µεν το συζητούµε, ναι µεν θα προχωρήσουµε», αλλά το
πρόβληµα είναι ότι σας έχουν προλάβει τα γεγονότα. Σας έχουν
προλάβει οι δικοί σας άνθρωποι, οι άνθρωποι που εσείς διορί-
σατε, οι οποίοι µέσα από καταγγελίες φεύγουν από τη θέση τους
και έχουν αφήσει το θεσµό  ακέφαλο. 

Παρακαλούµε, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, να µας πείτε -διότι θέ-
λουµε να ξέρουµε τις προθέσεις της Κυβέρνησης- πολύ συγκε-
κριµένα, σύµφωνα µε την επερώτηση, την οποία έχουµε κάνει,
τα εξής: 

Πρώτον, πότε  αναµένεται να οριστεί η νέα διοίκηση της  ΔΕΘ;
Ευσταθούν οι φήµες  ότι η αλλαγή ηγεσίας θα καθυστερήσει,
αφού θα συνδυαστεί και µε αλλαγές στην εταιρική µορφή των
δύο εταιρειών, δηλαδή της ΔΕΘ  και της «HELEXPO»; Αυτό είναι
άλλο µεγάλο έργο παλαιότερων κυβερνήσεών σας, που τότε
εφηύραν ότι έτσι ο θεσµός θα προχωρούσε. Δυστυχώς, και αυτό
το σχήµα απέτυχε και σήµερα ξαναβρισκόµαστε σε µια φηµολο-
γία µήπως πρέπει να αλλάξουµε εταιρική µορφή, µήπως πρέπει
να αλλάξουµε σχήµα στην έκθεση. 

Δεύτερον, σε ποιες ενέργειες προτίθεται να προβεί η Κυβέρ-
νησή σας, για να διαλευκανθούν, δηλαδή για να δοθούν εξηγή-
σεις και να καταλογιστούν ευθύνες αναφορικά µε τις
καταγγελίες περί διαφθοράς, περί αδιαφάνειας και περί αναξιο-
κρατίας από τους πρώην διοικούντες στη ΔΕΘ, δηλαδή αυτό το
οποίο σας ανέφερα προηγουµένως, συγκεκριµένα τις καταγγε-
λίες του κ. Κωνσταντίνου;

Τρίτον, µε αφορµή τις πρόσφατες εξελίξεις έχει αλλάξει κάτι
επίσηµα από πλευράς της Κυβέρνησης όσον αφορά στην ειληµ-
µένη απόφαση µετεγκατάστασης της ΔΕΘ στην περιοχή της Σίν-
δου; Θέλουµε σήµερα µια ξεκάθαρη απάντηση. Παρακαλούµε
µην παριστάνετε –πάντοτε όχι προσωπικά, διότι δεν υπάρχει τί-
ποτα προσωπικό, κύριε Υπουργέ, και το ξέρετε- ως Κυβέρνηση
την Πυθία. Μην αφήνετε το κάθε στέλεχός σας, τον κ. Σηφου-
νάκη,  να έρχεται και να ανατρέπει τα πάντα και να δηµιουργεί
έτσι ένα  κλίµα αστάθειας, αµφιβολίας και ασάφειας γύρω από
το τι πρόκειται να κάνετε και σε αυτόν τον τοµέα. Αρκετή ασά-
φεια  έχει ο τόπος για το πού  πάµε. 

Τέταρτον, πότε αναµένεται να ολοκληρωθεί ο διεθνής διαγω-
νισµός ανάδειξης συµβούλου που θα εκπονήσει τις επιχειρησια-
κές µελέτες για το νέο εκθεσιακό και συνεδριακό κέντρο, καθώς
και για την αξιοποίηση των υφισταµένων χώρων της ΔΕΘ στο κέ-
ντρο της πόλης; 

Πέµπτον, πότε ακριβώς προβλέπει τελικά η Κυβέρνηση την
έναρξη των διαδικασιών µετεγκατάστασης της ΔΕΘ και τι προτί-
θεται να κάνει για την επιτάχυνση αυτών των διαδικασιών; 

Έκτον, προτίθεται η Κυβέρνηση να αξιολογήσει θετικά την
πρόταση υπαγωγής της ΔΕΘ σε ειδικές διαδικασίες επιτάχυνσης
στρατηγικών επενδύσεων, τόσο όσον αφορά στη  µετεγκατά-
στασή της όσο και  στην αξιοποίηση των υφισταµένων χώρων
της; 

Έβδοµον, υπάρχει περίπτωση αναστολής ή µαταίωσης της µε-
τεγκατάστασης της  ΔΕΘ, λόγω πιθανών οικονοµικών εµποδίων
και αδυναµίας εξεύρεσης χρηµατοδότησης εξαιτίας της δυσχε-
ρούς για τη χώρα συγκυρίας;

Σε κάθε περίπτωση, θεωρούµε ότι ο θεσµός της Διεθνούς Έκ-
θεσης Θεσσαλονίκης είναι πάρα πολύ σοβαρός. Με την έννοια
αυτή, οφείλετε να ξεκαθαρίσετε απόλυτα τις προθέσεις σας.
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(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω αµέσως, κύριε Πρόεδρε.
Είστε µία Κυβέρνηση εντελώς αναξιόπιστη. Είστε µία Κυβέρ-

νηση, η οποία απειλούσε µε χρεοκοπία, εάν δεν ψηφιζόταν ένα
µνηµόνιο σε τούτη τη χώρα. Ήρθε το µνηµόνιο, ψηφίστηκε το
µνηµόνιο, έφτασαν µετά οι δηµοτικές εκλογές και απειλούσατε
µε χρεοκοπία, εάν δεν ψηφιζόταν ο κ. Σγουρός, ο κ. Μπουτάρης,
ο κ. Καµίνης στους διάφορους µεγάλους δήµους και στις περι-
φέρειες της χώρας. Τελείωσαν οι δηµοτικές εκλογές και ξαφνικά
τότε απειλούσατε µε χρεοκοπία, εάν δεν παίρναµε και νέα, αυ-
στηρότερα µέτρα. Αφού ελήφθησαν αυτά τα µέτρα, απειλούσατε
πάλι µε χρεοκοπία, λέγοντας ότι χρειάζεται και µια νέα σειρά αυ-
στηρών µέτρων για να µπορέσουµε να σώσουµε τη χώρα. Πή-
ρατε όλα αυτά τα αυστηρά µέτρα κι ενώ εµείς ως Νέα
Δηµοκρατία φωνάζαµε «είστε προς λάθος κατεύθυνση, διαλύ-
σατε τον κοινωνικό ιστό, δεν αντέχει άλλο ο ελληνικός λαός»,
εσείς συνεχίσατε να απειλείτε µε χρεοκοπία, εάν δεν ψηφιστεί
το µεσοπρόθεσµο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Γκιουλέκα, έχετε
συµπληρώσει δεκαπέντε λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΚΙΟΥΛΕΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, παίρνω και
το χρόνο της δευτερολογίας µου αµέσως και τελειώνω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Όχι, να µην τον πάρετε,
γιατί θα χρειαστεί να τοποθετηθείτε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΚΙΟΥΛΕΚΑΣ: Δεν χρειάζεται. Τελειώνω
αµέσως, κύριε Πρόεδρε.

Απειλήσατε, λοιπόν, µε χρεοκοπία, εάν δεν περάσει το µεσο-
πρόθεσµο και οι εφαρµοστικοί νόµοι. Αφού τελείωσε αυτό και
«σώσατε» τη χώρα µε το µεσοπρόθεσµο σχέδιο, τώρα εφηύρατε
κάτι άλλο: Ότι «ξέρετε, πάµε για επιλεκτική χρεοκοπία». 

Μία Κυβέρνηση υπό πτώχευση είστε εσείς, όχι η χώρα. Η χώρα
δεν είναι υπό πτώχευση. Η Κυβέρνησή σας είναι υπό πτώχευση.
Και το χειρότερο από όλα; Η Κυβέρνησή σας είναι παντελώς ανα-
ξιόπιστη. Τουλάχιστον στο θέµα της Διεθνούς Έκθεσης Θεσσα-
λονίκης ξεκαθαρίστε τι γίνεται, κερδίστε τη χαµένη αξιοπιστία
σας. Εµείς στη Θεσσαλονίκη, σε ολόκληρη την Ελλάδα, περιµέ-
νουµε τις ξεκάθαρες απαντήσεις σας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε το Βου-
λευτή Α’ Θεσσαλονίκης της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Κωνσταντίνο
Γκιουλέκα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ.
Φίλιππο Πετσάλνικο, ο Γενικός Γραµµατέας της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Τασούλας
ενηµερώνει ότι για τη συζήτηση της παρούσας επερώτησης ορί-
ζεται ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο Βουλευτής Α’ Θεσ-
σαλονίκης της Νέας Δηµοκρατίας κ. Σταύρος Καλαφάτης.

Επίσης, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδων Χαλβατζής ενηµερώνει µε επι-
στολή του τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φίλιππο Πετσάλνικο ότι
κατά τη συζήτηση της παρούσας επερώτησης ορίζεται ως Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο Βουλευτής του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννης Ζιώγας.

Με παρόµοια επιστολή του ο Γραµµατέας της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαυρουδής
Βορίδης ενηµερώνει τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φίλιππο Πε-
τσάλνικο ότι κατά τη συζήτηση της παρούσας επερώτησης ορίζει
ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού το Βουλευτή κ. Άγγελο Κολοκοτρώνη.

Τέλος, ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς ενηµερώνει τον Πρόεδρο της
Βουλής κ. Φίλιππο Πετσάλνικο ότι στη συζήτηση της παρούσας
επερώτησης των Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας ορίζει ως
Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπο τη Βουλευτή κ. Ευαγγελία Αµµα-
νατίδου-Πασχαλίδου.

Το λόγο έχει τώρα ο κ. Ιωάννης Ιωαννίδης, Βουλευτής Α’ Θεσ-
σαλονίκης της Νέας Δηµοκρατίας για πέντε λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα πάρω και το χρόνο

της δευτερολογίας µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Έχετε άλλα τρία λεπτά,

λοιπόν.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Οι Βουλευτές που υπογράψαµε αυτήν την επίκαιρη επερώ-

τηση, κύριε Πρόεδρε, αναγκαστήκαµε να την καταθέσουµε γιατί
είµαστε προβληµατισµένοι και στεναχωρηµένοι µε την πολιτική
της Κυβέρνησης για τη συστηµατική απαξίωση και εγκατάλειψη
της Διεθνούς Εκθέσεως της Θεσσαλονίκης.

Η ιστορία της ΔΕΘ είναι απόλυτα συνδεδεµένη, κύριε
Υπουργέ, µε την οικονοµική, την πολιτιστική και την κοινωνική
εξέλιξη της πόλης µας. Είστε από τη βόρειο Ελλάδα και τα κα-
ταλαβαίνετε πιο καλά. Η ΔΕΘ αποτελεί θεσµό, που εδώ και δε-
καετίες έχει καταξιωθεί στη συνείδηση όλων των Ελλήνων ως
ένας από τους σηµαντικότερους αναπτυξιακούς πυλώνες ολό-
κληρης της βορείου Ελλάδος.

Όλοι οι Θεσσαλονικείς είµαστε ιδιαίτερα ευαίσθητοι σε αυτό
το θέµα. Για εµάς η Διεθνής Έκθεση Θεσσαλονίκης δεν είναι
απλά ένας χώρος στον οποίο κάθε χρόνο τελεί τα εγκαίνια ο εκά-
στοτε Πρωθυπουργός της χώρας και εξαγγέλλει νέα µέτρα.
Πέρα από την οικονοµική σηµασία για όλους µας, κυρίως είναι ο
χώρος στον οποίο οι παππούδες µας, οι γονείς µας, αλλά και
εµείς οι ίδιοι παίξαµε και διασκεδάσαµε. Είναι ο χώρος που µας
θυµίζει τη ροµαντική και χαρακτηριστική εποχή της Θεσσαλονί-
κης µε τα σοκάκια και τις αλάνες της. Η ίδια σηµερινή Έκθεση,
βέβαια, µας υπενθυµίζει καθηµερινά και την ανάγκη εκσυγχρο-
νισµού της, ογδόντα πέντε χρόνια µετά την ίδρυσή της.

Επειδή, λοιπόν, σχεδόν τα πάντα εξελίσσονται και πρέπει να
ανταποκρίνονται στις ανάγκες τού σήµερα, η κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας από το 2009 έλαβε την απόφαση µετεγκατά-
στασης της Έκθεσης στο αγρόκτηµα του ΤΕΙ Σίνδου. Πρόθεσή
µας ήταν η µετεγκατάσταση να σηµαίνει τη δηµιουργία ενός µε-
γάλου και σύγχρονου εκθεσιακού κέντρου υψηλών προδιαγρα-
φών, επιπέδου «EXPO», απόλυτα ανταγωνιστικού των
αντίστοιχων του εξωτερικού, το οποίο αναµφισβήτητα θα προ-
σέδιδε διεθνές κύρος στην πόλη µας.

Το έργο αυτό, καθώς και αρκετά ακόµα, όπως ενδεικτικά η
Ζώνη Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης, ο πετρελαιαγωγός Μπουρ-
γκάς-Αλεξανδρούπολης που «φροντίσατε» να µαταιώσετε, η
Εγνατία Οδός, η αναβάθµιση του αεροδροµίου σε διεθνές, η επέ-
κταση στην έκτη προβλήτα του λιµανιού, το µετρό, το οποίο
αυτήν τη στιγµή «αραχνιάζει» και στο δρόµο που περνάει όλα τα
µαγαζιά το ένα πίσω από το άλλο κλείνουν, καθώς και η λειτουρ-
γία του Διεθνούς Πανεπιστηµίου, συνέθεταν τα όσα οραµατιζό-
µασταν για τη Θεσσαλονίκη. Την ανάδειξή της, δηλαδή, σε
µητροπολιτικό κέντρο µε ηγετικό χαρακτήρα, όχι µόνο στη Νο-
τιανατολική Ευρώπη αλλά και στην ευρύτερη περιοχή της Μαύ-
ρης Θάλασσας και της Ανατολικής Μεσογείου. 

Όµως, τότε υπήρχαν ακόµα περιθώρια για οράµατα και ελπίδα
για την πραγµατοποίησή τους. Δεν είχαµε προβλέψει ότι η Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ µε τα µνηµόνια θα µετέτρεπε τη χώρα σε
διεθνές προτεκτοράτο, θα επεφύλασσε για τους πολίτες στερή-
σεις και φτώχεια και θα εγκατέλειπε ή θα µαταίωνε κάθε αναπτυ-
ξιακό έργο ανακούφισης.

Να επανέλθω, όµως, στο θέµα της Διεθνούς Έκθεσης. Πριν
από την επιλογή της συγκεκριµένης τοποθεσίας µετεγκατάστα-
σης, είχε προηγηθεί µία εξαντλητική διαδικασία διαβούλευσης,
κατά την οποία εκτός από τους ενδιαφερόµενους τοπικούς φο-
ρείς, ακόµα και το ΠΑΣΟΚ είχε τοποθετηθεί θετικά. Μετά τις
εκλογές του ’09 ως Κυβέρνηση άλλαξε άρδην πολιτική. Ενώ έρι-
χνε στάχτη στα µάτια των συµπολιτών µας, υπογράφοντας συµ-
φωνίες µε το Δήµο Εχεδώρου και το ΤΕΙ Θεσσαλονίκης και
προκηρύσσοντας διαγωνισµό για την ανάδειξη συµβούλου, µέχρι
σήµερα δεν έχει γίνει τίποτα το ουσιαστικό. Αντίθετα, αδράνεια
ή ενέργειες που προκαλούν σύγχυση και θυµηδία, συνεχείς πα-
λινωδίες και πολλές δηλώσεις είναι τα µόνα στοιχεία που έχει να
καταθέσει η Κυβέρνηση και οι άνθρωποί της στη σοβαρή αυτή
υπόθεση. 

Αναφέροµαι συγκεκριµένα στο διορισµό του κ. Ιωάννη Κων-
σταντίνου στη θέση του Προέδρου της ΔΕΘ, προσώπου που συ-
στηνόταν, για λόγους που µόνο η Κυβέρνηση γνωρίζει, ως
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Ευρωπαίος ελληνόφωνος κεντροαριστερός δικηγόρος -και είναι
και φίλος- στις καθυστερήσεις στο διαγωνισµό για την ανάδειξη
συµβούλου εκπόνησης των σχετικών αναπτυξιακών µελετών,
στην ανοιχτή ρήξη του προέδρου µε το εκτελεστικό µέλος του
διοικητικού συµβουλίου, ρήξη που µετά από αλληλοκατηγορίες
ηθικού και όχι µόνο περιεχοµένου, τεράστιες αλληλοκατηγορίες,
κατέληξε στην καρατόµησή τους τον Απρίλιο και στην έκτοτε
ακέφαλη πορεία της ΔΕΘ. Αλήθεια, επενέβη ο εισαγγελέας για
όλα αυτά τα τροµερά τα οποία ακούστηκαν, στη σιωπή της Κυ-
βέρνησης για το θέµα της αξιοποίησης του υφιστάµενου χώρου
και τη µετατροπή του σε µητροπολιτικό πάρκο;

Όπως δήλωσε, µάλιστα, ο πρώην Δήµαρχος κ. Παπαγεωργό-
πουλος, η Κυβέρνηση µεταβίβασε κι αυτό το δηµόσιο και δηµο-
τικό ακίνητο εκατόν ογδόντα στρεµµάτων στο Ταµείο
Αξιοποίησης της Ιδιωτικής Περιουσίας του Δηµοσίου που συστή-
θηκε µε το µεσοπρόθεσµο. Φυσικά, τα έσοδα από την όποια
«αξιοποίησή» του δεν θα περιέλθουν στην τοπική κοινωνία και οι-
κονοµία, αλλά θα αποδοθούν απευθείας στους τοκογλύφους δα-
νειστές µας.

Ευτυχώς η προηγούµενη διοίκηση του δήµου δέσµευσε το συ-
γκεκριµένο χώρο χαρακτηρίζοντάς τον «πράσινο» σε περίπτωση
µετεγκατάστασης της ΔΕΘ ή όποιας άλλης χρήσης, διασφαλίζο-
ντας την ποιότητα ζωής των Θεσσαλονικέων. Στις δηλώσεις του
ο νυν Δηµάρχος κ. Μπουτάρης ότι ο δήµος ενδιαφέρεται να κα-
τασκευάσει στις σηµερινές εγκαταστάσεις ένα business center,
όπως συγκεκριµένα είπε.

Στην αναβίωση συζητήσεων που αµφισβητούσαν το τελεσίδικο
της χωροθέτησης της Σίνδου και επανέφεραν στο προσκήνιο
προτάσεις για µετεγκατάσταση σε άλλη περιοχή, στη δεινή θέση
στην οποία έχει περιέλθει η ΔΕΘ µετά από την οριστική απόφαση
του Υπουργείου Οικονοµικών να της επιβάλει φόρο ακίνητης πε-
ριουσίας πάνω από 6 εκατοµµύρια ευρώ για το ακίνητο των υφι-
στάµενων εγκαταστάσεων, σηµειώνω εδώ ότι µε την παραπάνω
απόφαση το Υπουργείο Οικονοµικών επιβάλλει το φόρο στον
εαυτό του, δεδοµένου ότι αποτελεί το µοναδικό µέτοχο της ΔΕΘ.
Σε σχετικό δε αίτηµα της διοίκησης της ΔΕΘ για απαλλαγή, το
Υπουργείο αρνήθηκε, παρά το γεγονός ότι έχει απαλλάξει από
τον ίδιο φόρο άλλους φορείς.

Εποµένως µοναδικός σκοπός επιβολής φόρων είναι ο πραγ-
µατικός στραγγαλισµός της Έκθεσης. Έχουµε αντικρουόµενες
δηλώσεις Υπουργών της Κυβέρνησης αλλά και στελεχών του
ΠΑΣΟΚ. Ο Γραµµατέας του κόµµατος κ. Καρχιµάκης –όπως δια-
βάσαµε στον τοπικό Τύπο- ισχυρίστηκε ενώπιον δεκάδων εκπρο-
σώπων φορέων της πόλης, ότι η µετεγκατάσταση της ΔΕΘ
αποτελεί σενάριο επιστηµονικής φαντασίας.

Τελικά ποιος αποφασίζει; Η Κυβέρνηση; Ή κοµµατικοποιείται
η Κυβέρνηση και αποφασίζει το κόµµα;

Επέτεινε µάλιστα τον εµπαιγµό λέγοντας ότι την ανακοίνωση
της µαταίωσης θα την κάνει ο ίδιος ο Πρωθυπουργός στα εγκαί-
νια της φετινής έκθεσης.

Κύριε Πρόεδρε, η Κυβέρνηση πρέπει επιτέλους να αντιληφθεί
ότι απαιτείται επιτάχυνση των διαδικασιών και άρση των εµπο-
δίων που αφορούν αφ’ ενός τη µετεγκατάσταση και αφ’ ετέρου
την αξιοποίηση και ανάπλαση του υφιστάµενου χώρου της ΔΕΘ. 

Χρειάζεται να γίνει το µητροπολιτικό πάρκο, όπως είχαµε συµ-
φωνήσει όλοι οι φορείς, όλοι οι Βουλευτές, όλες οι παρατάξεις.
Για όλους τους Θεσσαλονικείς θα είναι ένας πνεύµονας πρασί-
νου. Αν δεν είχαµε θάλασσα, θα είχαµε πεθάνει. Δεν υπάρχει µη-
τροπολιτικό πάρκο. Δεν νοείται µια τέτοια πόλη να µην έχει ένα
τέτοιο πάρκο.

Γι’ αυτόν το λόγο ζητάµε από την Κυβέρνηση σήµερα να πάψει
να κρύβεται πίσω από διαρροές θεσµικών και εξωθεσµικών πα-
ραγόντων και να µας δηλώσει σ’ αυτήν την Αίθουσα ξεκάθαρα
και χωρίς περιστροφές: Παραµένει στις προθέσεις της η µετε-
γκατάσταση της ΔΕΘ στη Σίνδο; Θα γίνει ή δεν θα γίνει;

Να µην ξεχνούµε ότι η µετεγκατάσταση θα γίνει σε δηµόσιο
χώρο, ώστε να µην υπάρχει σπατάλη χρήµατος και χρόνου. Δεν
µπαίνουµε σε διαδικασία πιθανής αδιαφάνειας ή οτιδήποτε.

Επίσης, βασικός πυλώνας ανάπτυξης είναι η Επαρχία Λα-
γκαδά, που το είχαµε υποσχεθεί και το είχαµε συµφωνήσει όλοι.
Τότε λέγαµε για την Ιατρική Σχολή κ.λπ.. Οτιδήποτε να είναι,

αρκεί να υπάρχει ανάπτυξη στη δυτική πόλη, η οποία έχει τερά-
στια διαφορά µε την ανατολική πόλη και το κέντρο. Χρειάζεται
να κάνουµε ό,τι µπορούµε για να την αναπτύξουµε.

Τι προτίθεται να πράξει η Κυβέρνηση για την αξιοποίηση του
υφιστάµενου σήµερα χώρου στο κέντρο της πόλης; Θα τα κάνει
αυτά που λέµε ή όχι; 

Πότε επιτέλους θα ορισθεί η νέα διοίκηση; Και πότε θα ολο-
κληρωθούν οι σχετικοί διαγωνισµοί;

Επισηµαίνουµε για άλλη µια φορά στην Κυβέρνηση ότι η µελ-
λοντική µετεγκατάσταση της Διεθνούς Έκθεσης Θεσσαλονίκης
θα αποτελέσει ένα µεγάλο στρατηγικό εγχείρηµα σηµαντικής,
πολλαπλασιαστικής αξίας στην αναπτυξιακή προσπάθεια και
προοπτική, όχι µόνο της Θεσσαλονίκης αλλά και της ευρύτερης
περιοχής της Μακεδονίας και της Θράκης. Είναι ένα ζήτηµα, που
εµάς µας απασχολεί έντονα. Θα επιµείνουµε σ’ αυτό και δεν θα
επιτρέψουµε στην Κυβέρνηση να εµπαίζει το λαό της χώρας µας,
όπως και τα διάφορα συµφέροντα να ορέγονται τα περιουσιακά
στοιχεία του.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε το Βου-
λευτή Α’ Θεσσαλονίκης της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωαννίδη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης της Νέας Δηµο-
κρατίας κ. Θεόδωρος Καράογλου.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα συζη-

τάµε για ένα θέµα πολύ µεγάλης σηµασίας, όχι µόνο για την
πόλη της Θεσσαλονίκης αλλά γενικότερα για την ανάπτυξη της
βόρειας Ελλάδας. Ένα θέµα, που επανειληµµένως ειδικά τα τε-
λευταία χρόνια, απασχολεί στις συζητήσεις τους φορείς, τους
πολίτες του Νοµού Θεσσαλονίκης και γενικότερα της βόρειας
Ελλάδας.

Η εγκατάλειψη της Διεθνούς Έκθεσης Θεσσαλονίκης από τη
σηµερινή Κυβέρνηση είναι γεγονός. Όπως γεγονός είναι και οι
άστοχοι χειρισµοί, οι παλινωδίες αλλά και η αδράνεια που δείχνει
η Κυβέρνηση στο συγκεκριµένο θέµα.

Κύριε Υπουργέ, καταθέσαµε σήµερα αυτήν την επίκαιρη επε-
ρώτηση όχι απλά για να κρατήσουµε µία αντιπολιτευτική στάση
αλλά γιατί θέλουµε να κάνουµε µια κατάθεση  ψυχής.

Να καταθέσουµε όχι απλώς την ανησυχία µας αλλά την έντονη
αγωνία µας, γιατί πραγµατικά το τελευταίο χρονικό διάστηµα
βλέπουµε να οδηγείται η Διεθνής Έκθεση Θεσσαλονίκης σε µια
πλήρη απαξίωση, να οδηγείται σε έναν πλήρη κατήφορο, ο
οποίος πραγµατικά είναι πάρα πολύ µεγάλος. 

Προσωπικά είχα τη δυνατότητα στους είκοσι έναν µήνες κυ-
βέρνησης ΠΑΣΟΚ, µε τουλάχιστον δεκατέσσερις ερωτήσεις µέσα
από τη διαδικασία κοινοβουλευτικού ελέγχου, να ασχοληθώ µε
το θέµα αυτό επισηµαίνοντας αφ’ ενός µεν τα οφέλη από την
αξιοποίηση της ΔΕΘ και την εδραίωσή της σε πόλο προσέλκυσης
κεφαλαίων και επενδυτών αλλά από την άλλη επισηµαίνοντας και
την σπουδαιότητα του έργου της µετεγκατάστασης της ΔΕΘ
εκτός πολεοδοµικού συγκροτήµατος Θεσσαλονίκης.

Η Διεθνής Έκθεση Θεσσαλονίκης αποτελεί το σηµαντικότερο
πυλώνα ανάπτυξης και εσωστρέφειας όχι µόνο για το Νοµό Θεσ-
σαλονίκης αλλά γενικότερα για τη βόρεια Ελλάδα και αν θέλετε
για την ευρύτερη περιοχή των Βαλκανίων. Με το πέρασµα των
ετών καταξιώθηκε στην ελληνική κοινωνία ως ένας πρωτοπόρος
θεσµός που προβάλλει την επιχειρηµατική δράση της χώρας µας
διεθνώς και προωθεί την αναπτυξιακή της πορεία. 

Η φυσιογνωµία και τα κίνητρα της Διεθνούς Εκθέσεως καλ-
λιεργήθηκαν στη διαδροµή της, η οποία δυστυχώς σήµερα βλέ-
πουµε να ανακόπτεται από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. 

Δυστυχώς, κύριε Υπουργέ, φαίνεται σαν να έχετε θέσει έναν
τριπλό στόχο ως Κυβέρνηση: να καταργήσετε πλήρως τη ΔΕΘ,
να ακυρώσετε κάθε αναπτυξιακή πρωτοβουλία για τη Θεσσαλο-
νίκη και να οδηγήσετε την πόλη στη γενικότερη ύφεση στην
οποία βρίσκεται και όλη η χώρα. Αυτή είναι η εξήγηση που  µπο-
ρούµε να δώσουµε ως προς την εγκατάλειψη της Διεθνούς Εκ-
θέσεως από την Κυβέρνησής σας. 

Το ιστορικό και το πώς φτάσαµε ως εδώ. Είναι γνωστό σε
όλους ότι τα τελευταία εβδοµήντα πέντε χρόνια που διεξάγεται
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η Διεθνής Έκθεση Θεσσαλονίκης στο συγκεκριµένο χώρο -και
φέτος είναι η εβδοµηκοστή έκτη φορά της διοργάνωσης της Διε-
θνούς Εκθέσεως- υπάρχει ένα τεράστιο πρόβληµα ότι η Διεθνής
Έκθεση Θεσσαλονίκης ασφυκτιά µέσα στα µόλις εκατόν ογδό-
ντα στρέµµατα που υπάρχουν στο κέντρο της πόλης. Και όχι
µόνο αυτό. Οι εγκαταστάσεις είναι πεπαλαιωµένες. Υπάρχει λοι-
πόν σοβαρό πρόβληµα εγκαταστάσεων. Και, βεβαίως, δηµιουρ-
γείται ένα τεράστιο πρόβληµα και στους επισκέπτες που δεν
έχουν πού να παρκάρουν τα αυτοκίνητά τους και πώς να κινη-
θούν µέσα στην πόλη, η οποία βραχυκυκλώνει κατά το χρονικό
διάστηµα λειτουργίας της Διεθνούς Εκθέσεως. Και όχι µόνο αυτό
αλλά στην ουσία ασφυκτιά και η ίδια η πόλη από τη λειτουργία
της ΔΕΘ. 

Άρα, λοιπόν, ήταν επιτακτικό το ζήτηµα να ξεπεραστεί αυτό το
πρόβληµα. Ήταν επιτακτική η ανάγκη να υπάρξει ένας νέος προ-
σανατολισµός για την ανάπτυξη της Διεθνούς Εκθέσεως Θεσσα-
λονίκης. 

Αντιλαµβανόµενη, λοιπόν, αυτό το πρόβληµα η κυβέρνηση του
Κώστα Καραµανλή πήρε την πρωτοβουλία, ανέθεσε στον τότε
αρµόδιο Υπουργό Μακεδονίας-Θράκης, το  συνάδελφο Σταύρο
Καλαφάτη, την προσπάθεια για την εξεύρεση νέου χώρου για τη
µετεγκατάσταση της ΔΕΘ. 

Έτσι, λοιπόν, µέσα από µια εργώδη προσπάθεια, κατέληξε η
σχετική επιτροπή που είχε συσταθεί από τον τότε Υπουργό, στην
επιλογή του αγροκτήµατος του ΤΕΙ στη Σίνδο. Θεωρούµε ότι
είναι  µια περιοχή η οποία και πρόβληµα χώρου δεν έχει, αλλά
και ζήτηµα καθυστέρησης δεν θα υπάρξει, γιατί είναι µια συγκε-
κριµένη έκταση ιδιοκτησίας ενός δηµόσιου φορέα. Άρα, λοιπόν,
πολύ εύκολα θα µπορούσε να ξεκινήσει η διαδικασία για τη µε-
τεγκατάσταση. 

Παράλληλα, δίνοντας τη δυνατότητα για την ανάπτυξη της
ΔΕΘ σε πολύ περισσότερο χώρο, σε µια περιοχή εκτός πολεο-
δοµικού συγκροτήµατος µε τη δυνατότητα άνεσης, µε την ευρυ-
χωρία που υπάρχει στην περιοχή εκείνη, θα δινόταν η
δυνατότητα στην πόλη να αναπνεύσει αποκτώντας επιτέλους το
«µητροπολιτικό πάρκο» Θεσσαλονίκης -τα εκατόν ογδόντα
στρέµµατα που σήµερα είναι η έκθεση- ένα πάρκο που έχει πολύ
µεγάλη ανάγκη η Θεσσαλονίκη. Η Θεσσαλονίκη έχει µια παγκό-
σµια πρωτοτυπία: Έχει δυστυχώς τη χειρότερη αναλογία κατοί-
κων και πρασίνου σε όλον τον κόσµο. Άρα είναι επιτακτική
ανάγκη να φύγει η Διεθνής Έκθεση Θεσσαλονίκης από εκεί που
βρίσκεται σήµερα, από το κέντρο της πόλης και να δηµιουργηθεί
το «µητροπολιτικό πάρκο» που τόσο έχει ανάγκη η Θεσσαλονίκη. 

Να επισηµάνω ότι η απόφαση αυτή ήταν µια απόφαση οµό-
φωνη όλων των κοµµάτων και των φορέων της Θεσσαλονίκης,
που τη χαιρέτισαν. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα ολοκληρώσω σε ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε. Θα πάρω και
το χρόνο της δευτερολογίας µου. 

Μάλιστα, να θυµίσω ότι υποστήκαµε πάρα πολύ έντονη κριτική
από την τότε Αξιωµατική Αντιπολίτευση, το κόµµα του ΠΑΣΟΚ,
που έλεγε «καθυστερείτε και η λύση είναι δεδοµένη». Είχε επι-
σηµανθεί µε αφορµή τη διεκδίκηση της «EXPO». Είναι το αγρό-
κτηµα των ΤΕΙ στη Σίνδο Θεσσαλονίκης. Αυτά γίνονταν όταν
ήσασταν αντιπολίτευση. 

Αµέσως, όµως, µετά τις εκλογές είδαµε µια διαφορετική
στάση. Είδαµε παλινωδίες, είδαµε καθυστερήσεις µε αποκορύ-
φωµα τη γνωστή τοποθέτηση του κ. Σηφουνάκη, που στην ουσία
άνοιγε το θέµα από την αρχή. 

Βεβαίως, είχαµε και µια προκήρυξη για τη µελέτη µετεγκατά-
στασης από την κ. Κατσέλη, η οποία όµως, ακόµα εκκρεµεί.
Εκτός τούτου, να θυµίσω ότι είχαµε την καρατόµηση της διοίκη-
σης της Διεθνούς Εκθέσεως Θεσσαλονίκης, του κ. Κωνσταντίνου
και του κ. Μαυράκη, εν µέσω αλληλοκατηγοριών. 

Και, βέβαια, θα ήθελα να ξέρω στο σηµείο αυτό: Εισαγγελείς
υπάρχουν; Λειτουργούν; Έχουν ασχοληθεί µε το θέµα; Γιατί οι
αλληλοκατηγορίες δεν ήταν για θέµατα διαδικασίας, αλλά ήταν
για θέµατα ουσίας και για θέµατα ηθικής και θα έπρεπε άµεσα
και αυτεπάγγελτα να παρέµβει εισαγγελέας για να ερευνήσει τα
καταγγελλόµενα εκατέρωθεν.

Λέω, λοιπόν, ότι θα πρέπει το συντοµότερο δυνατόν να προ-
χωρήσει η διαδικασία της µετεγκατάστασης και θα πρέπει να
υπάρξει δέσµευση από την πλευρά της Κυβέρνησης ότι η µετε-
γκατάσταση της ΔΕΘ δεν εγκαταλείφτηκε, ότι ήταν, είναι και εξα-
κολουθεί να παραµένει ένα ζήτηµα, το οποίο πρέπει να
προχωρήσει και υπάρχει κυβερνητική δέσµευση για το συγκεκρι-
µένο θέµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε, σας πα-
ρακαλώ.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Γι’ εµάς –και κλείνω µ’ αυτά τα τε-
λευταία λόγια- ως Νέα Δηµοκρατία το ζητούµενο είναι η ισόρ-
ροπη ανάπτυξη εντός του Νοµού Θεσσαλονίκης και για να γίνει
αυτό πρέπει: Πρώτα-πρώτα, να µετεγκατασταθεί η ΔΕΘ δυτικά
στο αγρόκτηµα των ΤΕΙ στη Σίνδο Θεσσαλονίκης. Δεύτερον,
στην ανατολική πλευρά να γίνει, επιτέλους, πράξη η ανάπτυξη
της Αλεξάνδρειας Ζώνης Καινοτοµίας στο Σέδες και η δηµιουρ-
γία του Διεθνούς Πανεπιστηµίου Θεσσαλονίκης στο Αγγελοχώρι
Θεσσαλονίκης. Και τρίτον, στην επαρχία Λαγκαδά να υπάρξει ο
τρίτος πυλώνας ανάπτυξης, σύµφωνα µ’ αυτά που εξήγγειλε το
2009, στο πλαίσιο των εγκαινίων της 74ης Διεθνούς Έκθεσης ο
τότε Πρωθυπουργός Κώστας Καραµανλής.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Προχωρήστε, λοιπόν, άµεσα στις απαραίτητες ενέργειες και
βάλτε ένα τέλος στην εγκατάλειψη που οδηγήσατε τη Διεθνή Έκ-
θεση Θεσσαλονίκης και την πόλη της Θεσσαλονίκης γενικότερα,
γιατί διαφορετικά είµαι βέβαιος ότι πολύ σύντοµα και αυτοί οι
λίγοι που έχουν µείνει ακόµα κοντά σας και δεν σας έχουν εγκα-
ταλείψει και ειδικότερα στη βόρεια Ελλάδα, θα σας εγκαταλεί-
ψουν και αυτοί.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Καράογλου Θεόδωρο από τη Β’ Θεσσαλονίκης της Νέας
Δηµοκρατίας.

Το λόγο έχει ο κ. Σάββας Αναστασιάδης, επίσης, από τη Β’
Θεσσαλονίκης, για πέντε λεπτά.

ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Η περίπτωση της µετεγκατάστασης της Διεθνούς Εκθέσεως

Θεσσαλονίκης στη Σίνδο και ο τρόπος µε τον οποίο την αναµο-
χλεύει κάθε φορά η Κυβέρνηση, αποδεικνύει περίτρανα την ανα-
ξιοπιστία, αλλά και την αναποτελεσµατικότητα της σηµερινής
Κυβέρνησης. 

Η ιστορία της µετεγκατάστασης της ΔΕΘ, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, είναι παλιά και πονεµένη, καθώς βρίσκεται στην
ατζέντα της Θεσσαλονίκης πάνω από δέκα χρόνια. Τα σχέδια για
τη µετεγκατάστασή της ξεκίνησαν ως υποτµήµα του φακέλου
της υποψηφιότητας της Θεσσαλονίκης για την Παγκόσµια Έκ-
θεση για το 2009, την γνωστή EXPO. 

Μετά από πολλές συζητήσεις, µετά από πολλές µελέτες, πα-
λινωδίες, το 2009 συστήθηκε µια τυπική επιτροπή υπό την προ-
εδρία του τότε Υπουργού Μακεδονίας-Θράκης, του συναδέλφου
του Σταύρου Καλαφάτη, που εκπροσωπούσε όλους τους φορείς
της πόλης: αυτοδιοίκηση, επιµελητήρια, κοινωνικούς φορείς.
Μετά από πολύ ενδελεχή και λεπτοµερή συζήτηση πάρθηκε οµό-
φωνα απόφαση η µετεγκατάσταση να γίνει στο χώρο των ΤΕΙ της
Θεσσαλονίκης, στη Σίνδο της Θεσσαλονίκης. Μάλιστα, την από-
φαση χαιρέτισε όλη η πόλη, όλα τα κόµµατα και το ΠΑΣΟΚ τότε. 

Πρέπει δε, να µη µας διαφεύγει ότι εκείνη την εποχή κατηγο-
ρήθηκε από συγκεκριµένους κύκλους και η Νέα Δηµοκρατία και
ο τότε Υπουργός, διότι, λεγόταν, ότι µε την απόφασή του αβα-
ντάριζε τον τότε δήµαρχο του Δήµου Εχεδώρου και σηµερινό
Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ τον κ. Αρβανιτίδη. Αυτό το τονίζω για να
επισηµάνουµε πόσο αξιοκρατική ήταν η απόφαση χωρίς καµµιά
επιρροή για το ποιος είναι δήµαρχος ή για το ποιον εξυπηρε-
τούµε. 

Λίγο αργότερα, το Νοέµβριο του 2009 ο κ. Μαγκριώτης ως
Υπουργός πλέον της σηµερινής Κυβέρνησης σε µια οµιλία του
επισήµανε ότι η µετεγκατάσταση της ΔΕΘ έπρεπε να είχε γίνει
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ήδη, γιατί µε αφορµή την EXPO του 2008 είχαν εκπονηθεί όλες
οι µελέτες και ως καταλληλότερος χώρος τότε προτεινόταν ο
χώρος που είχε επιλεγεί από την επιτροπή, το οικόπεδο δηλαδή,
των ΤΕΙ Θεσσαλονίκης, εκφράζοντας παράλληλα την πεποίθησή
του ότι σύντοµα θα ξεκινούσε η µετεγκατάσταση. Αυτά έγιναν το
Νοέµβριο του 2009.

Φυσικά, πρέπει να µη µας διαφεύγει το γεγονός ότι το Σεπτέµ-
βριο του  2009 ο τότε Πρωθυπουργός  ο κ. Καραµανλής και το
Σεπτέµβριο –τον ίδιο µήνα- του 2010 ο σηµερινός Πρωθυπουρ-
γός ο κ. Παπανδρέου ανακοίνωναν τη βούλησή τους, η µετεγκα-
τάσταση της Έκθεσης να γίνει στη Σίνδο της Θεσσαλονίκης.

Από το φθινόπωρο όµως, του 2009, από τον Οκτώβρη, Νοέµ-
βρη του 2009 που ανέλαβε τη διακυβέρνηση της χώρας το
ΠΑΣΟΚ άρχισαν οι διαφωνίες και οι αµφισβητήσεις, αρχικά µε
την κ. Τζάκρη, στη συνέχεια µε τον κ. Μπόλαρη, µέλη της Κυβέρ-
νσης, ύστερα µε τον κ. Σηφουνάκη, Υπουργό της Κυβέρνησης
για να πάρουν στη συνέχεια τη σκυτάλη ο κ. Μπουτάρης, Δήµαρ-
χος Θεσσαλονίκης, που άλλα έλεγε το 2009, ο κ. Κωνσταντίνου
ο γνωστός ελληνόφωνος ευρωπαίος πολίτης που παρά τις αντι-
δράσεις και τις επισηµάνσεις µας όταν τον όριζε η Κυβέρνηση
για πρόεδρο δεν εισακουστήκαµε, αλλά τελικά τον απέπεµψε
έστω και αργά γιατί κατάλαβε το λάθος. Τελευταίος βέβαια, ο κ.
Καρχιµάκης ως γραµµατέας της κεντρικής επιτροπής του
ΠΑΣΟΚ στη Θεσσαλονίκη µε τις γνωστές δηλώσεις που αναφέρ-
θηκαν. Ας µην αναφέρω τα ίδια. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Και διερωτάται και ο κόσµος και εµείς. Έχουµε και εµείς την
ίδια απορία. Ποιοι είναι αυτοί όλοι, είτε κυβερνητικοί παράγοντες
είτε θεσµικοί παράγοντες που ακυρώνουν τη βούληση και τις
εξαγγελίες δύο Πρωθυπουργών; Με ποια λογική έρχονται και
προτείνουν και δηλώνουν άλλες προθέσεις; Εκτός εάν τελικά
όλοι αυτοί είναι λαγοί. Εκτός εάν δηλαδή, η Κυβέρνηση έχει απο-
φασίσει ότι η µετεγκατάσταση αυτή δεν πρόκειται ναι γίνει και
κατά καιρούς αναθέτει σε ένα στέλεχός της, σε ένα όργανό της
να αµφισβητεί ή να βάζει φρένο στη µετεγκατάσταση µε δηλώ-
σεις και ανακοινώσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Είπα ότι θα χρησιµοποιήσω και το χρόνο της δευτερολογίας
µου, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Στο διά ταύτα, κύριε
συνάδελφε. 

Δεν υπάρχει δευτερολογία.
ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ: Πρέπει κάποτε, κύριε Υπουργέ, σε

αυτήν τη χώρα να σοβαρευτούµε. Κυρίως πρέπει να σοβαρευτεί
η Κυβέρνηση. Πρέπει να µάθουµε να σεβόµαστε τις αποφάσεις
των οργάνων και το σχεδιασµό των Κυβερνήσεων. Πρέπει να κα-
ταλάβουµε ότι η µετεγκατάσταση της Διεθνούς Έκθεσης Θεσ-
σαλονίκης στη Σίνδο όπως έχει επιλεγεί –αφού έχει επιλεγεί
αυτή- δεν επιδέχεται καµµία τροποποίηση και καµµία καθυστέ-
ρηση. Ο οµιλών είχε διαφωνήσει και είχε άλλη άποψη, όταν γινό-
ταν οι συζητήσεις. Σεβάστηκε όµως -και σέβοµαι- τις αποφάσεις
της επιτροπής που είχε συσταθεί το 2009. 

Ας µη γελιόµαστε. Αν δεν γίνει κάτι τώρα, εάν δεν δοθεί µια
λύση άµεση, η Θεσσαλονίκη θα χάσει για πάντα το εκθεσιακό
της παιχνίδι καθώς ήδη περιβάλλεται από ανταγωνιστικές χώρες,
όπως τη Σόφια, το Βελιγράδι, την Κωνσταντινούπολη, τη Φιλιπ-
πούπολη όπου συγχρονίζονται πολύ γρήγορα και λειτουργούν
ανταγωνιστικά προς τη Θεσσαλονίκη. Και σύντοµα, αν και εµείς
δεν κάνουµε το ίδιο, θα χάσουµε το πλεονέκτηµα που έχουµε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ολοκληρώστε,
κύριε συνάδελφε, τώρα.

ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Η Κυβέρνηση αντιµετωπίζει τη Διεθνή Έκθεση και το µέλλον

της, όπως όλα τα µεγάλα έργα της Θεσσαλονίκης και της χώρας
και τα µεγάλα θέµατα της χώρας. Αρέσκεται να συζητά, να δια-
βουλεύεται, δυσκολεύεται όµως να πάρει αποφάσεις. Αυτήν την
συµπεριφορά της την πληρώνουµε σήµερα και στην οικονοµία.
Όλοι γνωρίζουµε τα αποτελέσµατα …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ολοκληρώστε. Είστε

στα οκτώ λεπτά.
ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, να πάρω και τη

δευτερολογία µου. Είστε πολύ αυστηρός µαζί µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Τη δευτερολογία εκ

του Κανονισµού δεν έχετε καθόλου δικαίωµα να την κάνετε. Την
έχετε πάρει, όµως. 

ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Παράλληλα µε όλα αυτά, η Κυβέρνηση πρέπει να δηµιουργή-

σει και τις ίδιες αναπτυξιακές ευκαιρίες και στην επαρχία Λα-
γκαδά, όπως είχε δηλώσει το 2009 ο τότε Πρωθυπουργός
Κωνσταντίνος Καραµανλής, µε τη δηµιουργία µιας πανεπιστη-
µιακής κλινικής. Πρέπει να πει στο λαό επιτέλους τι θέλει. Είναι
αποφασισµένη να κάνει τη µετεγκατάσταση της ΔΕΘ και αν ναι,
πού τέλος πάντων; 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ πολύ

τον κ. Σάββα Αναστασιάδη από τη Β’ Θεσσαλονίκης της Νέας
Δηµοκρατίας.

Στο σηµείο αυτό ολοκληρώνεται ο πρώτος κύκλος των οµιλη-
τών.

Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας και Ναυτιλίας κ. Σωκράτης Ξυνίδης, Βουλευτής
Ξάνθης, για είκοσι λεπτά. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε, και θα προσπαθήσω να είµαι πάρα πολύ σύντοµος και
να διευκολύνω τη διαδικασία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Θέλω να πω ότι κατ’ αρχάς
σέβοµαι το εύλογο ενδιαφέρον των αγαπητών συναδέλφων που
προέρχονται από τη βόρεια Ελλάδα και τη Θεσσαλονίκη, γιατί,
πράγµατι, ο θεσµός της Διεθνούς Έκθεσης Θεσσαλονίκης για
τους Θεσσαλονικείς και τους Βορειοελλαδίτες αποτελεί ένα ορό-
σηµο και µια ευαισθησία για όλους µας. Θέλω, λοιπόν, γι’ αυτόν
το λόγο να πω πολύ συγκεκριµένα πράγµατα στα ερωτήµατα τα
οποία θέτουν. 

Κατ’ αρχάς, για το ζήτηµα του ορισµού της διοίκησης της
ΔΕΘ, θέλω να πω ότι σήµερα ο Μιχάλης Χρυσοχοΐδης όχι τυπικά
-γιατί θα υπογραφεί η σχετική απόφαση εντός των εποµένων
ηµερών- αλλά ουσιαστικά βρίσκεται στη Θεσσαλονίκη και εγκα-
θιστά το νέο πρόεδρο και το νέο εκτελεστικό µέλος του διοικη-
τικού συµβουλίου. Νέος πρόεδρος θα είναι ο Παναγιώτης
Σούµπασης, νέος δικηγόρος, νοµικός, τριάντα επτά ετών, µε ικα-
νές γνώσεις. Το εκτελεστικό µέλος του διοικητικού συµβουλίου
θα είναι ο Τάσος Τζήκας, έµπειρο κοινωνικά και επιχειρηµατικά,
καταξιωµένο πρόσωπο της κοινωνίας της Θεσσαλονίκης. Με
αυτήν την επιλογή αίρεται το κενό, το οποίο δηµιουργήθηκε µετά
από τις παραιτήσεις των δύο στελεχών, που είχαν την ευθύνη για
τη ΔΕΘ µέχρι πριν από λίγο σχετικά καιρό. 

Θέλω να πω ότι ο ορισµός αυτός, όπως υπονοείται στο πρώτο
ερώτηµα, δεν εξαρτήθηκε καθόλου από ενδεχόµενες αλλαγές
στο σχήµα ή στην ενδεχοµένη επανενοποίηση των δύο εταιρειών.
Θα θυµάστε πολύ καλά και θα γνωρίζετε ότι η λογική του διαχω-
ρισµού ήταν να µπορέσει να απεξαρτητοποιηθεί η πολύ σηµα-
ντική, καίρια -θα έλεγα- για την πόλη ακίνητη περιουσία της ΔΕΘ
από έναν φορέα διοργάνωσης των εκθέσεων, ο οποίος θα µπο-
ρούσε να συνεργαστεί και µε ξένους εκθεσιακούς φορείς και δεν
θέλαµε µε αυτόν τον τρόπο να καταφέρουν ξένες εταιρείες να
ακουµπούν στην πολύ σηµαντική περιουσία της ΔΕΘ. Ξέρετε ότι
ιστορικά αυτός ήταν ο λόγος που είχε γίνει ο διαχωρισµός και
σήµερα, αυτήν τη στιγµή που µιλάµε, δεν υπάρχει στην πράξη
κάποιο σχέδιο, συγκεκριµένα επανενοποίησης.

Δεύτερον, για το ζήτηµα της διαφάνειας και κάποιων καταγ-
γελιών που υπήρξαν και είδαν το φως της δηµοσιότητας, θέλω
να πω ότι αυτήν τη στιγµή είναι εγκατεστηµένοι στη Θεσσαλονίκη
και κάνουν το σχετικό έλεγχο οι ελεγκτές Δηµόσιας Διοίκησης,
αλλά έχουµε λάβει γνώση ότι και η δικαιοσύνη έχει επιληφθεί,
προκειµένου να διερευνηθεί το οτιδήποτε σε βάθος χρόνου και
σε βάθος ουσίας. 
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Επειδή τέθηκε εδώ το ζήτηµα του γιατί «καρατοµήθηκαν»,
όπως ειπώθηκε, τα στελέχη της διοίκησης της ΔΕΘ, ενώ έλεγαν
κάποια πράγµατα ενδεχοµένως, και σε σχέση µε το ποιες ήταν
οι δικές µας αντιδράσεις κ.λπ., θέλω να πω το εξής: Κατ’ αρχάς
οι καταγγελίες αυτές από κάποιον, ο οποίος διοικεί υπεύθυνα,
οφείλουν να γίνονται µε καθοριστικό τρόπο, µε τρόπο απόλυτο,
εκεί που πρέπει να γίνουν, δηλαδή, στη δικαιοσύνη, στα όργανα
εκείνα που έχουν την ευθύνη να ελέγχουν. Δεν µπορεί δύο κο-
ρυφαία στελέχη ενός οργανισµού να ανταλλάσσουν µεταξύ τους
κατηγορίες που δεν µπορεί κανείς εκείνη τη στιγµή να ελέγξει τη
βασιµότητά τους µε απόλυτο τρόπο, δηµοσίως, και έναν πολύ
σηµαντικό τοµέα όπου θα έπρεπε να εργάζονται να τον έχουν
µεταβάλει σ’ ένα πεδίο προσωπικής αντιπαράθεσης. Αυτός ήταν
και ο λόγος για την αποφασιστικότητα που δείξαµε ως ηγεσία
του Υπουργείου, προκειµένου να προχωρήσει η διαδικασία και
να ζητηθούν οι παραιτήσεις των δύο στελεχών. 

Τρίτον, για το θέµα της Σίνδου θέλω να πω ότι ουδέποτε εκ-
φράστηκε από την Κυβέρνηση διαφορετική άποψη περί της
εγκατάστασης της Έκθεσης στη Σίνδο. Βεβαίως ξέρετε ότι στη
Θεσσαλονίκη -και το έχω δει κι εγώ αυτόν τον καιρό που είχα την
τιµή να βρεθώ για αρκετό διάστηµα στην πόλη- ο καθένας έχει
µία άποψη γι’ αυτό το θέµα της µετεγκατάστασης. Όµως, από
πλευράς εκπροσώπων της Κυβέρνησης ουδέποτε διατυπώθηκε
κάτι διαφορετικό. 

Ο κ. Σηφουνάκης τι είπε; Και µάλιστα βγήκε και έκανε δήλωση,
όπου έλεγε µετά την αληθή ερµηνεία αυτού που είπε, την οποία
δεν θέλετε να τη συνδέετε µε την αρχική του δήλωση. Σε µία δια-
φορετική πρόταση, την οποία έκανε ο δήµαρχος της πόλης, είπε
το εύλογο, ότι δηλαδή η πολιτική ηγεσία, η Κυβέρνηση ακούει κι
είναι υποχρεωµένη να ακούει κάθε τεκµηριωµένη πρόταση οποι-
ουδήποτε, ιδίως αν αυτός είναι ένας θεσµικός παράγων σαν το
Δήµαρχο Θεσσαλονίκης. Αυτό είναι µια εύλογη δήλωση δηµο-
κρατικών αντιλήψεων, την οποία δεν µπορώ να καταλάβω γιατί
εξακολουθείτε να ερµηνεύετε ως µετατόπιση της θέσης της Κυ-
βέρνησης. Άλλωστε ήταν σαφές ότι εκείνες τις µέρες και µετά
από γραπτές ερωτήσεις τις οποίες καταθέσατε οι περισσότεροι
από σας, υπήρξε και η σχετική απάντηση από πλευράς του
Υπουργείου, όπου έλεγε ότι η κατεύθυνση είναι αυτή η οποία έχει
ανακοινωθεί κι από τον Πρωθυπουργό και είναι η κατεύθυνση
της Σίνδου.

Τέταρτον, για το ζήτηµα της πορείας του διαγωνισµού που
συνδέεται µε το προηγούµενο, το θέµα της Σίνδου, θέλω να πω
το εξής: Μία δηµόσια διαδικασία αναδόχου, µελετητή, διεθνής
κιόλας, ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι είναι µια διαδικασία δύσκολη
και ότι κρατάει χρόνο. Η πρώτη φάση της διαδικασίας επιλογής
αναδόχου ολοκληρώθηκε στις 16-3-2011. Υπήρξε µία προσφυγή
από κάποιον που συµµετείχε,  η οποία σιωπηρώς απαντήθηκε
από τη διοίκηση, αλλά υπήρξε και προσφυγή µε αίτηση ασφαλι-
στικών µέτρων απ’ αυτή την υποψήφια κοινοπραξία, η οποία εκ-
δικάστηκε στις 7-6-2011. Εν πάση περιπτώσει, το σηµείο όπου
βρισκόµαστε σήµερα είναι ότι έχουν ανοίξει οι τεχνικοί φάκελοι
των προσφορών πέντε υποψηφίων και στις 18/7 ορίστηκε η πα-
ρουσίαση προφορικά των προσφορών. Αποµένει η παρουσίαση
της οικονοµικής προσφοράς και εν πάση περιπτώσει, η πρό-
βλεψη είναι ότι εντός του φθινοπώρου ολοκληρώνεται πλήρως
η διαδικασία επιλογής αναδόχου. 

Στο πέµπτο ερώτηµα, για το ζήτηµα του πότε προβλέπεται να
γίνει η οριστική µετεγκατάσταση, θέλω να πω ότι συνέχεται µε
το προηγούµενο. Δηλαδή ένα από τα αντικείµενα της µελέτης
του συµβούλου είναι ακριβώς το να οριστικοποιήσει το χρονο-
διάγραµµα της µετεγκατάστασης αλλά και την ανεύρεση των
πόρων, που σχετίζεται µε το έβδοµο ερώτηµα που έχετε θέσει. 

Σε σχέση µε το έκτο σας ερώτηµα, για την υπαγωγή σε διαδι-
κασίες επιτάχυνσης των στρατηγικών επενδύσεων, θα πω ότι
εφόσον ο φορέας υλοποίησης, εν προκειµένω η ΔΕΘ, θέλει να
αιτηθεί την ένταξη σε διαδικασίες fast track, ανάλογα µε τη µε-
λέτη, η οποία έχει υπάρξει στο µεταξύ και αν αυτό επιβάλλεται
και συντοµεύει τους χρόνους, βεβαίως θα έχει τη δυνατότητα να
γίνει και να επιλεγεί αυτή η διαδικασία. 

Τέλος, ως προς τα συγκεκριµένα ερωτήµατα για το εάν υπάρ-
χει περίπτωση αναστολής ή µαταίωσης της χρηµατοδότησης

λόγω οικονοµικής συγκυρίας, θέλω να πω το εξής: Νοµίζω ότι
όλοι αντιλαµβανόµαστε ότι υπάρχει ένας προβληµατισµός για
όλα τα µεγάλα έργα στη χώρα µας. Κι αυτό είναι ένα µεγάλο
έργο. Δηλαδή το κράτος έχει δυσκολίες όσον αφορά το να µπο-
ρέσει να χρηµατοδοτήσει επαρκώς αυτήν τη στιγµή τα έργα,
ακόµη και τα συγχρηµατοδοτούµενα, πόσω µάλλον τα έργα τα
οποία είναι µέσα από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων.
Όµως, αυτό δεν αίρει ούτε την πρόθεση ούτε τη στόχευση. 

Άλλωστε, µην ξεχνάµε ότι ακόµη και σήµερα σε αυτές τις δυ-
σκολίες, υπάρχουν εργαλεία χρηµατοδοτικά τα οποία η µελέτη
θα τα αναδείξει και θα προτείνει ποια απ’ αυτά, όπως το «JES-
SICA», µπορούν να αποτελέσουν, ίσως, πεδίο για την άντληση
πόρων ή επίσης και η διαδικασία των ΣΔΙΤ που θα µπορούσε να
αποτελέσει, ας πούµε, ένα εργαλείο προκειµένου να αντληθούν
εκείνοι οι πόροι και το επιχειρηµατικό ενδιαφέρον, ούτως ώστε
να έχουµε µία κατάληξη. 

Θέλω να πω ότι τη µετεγκατάσταση δεν θα πρέπει να τη δούµε
τεχνικά. Δηλαδή, το ζήτηµα δεν είναι ότι µε το που θα γίνει η µε-
τεγκατάσταση και θα φτιάξουµε, ενδεχοµένως, ωραία κτήρια ή
ωραίες υποδοµές, θα έχουµε αυτόµατα και την αναβάθµιση του
ρόλου της Διεθνούς Έκθεσης. Είναι, βέβαια, µία πολύ σηµαντική
κίνηση. Θα πρέπει, όµως, εν παραλλήλω να δούµε τη µετεξέλιξη
και αναβάθµιση του ρόλου της στο τοπίο της διοργάνωσης των
εκθέσεων. Το διακύβευµα, δηλαδή, είναι η µετάβαση από µια
κρατική έκθεση, όπως πολύ σωστά είπατε, σε µία έκθεση που θα
αναδεικνύει καινοτόµα εκθεσιακά προϊόντα, τους τοµείς των υπη-
ρεσιών και των τεχνολογιών αιχµής και θα παρουσιάζει επιστη-
µονικές ανακαλύψεις και θα διασυνδέει την επιστηµονική δράση
µε τον κόσµο του επιχειρείν. Γι’ αυτό και θεωρώ σηµαντική και
την αναφορά, η οποία έγινε εδώ, ότι θα πρέπει όλα αυτά να συν-
δέονται µε τα άλλα δυνατά σηµεία της Θεσσαλονίκης, που είναι
η Αλεξάνδρεια Ζώνη Καινοτοµίας.

Θέλω εδώ να σας πω -εάν δεν το έχετε παρακολουθήσει- ότι
ολοκληρώθηκε ήδη το στάδιο της διαβούλευσης για την Αλεξάν-
δρεια Ζώνη Καινοτοµίας, που αφορά την αλλαγή του νοµοθετι-
κού καθεστώτος, ούτως ώστε να την κάνουµε πιο ευέλικτη, όπως
επίσης και αυτό το οποίο χρόνιζε, δηλαδή της χωροθέτησής της,
που πιάνει µία πολύ ευρύτερη περιοχή από το ΣΕΔΕΣ που ανα-
φέρατε και που δίνει πλέον σάρκα και οστά στο τι είναι «Αλεξάν-
δρεια Ζώνη Καινοτοµίας». 

Εκκρεµεί, αλλά δεν καθυστερεί το ζήτηµα των κινήτρων -µία
πολύ ευρεία γκάµα ενδιαφερόντων -κινήτρων- που όµως βρισκό-
µαστε σε στάδιο διαβούλευσης µε την Ευρωπαϊκή Ένωση, ούτως
ώστε να µη τα βρούµε µπροστά µας ως κίνητρα τα οποία προ-
σκρούουν στις διατάξεις του ανταγωνισµού. 

Επίσης, συνδέεται µ’ αυτό και µία πλήρης αναδιάρθρωση και
της διοίκησής της µε ανθρώπους που σε αυτήν τη συγκυρία θα
µπορέσουν να την υποστηρίξουν όσο πρέπει. 

Ακόµη, συνδέεται µε τα προγράµµατα διασυνοριακής συνερ-
γασίας µε έδρα τη Θεσσαλονίκη, τα «INTERREG», τα οποία δί-
νουν ακριβώς αυτήν τη διάσταση του ανοίγµατος προς τις
όµορες χώρες, προς το Βορρά, την Ανατολή και τη Δύση και που
δηµιουργούν αυτήν την ανάγκη της έκθεσης, να διεθνοποιείται
προς την ενδοχώρα, αλλά και τις γειτονικές χώρες, όπως µε την
Ιταλία. Ήδη χθες είχαµε µία σηµαντική εξέλιξη σε σχέση µε το
Πρόγραµµα «ΕΛΛΑΔΑ-ΙΤΑΛΙΑ» των διασυνοριακών προγραµµά-
των, το οποίο ήταν επί αρκετό καιρό µπλοκαρισµένο και νοµίζω
ότι µε τους κατάλληλους χειρισµούς βαίνει και αυτό προς µία
γρήγορη υλοποίηση. 

Βεβαίως, συνδέεται µε το ζήτηµα της επιχειρησιακής µονάδας
ανάπτυξης, που είναι ένα ζήτηµα που δίνει στη Θεσσαλονίκη το
στίγµα της. Δίνει, δηλαδή, τη διοικητική εκείνη δοµή που θα µπο-
ρεί σε επίπεδο περιφέρειας, σε επίπεδο βορείου Ελλάδας, να ενι-
σχύει τις επιχειρήσεις µε άµεσο τρόπο, µη γραφειοκρατικό, για
να µπορέσει ακριβώς να αναδείξει τα πλεονεκτήµατά τους.

Εµείς ως Υπουργείο και ο Μιχάλης ο Χρυσοχοΐδης βλέπουµε
τη βόρεια Ελλάδα και τη Θεσσαλονίκη, σαν µία ξεχωριστή, δυ-
ναµική, ιδιαίτερη περιοχή της χώρας µας και γι’ αυτό το λόγο, αν
θέλετε, και στην κατανοµή των αρµοδιοτήτων µας, αποτελεί και
ευθύνη του ίδιου του Υπουργού, δίνοντας ακριβώς το στίγµα της
σηµασίας που δίνουµε πλέον στη βόρειο Ελλάδα και στη Θεσ-
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σαλονίκη.
Ακόµα, ακούστηκαν κάποιες κουβέντες ιδίως από τον κ. Γκι-

ουλέκα -που δεν θα ήθελα να δώσω ιδιαίτερη βαρύτητα, αλλά
πολιτικά νοµίζω ότι πρέπει να πω µια κουβέντα- περί απειλών
χρεοκοπίας, επιλεκτικής χρεοκοπίας, Κυβέρνησης υπό χρεοκο-
πία κ.λπ.. Ειλικρινά λυπούµαι ότι η έκκληση που έκανε ο Αντιπρό-
εδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός Οικονοµικών, για να
αντιληφθούµε µέσα σε αυτήν την Αίθουσα το πραγµατικό νόηµα
της χθεσινής και σηµερινής τοποθέτησης, δείχνει να µην γίνεται
αντιληπτό από τους συναδέλφους της Νέας Δηµοκρατίας. 

Θέλω να πω ότι δεν είναι δυνατόν σήµερα να ασκείται από
πλευράς σας αυτού του είδους η κριτική. Μου δίνετε την εντύ-
πωση ενός εµπρηστή που έρχεται να υποδείξει στον µαχόµενο
πυροσβέστη τα πάντα. Θα έλεγα ότι σε αυτήν την περίπτωση θα
ήταν καλύτερο για τη χώρα, αλλά νοµίζω και για την πολιτική
αξιοπιστία της παράταξής σας, να έρθετε δίπλα και να µπορέ-
σουµε να πολεµήσουµε µαζί, ούτως ώστε να µπορέσουµε να δη-
µιουργήσουµε τις καλύτερες προϋποθέσεις για την πρόοδο και
την ανάπτυξη της χώρας µας σε µια πραγµατικά πάρα πολύ δύ-
σκολη, κρίσιµη συγκυρία, που η ιστορία θα κρίνει τον ρόλο και
τη συµµετοχή τού καθενός µας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

Αναπληρωτή Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυ-
τιλίας κ. Σωκράτη Ξυνίδη.

Ακολουθεί τώρα ο κύκλος των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώ-
πων.

Από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση το λόγο έχει ο Βουλευτής
Α’ Θεσσαλονίκης κ. Σταύρος Καλαφάτης. Μακεδών, όπως η ετυ-
µολογία της λέξης εννοεί.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Τι σηµαίνει, κύριε Πρόεδρε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ψηλός άνδρας.
Ορίστε, κύριε Καλαφάτη, έχετε το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Σήµερα συζητούµε, κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, ένα πολύ σοβαρό θέµα. Μιλάµε ουσιαστικά
για έναν από τους βασικούς αναπτυξιακούς πυλώνες της Θεσ-
σαλονίκης, ένα από τα βασικά, κύρια µεταρρυθµιστικά εγχειρή-
µατα, που πρέπει να προχωρήσουµε για να µπορέσει η πόλη να
απελευθερώσει τις δηµιουργικές της δυνάµεις και να µπορέσει
σε µία δύσκολη πραγµατικά συγκυρία να τραβήξει τον δρόµο της
µπροστά. Να κινηθεί, δηλαδή, στη νέα εποχή αξιοποιώντας στον
έπακρο βαθµό ό,τι πλεονεκτήµατα διαθέτει.

Ένα από τα βασικά πλεονεκτήµατα που διαθέτει, είναι η Διε-
θνής Έκθεση Θεσσαλονίκης. Γι’ αυτό και είχε τεθεί ως στόχος,
ο οποίος ήταν αποτέλεσµα µιας διαχρονικής υπεράσπισης σχε-
δόν όλων των παρατάξεων της Θεσσαλονίκης και των διοικήσεων
της τοπικής αυτοδιοίκησης.

Πριν από δύο χρόνια µε µία επίπονη διαδικασία η αρµόδια επι-
τροπή, που ορίστηκε µε κοινή υπουργική απόφαση από τον τότε
Πρωθυπουργό κ. Κώστα Καραµανλή, είχε καταλήξει σε µία συ-
γκεκριµένη απόφαση για την µετεγκατάσταση της Διεθνούς Εκ-
θέσεως Θεσσαλονίκης. 

Θεωρούνταν κοµβικό σηµείο το να µετεγκατασταθεί η Διεθνής
Έκθεση Θεσσαλονίκης σε έναν χώρο έξω από την πυρίκαυστο
ζώνη του κέντρου της Θεσσαλονίκης, ακριβώς για να µπορέσει
από τη µία πλευρά να κινηθεί σε πλαίσια, όπως κινούνται όλοι οι
σύγχρονοι διεθνείς εκθεσιακοί οργανισµοί και παράλληλα όµως,
να επιτευχθεί ένας σηµαντικότατος στόχος –τον οποίο υπερα-
σπιζόµαστε και µαζί τους συναδέλφους Βουλευτές της Νέας Δη-
µοκρατίας µέχρι και σήµερα και θα συνεχίσουµε να
υπερασπιζόµαστε- που είναι η δηµιουργία ενός µεγάλου µητρο-
πολιτικού πάρκου στο κέντρο της πόλης: Ακριβώς εκεί όπου οι
πολίτες της πόλης, ένα εκατοµµύριο Θεσσαλονικείς θα έχουν τη
δυνατότητα να έχουν πρόσβαση σε ελευθέρους χώρους άθλη-
σης, ψυχαγωγίας και σε άλλες δραστηριότητες.

Αυτή, λοιπόν, η απόφαση απετέλεσε αντικείµενο έντονης δια-
βούλευσης και –πολύ σηµαντικό αυτό- ήταν αποτέλεσµα κοινής
απόφασης των φορέων της πόλης. Γι’ αυτό άλλωστε δηµιουργή-
θηκε και σχετική επιτροπή, για να µπορέσουν όλοι οι φορείς της
πόλης (εµπορικά επιµελητήρια, οι διοικήσεις των ΔΕΘ και της

HELEXPO) να συναποφασίσουν για ένα σηµαντικό θέµα που
αφορά το µέλλον της ίδιας της ανάπτυξης της πόλης της Θεσ-
σαλονίκης. Είναι σηµαντικό ότι επιτεύχθηκε αυτό. Είναι σηµα-
ντικό επίσης, ότι επιτεύχθηκε –και οφείλω να το καταθέσω εδώ-
και µε τη σύµφωνη γνώµη του ΠΑΣΟΚ.

Είχα την τιµή να ηγούµαι αυτής της προσπάθειας µε εντολή
τού τότε Πρωθυπουργού, κ. Κώστα Καραµανλή. Με χαρά δεχθή-
καµε –και µάλιστα µε επιτιµητικό τρόπο, ότι καθυστερήσαµε κιό-
λας- επιστολές από όλα τα κόµµατα και κυρίως από το ΠΑΣΟΚ,
γιατί καθυστερούµε –εµείς!- τη µετεγκατάσταση της Διεθνούς
Έκθεσης Θεσσαλονίκης στο συγκεκριµένο χώρο, στη Σίνδο Θεσ-
σαλονίκης. Έκτοτε πέρασαν δύο χρόνια.

Υπήρχε µια σειρά, κύριε Υπουργέ -και γι’ αυτό µε πολλές επί-
καιρες ερωτήσεις και σήµερα βρισκόµαστε εδώ, θέλαµε να δια-
λευκανθεί αυτό το θέµα- τοποθετήσεων, η οποία δηµιουργούσε
µεγάλη σύγχυση όσον αφορά τη θέση της Κυβέρνησης σε σχέση
µε την απόφαση για την µετεγκατάσταση, καθώς βεβαίως και σε
σχέση µε τα χρονοδιαγράµµατα που απαιτούνται για να υλοποι-
ηθεί αυτή η απόφαση. 

Είναι µία απόφαση η οποία εξαγγέλθηκε από την κυβέρνηση
της Νέας Δηµοκρατίας και υιοθετήθηκε από την Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ.

Και έχω µία σειρά δηλώσεων -δεν θα χρησιµοποιήσω το χρόνο-
όλων των στελεχών όπου υπάρχει τουλάχιστον µεγάλη σύγχυση,
για να µην πω παλινωδία, σε σχέση µε το πού θα µετεγκαταστα-
θεί και σε σχέση µε το αν άλλαξαν οι βασικές θέσεις του σηµερι-
νού Πρωθυπουργού, του κ. Παπανδρέου, ο οποίος τοποθετήθηκε
στις προεκλογικές του οµιλίες κατά τη συνάντηση µε τους παρα-
γωγικούς φορείς το 2009, λίγο πριν από τη Διεθνή Έκθεση της
Θεσσαλονίκης, αλλά και σε προεκλογική του οµιλία, όπου σαφώς
έθετε τα ζητήµατα της µετεγκατάστασης της Διεθνούς Εκθέσεως
Θεσσαλονίκης, επικαλούµενος βεβαίως και χρησιµοποιώντας µία
διαδικασία η οποία δεν λαµβάνει χώρα. Η θέση του Πρωθυπουρ-
γού ήταν ότι θα πρέπει να γίνει ένας διεθνής διαγωνισµός για την
ανάδειξη της ταυτότητας της πόλης και µέσα από αυτό το δια-
γωνισµό να οριοθετηθεί και το πού θα µετεγκατασταθεί η Διεθνής
Έκθεση Θεσσαλονίκης.

Σε κάθε περίπτωση, δεν πρέπει να µπούµε σε καµµία διαδικα-
σία. Φτάσαµε στο τελικό στάδιο πριν από ένα χρόνο, στην έλευση
της τότε Υπουργού Οικονοµίας, της κ. Κατσέλη, στο χώρο του
ΤΕΙ Θεσσαλονίκης, όπου εκεί πέρα ουσιαστικά σφράγισε και νο-
µίζω ότι χρησιµοποιώ και την ακριβή λέξη, γιατί έτσι είπε η κ. Κα-
τσέλη, ότι έχουµε για πρώτη φορά την πολιτική βούληση να
σφραγίζεται µε ένα συγκεκριµένο τριµερές µνηµόνιο µεταξύ του
ΤΕΙ, του Δήµου Εχεδώρου και της πολιτείας, για να αποσαφηνι-
σθεί µία και καλή ότι η τελεσίδικη απόφαση είναι να φύγει η Διε-
θνής Έκθεση της Θεσσαλονίκης από το κέντρο της πόλης και να
µετεγκατασταθεί στη δυτική πλευρά της πόλης και συγκεκρι-
µένα, στο ΤΕΙ Θεσσαλονίκης.

Είµαστε, λοιπόν, στην ευχάριστη θέση τώρα, µετά από ένα
χρόνο, εδώ, µέσα στη Βουλή, ενώπιον του ελληνικού Κοινοβου-
λίου, των εκπροσώπων του λαού και ιδιαίτερα της Θεσσαλονίκης,
να υπάρξει µία ξεκάθαρη θέση -και είµαστε ικανοποιηµένοι µε
αυτό- από τα πιο επίσηµα χείλη που είναι τα δικά σας, κύριε
Υπουργέ, ότι πραγµατικά προχωράει -θα µιλήσουµε για τους
ρυθµούς υλοποίησης του έργου- η µετεγκατάσταση και ότι είστε
αταλάντευτοι στη θέση ότι η µετεγκατάσταση της Διεθνούς Έκ-
θεσης Θεσσαλονίκης θα γίνει. Θα φύγει, λοιπόν, η Έκθεση από
το κέντρο της πόλης. Φαντάζοµαι ότι εκεί πέρα ισχύει η άποψη
ότι θα γίνει ένα µεγάλο µητροπολιτικό πάρκο που θα είναι προς
χρήση απ’ όλους τους Θεσσαλονικείς και θα πάει στα ΤΕΙ της
Σίνδου.

Αυτό νοµίζω ότι είναι το πρώτο σηµαντικό συµπέρασµα και ευ-
χάριστο, θα έλεγα, για την πόλη της Θεσσαλονίκης. Ξέρετε, δεν
διαπνεόµαστε οι συνάδελφοί µου και εγώ από καθαρά κοµµατικό
πατριωτισµό ή τη διάθεση να υπερασπιστούµε ντε και καλά, για
να το πω έτσι πολύ απλά, µία απόφαση η οποία εκπονήθηκε, λύ-
θηκε επί Νέας Δηµοκρατίας. Διότι, αυτό το εγχείρηµα, η µετε-
γκατάσταση της ΔΕΘ, η αξιοποίηση, δηλαδή, αυτού του
αναπτυξιακού πυλώνα υπερβαίνει πάρα πολύ και κόµµατα και
προσωπικές, αν θέλετε, φιλοδοξίες και προσωπικές προσπά-
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θειες. Είναι µία προσπάθεια για το καλό της Θεσσαλονίκης, γι’
αυτό και επισηµαίνω και από το Βήµα αυτό ότι υιοθετήθηκε η
άποψη αυτή από το ΠΑΣΟΚ και χαίροµαι που προχωράει και
µένει το ΠΑΣΟΚ στην άποψη της µετεγκατάστασης.

Βεβαίως, έχουµε πολλές αµφιβολίες και έχουµε και ενστάσεις
σε σχέση και µε τους ρυθµούς που προχωρά το έργο. Έχουµε
και µία ακόµη ένσταση: Εµείς πιστεύουµε ότι η µετεγκατάσταση
της Διεθνούς Εκθέσεως Θεσσαλονίκης, που θα συνδυαστεί µε
τη δηµιουργία ενός σύγχρονου, διεθνούς εκθεσιακού και συνε-
δριακού κέντρου, θα πρέπει ακριβώς να γίνει µε αυτούς τους
όρους: Να δηµιουργηθεί εκεί που θα µετεγκατασταθεί η ΔΕΘ,
ένα σύγχρονο συνεδριακό και εκθεσιακό κέντρο.

Διότι, κύριε Υπουργέ, εάν κάνουµε τη µετεγκατάσταση της
ΔΕΘ δυτικά στη Σίνδο και εκεί αποφασίσουµε κάτι άλλο; Ενδε-
χοµένως είναι και αποτέλεσµα των µελετών οι οποίες, όµως, δό-
θηκαν έτσι. Η πολιτική εντολή από την κ. Κατσέλη δόθηκε
ακριβώς µε το σκεπτικό να δούµε µήπως είναι καλό να γίνει, πα-
ραδείγµατος χάριν, το συνεδριακό κέντρο ανατολικά και το εκ-
θεσιακό κέντρο δυτικά;

Όχι, κύριε Υπουργέ. Θα πρέπει το εκθεσιακό κέντρο και το συ-
νεδριακό κέντρο να πάνε πακέτο, να το πω έτσι, γιατί θα απαξιω-
θεί ή θα χάσει την υπεραξία του όλο το εκθεσιακό οικοδόµηµα,
εάν διαχωριστούν αυτά. Και βέβαια, δεν καταλαβαίνουµε για ποιο
λόγο θα µπορούσε ή θα έπρεπε να γίνει αυτό. Ούτως ή άλλως,
το βασικό επιχείρηµα που είχαν και οι φορείς της πόλης -και νο-
µίζω ότι αγκαλιάστηκε και απ’ όλα τα κόµµατα- για να πάει στη
δυτική πλευρά της πόλης η Διεθνής Έκθεση Θεσσαλονίκης είναι
ακριβώς αυτή. Είναι, δηλαδή, ότι µία πλευρά της πόλης της Θεσ-
σαλονίκης κατοικείται από πεντακόσιες χιλιάδες Θεσσαλονικείς.
Μισό εκατοµµύριο Θεσσαλονικείς ζουν στη δυτική πλευρά της
πόλης, στους µεγάλους δήµους της Μενεµένης, των Αµπελοκή-
πων, του Κορδελιού, του Εύοσµου και βεβαίως και της Περιφέ-
ρειας της Β’ Θεσσαλονίκης, του Δήµου Εχεδώρου.

Εκεί, λοιπόν, ο σκοπός της µετεγκατάστασης της Διεθνούς Εκ-
θέσεως Θεσσαλονίκης µε τη δηµιουργία, επαναλαµβάνω, ενός
εκθεσιακού και συνεδριακού κέντρου ακριβώς αυτό το σκοπό
εξυπηρετεί, ότι σε µία περιοχή που ποτέ, κύριε Υπουργέ, δεν έχει
δει ένα µεγάλο αναπτυξιακό έργο να γίνει µέσα στην περιοχή
τους, επιτέλους έρχεται η επίσηµη πολιτεία και δεν µας ενδιαφέ-
ρει εάν είναι ΠΑΣΟΚ, ΚΚΕ ή Νέα Δηµοκρατία, αλλά µας ενδιαφέ-
ρει ότι η επίσηµη πολιτεία επιτέλους λαµβάνει µία απόφαση και
δίνει πραγµατικά µία αναπτυξιακή πνοή σε µία υποβαθµισµένη
περιοχή.

Αυτή η υποβαθµισµένη περιοχή για δεκάδες χρόνια έχει µάθει
να φιλοξενεί βιοµηχανίες και γενικά -για να µην µιλήσω µε όρους
που δεν ταιριάζουν- να θεωρείται λανθασµένα υποβαθµισµένη
περιοχή. Σε αυτήν την περιοχή, παρεµπιπτόντως, οι περισσότε-
ροι άνθρωποι είναι µεροκαµατιάρηδες, είναι αγωνιστές της ζωής,
είναι άνθρωποι που πραγµατικά έχουν την ανάγκη και τη στήριξη
όσο οποιαδήποτε άλλη περιοχή της Θεσσαλονίκης -πόσω µάλ-
λον της ανατολικής, όπου γνωρίζετε πολύ καλά ότι εκεί πέρα
είναι διαφορετικά τα πράγµατα. Θα πρέπει λοιπόν να δώσουµε
το βάρος στη δυτική πλευρά της Θεσσαλονίκης. Αυτός ήταν και
ένας βασικός λόγος και µία βασική παράµετρος για να πάµε στη
δυτική πλευρά της πόλης. 

Βεβαίως, ο σχεδιασµός έτσι όπως ήταν -και νοµίζω ότι µπορεί
να ακολουθηθεί, το είπαν και οι συνάδελφοι- είναι ακριβώς
αυτός, να εξυπηρετηθεί ο σκοπός της ισόρροπης ανάπτυξης. 

Στη δυτική πλευρά της πόλης δίνουµε την ευκαιρία µε τη νέα
ΔΕΘ, µε το εκθεσιακό και συνεδριακό κέντρο και βεβαίως και µε
τα παράλληλα έργα που απαιτούνται να γίνουν, να δηµιουργηθεί
ένας νέος πνεύµονας ανάπτυξης σε µια περιοχή η οποία πραγ-
µατικά έχει τεράστια περιθώρια και λόγω του έµψυχου δυναµι-
κού που διαθέτει αλλά βεβαίως και λόγω της διάθεσης που θα
δείξει η πολιτεία. 

Όσον αφορά στην ανατολική πλευρά της πόλης, αναφερθή-
κατε στη Ζώνη Καινοτοµίας της Θεσσαλονίκης -είναι σηµαντικό
και αυτό- και µαζί µε τους άλλους επιστηµονικούς οργανισµούς,
όπως είναι το ΕΚΕΤΑ, η «ΤΕΧΝΟΠΟΛΙΣ», δηµιουργούµε έναν πυ-
λώνα επιστηµονικό-αναπτυξιακό. 

Βεβαίως, αξιοποιούµε τον Λαγκαδά, αξιοποιούµε, παράλληλα,

ως τρίτο πυλώνα –και αυτή ήταν η πρότασή µας και νοµίζω ότι
πρέπει να το δείτε αυτό- µια τεράστια έκταση που µας διαθέτει
ο Δήµος Λαγκαδά για αναπτυξιακούς σκοπούς. Μπορούµε να συ-
ζητήσουµε τι µπορεί να γίνει εκεί πέρα. Υπάρχουν πολλά περι-
θώρια. Παράλληλα, µέσα σε αυτό το πλαίσιο, απελευθερώνουµε
και ένα βασικό κοµµάτι που πνίγεται αυτήν τη στιγµή και πνίγει
και τους Θεσσαλονικείς, που είναι τα κτήρια της Διεθνούς Έκθε-
σης Θεσσαλονίκης µέσα στο χώρο του κέντρου. Δηµιουργούµε
ένα µητροπολιτικό πάρκο και το δίνουµε προσφορά στο ένα εκα-
τοµµύριο των Θεσσαλονικέων. 

Νοµίζω ότι αυτό το πλάνο, έτσι όπως είναι δοµηµένο -και το
οποίο νιώθω ότι µπορούµε όλοι µαζί να το υπηρετήσουµε- είναι
ένα πλάνο στο οποίο κανείς δεν µπορεί να φέρει πραγµατικά
αντίρρηση, εκτός αν έχει άλλες σκέψεις στο µυαλό του. Δεν ανα-
φέροµαι, φυσικά, στην Κυβέρνηση. 

Έτσι, λοιπόν, για να ολοκληρώσω, θα ήθελα να πω -γιατί θα
πρέπει να απαντήσω σε άλλα δύο-τρία ζητήµατα που θέσατε,
κύριε Υπουργέ- ότι θα πρέπει να είµαστε πιο προσεκτικοί όταν
µιλάµε για τη Θεσσαλονίκη. 

Όσον αφορά στον κ. Σηφουνάκη µου είπατε ότι είναι υποχρε-
ωµένος να ακούσει οποιαδήποτε τεκµηριωµένη άποψη και γι’
αυτό θα έπρεπε να ακούσει και την άποψη που διατυπώθηκε από
το Δήµαρχο Θεσσαλονίκης, σχετικά µε µια άλλη περιοχή. Θα σας
πω εγώ ότι είναι οι Λαχανόκηποι, γιατί τα ξέρουµε καλά τα θέ-
µατα και τα έχουµε µελετήσει. 

Θα έπρεπε να ξέρει ο κ. Σηφουνάκης ότι δεν είναι τεκµηριω-
µένη η άποψη, γι’ αυτό και δεν επέµεινε ο κ. Μπουτάρης, ο Δή-
µαρχος της Θεσσαλονίκης. Προφανώς κι εκείνος ανακάλυψε
µετά, ότι η λύση των Λαχανόκηπων δεν µπορεί να τεκµηριωθεί,
γιατί υπάρχουν εκατοντάδες ζητήµατα απαλλοτριώσεων και ιδιο-
κτησιών, που αν µπαίναµε σε µια λογική να ερευνήσουµε ξανά
αυτό το θέµα, δεν θα οδηγούµασταν πουθενά. Αυτό το ζήτηµα
ερευνήθηκε και απορρίφθηκε στο παρελθόν, γι’ αυτό και δεν συ-
µπεριλαµβανόταν µέσα στις πέντε περιοχές δηµόσιας ιδιοκτη-
σίας, που ήταν το αποτέλεσµα της έρευνας της επιτροπής που
συστάθηκε το 2009.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δώστε µου ένα λεπτό, παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Καλαφάτη, ξέ-

ρετε ότι έχετε και δευτερολογία και τριτολογία. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Κλείνω, λοιπόν, λέγοντας ότι δεν αί-

ρεται η πρόθεση και η στόχευση να µαταιωθεί. Είναι σηµαντικό
αυτό. Είναι ένα θετικό συµπέρασµα. 

Δεύτερο θετικό συµπέρασµα στη σηµερινή συζήτηση, από ό,τι
βλέπω, είναι ότι επιτέλους και µε τη δική µας πίεση, υποθέτω -
και αυτός είναι ο λόγος που είµαστε εδώ, να πιέζουµε την Κυ-
βέρνηση- ορίστηκε διοίκηση. 

Θυµίζω, κύριε Υπουργέ, ότι κάνατε εννιά µήνες για να διορί-
σετε αυτούς, οι οποίοι κάθισαν εννιά µήνες, για να φύγουν τελικά
αλληλοκατηγορούµενοι για θέµατα διαφάνειας. Άρα θα πρέπει
να προσέξετε πάρα πολύ τις επιλογές σας και ιδιαίτερα όταν
είναι σε θέµατα τόσο κρίσιµα που αφορούν αναπτυξιακούς ορ-
γανισµούς, όπως είναι η Διεθνής Έκθεση Θεσσαλονίκης και οι
εκθεσιακοί οργανισµοί. 

Τρίτο συµπέρασµα είναι ότι µάθαµε ότι θα διαλευκανθούν ζη-
τήµατα από πλευράς της δικαιοσύνης και κυρίως της Δηµόσιας
Διοίκησης. Περιµένουµε -και θα επανέλθω, βεβαίως- για να
δούµε συγκεκριµένα και απτά βήµατα όσον αφορά την υλοποί-
ηση των έργων µέσα από την ωρίµανση των µελετών. Θα είµαστε
εδώ πέρα και θα τα πούµε ξανά. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Σταύρο Καλαφάτη.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.
Χρήστος Πρωτόπαπας, Βουλευτής Β’ Αθηνών.

Ορίστε, κύριε Πρωτόπαπα, έχετε το λόγο για έξι λεπτά κατά
τον Κανονισµό.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Εγώ είµαι Βουλευτής Αθηνών και έτσι µπορώ να τοποθετηθώ
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σε ένα µείζον θέµα που αφορά όλη την Ελλάδα και την ελληνική
οικονοµία, αλλά ειδικότερα τη Θεσσαλονίκη, όχι πια µε την ιδιαί-
τερη τοπική Έκθεση, αλλά µε βάση και τις συνθήκες, µε µία πιο
σφαιρική µατιά γύρω από την πορεία της Διεθνούς Έκθεσης
Θεσσαλονίκης και το µέλλον της.

Κατ’ αρχάς, νοµίζω ότι η σηµερινή παρέµβαση του Υπουργού
κ. Ξυνίδη έκλεισε ορισµένες εκκρεµότητες. Σαφώς ήταν εκκρε-
µότητα το θέµα της διοίκησης. Θα έλεγα ότι η Κυβέρνησή µας
ατύχησε στην αρχική επιλογή της διοίκησης και, βεβαίως, έπρεπε
να τοποθετηθεί µία νέα διοίκηση. Χαίροµαι που άκουσα σήµερα
ότι ήδη ο αρµόδιος Υπουργός εγκαθιστά τη νέα διοίκηση στη
ΔΕΘ. 

Επίσης, είναι σαφής και κατηγορηµατική η δήλωση του κυρίου
Υπουργού, του κ. Ξυνίδη, ότι θα προχωρήσει το θέµα της µετε-
γκατάστασης. Εποµένως, θα έλεγα ότι κλείνει κατά ένα θετικό
τρόπο τα ερωτήµατα τα οποία ετέθησαν από πλευράς της Νέας
Δηµοκρατίας. Και καλώς ετέθησαν, διότι είναι λογικό για έναν
οργανισµό που διαδραµάτισε κατά τα περασµένα χρόνια και δια-
δραµατίζει σήµερα ένα σηµαντικό ρόλο στην οικονοµία µας, να
υπάρχει η αγωνία και βεβαίως η ενασχόληση εντός του Κοινο-
βουλίου µ’ αυτό το σηµαντικό θέµα. Υπό αυτήν την έννοια, καλά
έκανε η Νέα Δηµοκρατία και κατέθεσε αυτήν την επερώτηση.

Όµως, εκείνο που µου έκανε η εντύπωση είναι ότι περιοριστή-
καµε όλοι σε µία συζήτηση γύρω από τη µετεγκατάσταση και την
αλλαγή της διοίκησης. Αυτά είναι αναγκαία και δεν τα υποβαθ-
µίζω καθόλου. Θα περίµενα, όµως, κύριε Καλαφάτη –αναφέρο-
µαι και στους άλλους συναδέλφους από τη Νέα Δηµοκρατία- να
ακούσω και προτάσεις για το µέλλον της Έκθεσης. Βλέποντας
την Έκθεση µε µία µατιά τόσα χρόνια, θεωρώ ότι σαφώς έχει
ρόλο να διαδραµατίσει, έχει πολλά να κάνει, αλλά δεν µπορεί να
ακολουθήσει και συνταγές του παρελθόντος. Κάτι πρέπει να αλ-
λάξει. 

Έχουν γίνει βήµατα που δεν τα υποβαθµίζω. Γνωρίζουµε όλοι
ότι έχουν γίνει σηµαντικά βήµατα κυρίως στο θέµα των κλαδικών
εκθέσεων από την «HELEXPO» και νοµίζω ότι εκεί είναι το µέλ-
λον. Νοµίζω ότι η παραδοσιακού χαρακτήρα ετήσια εκδήλωση
της Διεθνούς Έκθεσης Θεσσαλονίκης είναι ένα σηµείο που πρέ-
πει να µας προβληµατίσει σοβαρά. Και εγώ λέω να το συζητή-
σουµε. Θέλουµε µία έκθεση, που µέχρι πρότινος ήταν
στηριγµένη κυρίως στο δηµόσιο τοµέα, δηλαδή πριν από µερικά
χρόνια; Δεν νοµίζω ότι το θέλει κανείς πια αυτό. Δεν έχει και
νόηµα. Θυµάµαι πριν από µερικά χρόνια να πηγαίνουµε όλοι εκεί
–και καλώς κάναµε και πηγαίναµε- και να βλέπουµε περίπτερα
της ΔΕΗ, του ΟΤΕ, του ΟΣΕ, των ΕΛΛΗΝΙΚΩΝ ΠΕΤΡΕΛΑΙΩΝ, του
τότε δηµόσιου τοµέα. Τι νόηµα έχει; Αν θέλει ο ΟΣΕ να προβάλει
το έργο του, τότε τι καλύτερο έργο έχει να κάνει από το να βελ-
τιώσει τις συγκοινωνίες και την αποτελεσµατικότητά του; Το ίδιο
και η ΔΕΗ.

Η έννοια µίας έκθεσης πια δεν είναι αυτή που ήταν στις αρχές
του περασµένου αιώνα, οπότε πρόβαλλε η κάθε χώρα τα επι-
τεύγµατά της, τις αναζητήσεις της, ακόµα και τις επιτυχίες της,
σε µία σειρά από κρίσιµους τοµείς. Η έννοια µίας έκθεσης είναι
να προβάλλει καινούργια πράγµατα, καινούργιες εφαρµογές.
Είναι να προβάλλει την επιχειρηµατικότητα του ιδιωτικού τοµέα,
τις ευρεσιτεχνίες, τις νέες αντιλήψεις, τις καινούργιες τεχνολο-
γίες, θέµατα που έχουν να κάνουν µε συγκεκριµένες ανάγκες και
δεδοµένα κλάδων της παραγωγής µας.

Υπ’ αυτήν την έννοια, λοιπόν, οι εκθέσεις πρέπει να είναι κυ-
ρίως κλαδικές, αλλά και όταν δεν είναι κλαδικές και είναι γενικό-
τερου χαρακτήρα, εκεί πάλι πρέπει οριζόντια να υπακούµε σ’
αυτές τις αναγκαιότητες, δηλαδή στην αναγκαιότητα της νέας
τεχνολογίας, των νέων εφαρµογών, της ευρεσιτεχνίας, των και-
νούργιων δεδοµένων, των νέων προτύπων. Αλλιώς, τι νόηµα έχει; 

Άρα, πέραν της µετεγκατάστασης ή του διορισµού της διοίκη-
σης, θα έλεγα ότι συνδεδεµένη µε τη µετεγκατάσταση –δεν την
αγνοώ ότι είναι σηµαντική- ή το διορισµό της διοίκησης είναι και
η ενίσχυση της προσαρµογής του ρόλου της Έκθεσης στις νέες
εξελίξεις. Εγώ θα πρότεινα εκεί να στρέψουµε το κύριο ενδιαφέ-
ρον µας, αν θέλουµε να είµαστε χρήσιµοι και στην πόλη της Θεσ-
σαλονίκης που της αξίζει, αλλά και γενικότερα στην αναπτυξιακή
πορεία της Ελλάδας. 

Πράγµατι, αυτές οι στρατιές των δηµοσίων λειτουργών που
ανέβαιναν στη Θεσσαλονίκη, οι στρατιές διαφόρων τύπων από
τις κρατικές επιχειρήσεις –είτε ήταν στη διοίκηση είτε ήταν στα
συνδικάτα της- ουσιαστικά κρατικοδίαιτων ως ένα σηµείο, µε τον
τρόπο που συµπεριφέρονταν ειδικότερα σε τέτοιες εκδηλώσεις
και αυτές οι περιβόητες ιστορίες τής εκεί εβδοµαδιαίας παρα-
µονής τους µε όλα όσα συνακολουθούσαν –νοµίζω ότι τα έχουµε
ζήσει όλοι- είναι ένα θέµα που δεν µπορεί να επαναληφθεί.

Χαίροµαι γιατί έχει περιοριστεί ριζικά, για να είµαι ειλικρινής,
τα τελευταία χρόνια. 

Όµως, κατά τη γνώµη µου, πρέπει να απαλειφθεί, αν θέλουµε
να είµαστε κάπου χρήσιµοι και να αλλάζουµε κάποια πράγµατα
στις συµπεριφορές µας, όπως επίσης και να αναζητήσουµε µε
προσοχή και να συµφωνήσουµε –εγώ θα δεχθώ, κύριε Καλα-
φάτη, ότι δεν είναι ένα θέµα που αφορά µόνο τα κόµµατα, αλλά
όλους µας- σ’ αυτό το νέο ρόλο και τη νέα παρουσία την οποία
οφείλουµε να δούµε. Υπ’ αυτήν την έννοια, η σηµερινή συζήτηση
είναι χρήσιµη. 

Και επαναλαµβάνω ότι χαίροµαι πράγµατι, διότι ο κ. Ξυνίδης
σήµερα έλυσε κάποια ζητήµατα και κάποια ερωτήµατα, τα οποία
δικαίως υπήρχαν και καλά κάνατε και τα θέσατε. Όµως, η Κυβέρ-
νηση ανταποκρίθηκε. Ας πούµε, λοιπόν, ότι η σηµερινή συζήτηση
είναι και αφετηρία για έναν προβληµατισµό ακόµα πιο µεγάλο
για το µέλλον, γιατί το µέλλον είναι εκείνο που πάνω απ’ όλα θα
πρέπει να µας ενδιαφέρει. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Πρωτόπαπα,

σας ευχαριστούµε ιδιαιτέρως και για τον ωραίο λόγο σας, αλλά
και για την τήρηση του χρόνου. 

Το λόγο έχει τώρα για έξι λεπτά ο Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας και Βουλευτής
Α’ Θεσσαλονίκης κ. Ιωάννης Ζιώγας. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευ-
τές, παρά τις κατηγορηµατικές διαβεβαιώσεις πριν από δώδεκα
µήνες της κ. Κατσέλη ότι θα ξεκινούσε µε διαδικασίες την εκτέ-
λεση των µελετών, η Κυβέρνηση διά στόµατος του Υφυπουργού
κ. Σηφουνάκη πριν από µερικούς µήνες άνοιξε πάλι το θέµα της
χωροθέτησης, προβάλλοντας τη λογική «µακριά κακό από τα
µάτια µας», αφού η µετεγκατάσταση δεν αποτελεί πλέον προτε-
ραιότητα της Κυβέρνησης, λόγω των οικονοµικών επιπτώσεων
της καπιταλιστικής κρίσης. 

Η Νέα Δηµοκρατία στην επερώτησή της χαρακτηρίζει τη µε-
τεγκατάσταση σαν σηµαντική αναπτυξιακή πρωτοβουλία για τη
Θεσσαλονίκη, µεγάλο στρατηγικό εγχείρηµα σηµαντικής αξίας
στην αναπτυξιακή προσπάθεια και δυνατότητα της Κυβέρνησης
να εφαρµόσει αντίστοιχο µοντέλο fast track και στην περίπτωση
της Διεθνούς Εκθέσεως Θεσσαλονίκης. 

Με αφορµή τη σηµερινή συζήτηση το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδας αναπτύσσει τη θέση του τόσο για το χαρακτήρα του
εθνικού εκθεσιακού φορέα ΔΕΘ όσο και για τη µετεγκατάστασή
του. 

Στο ιστορικό της χωροθέτησης αναφέρθηκαν προηγούµενοι
οµιλητές. 

Κατά τη διάρκεια των τελευταίων χρόνων, η Θεσσαλονίκη
κάτω από το βάρος της εφαρµοζόµενης πολιτικής των κυβερνή-
σεων Νέας Δηµοκρατίας, ΠΑΣΟΚ και Ευρωπαϊκής Ένωσης, έχει
αναλάβει ρόλο εξυπηρέτησης των οικονοµικών πολιτικών, αλλά
και των στρατιωτικών συµφερόντων του µεγάλου κεφαλαίου και
των οργανισµών που το υπηρετούν στην περιοχή των Βαλκανίων
και της Νοτιοανατολικής Ευρώπης. Συγκεκριµένα, αναφερόµα-
στε στο Στρατηγείο Ευέλικτων Δυνάµεων του Γ’ Σώµατος Στρα-
τού, στην Πύλη Εξόδου Πολέµου στη Νέα ΣΑΝΤΑ, στο
πολυεθνικό κέντρο εκπαίδευσης και στο διεθνές πανεπιστήµιο. 

Η πρόταση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας βρίσκεται
ακριβώς στον αντίποδα αυτής της λογικής. Την προοπτική για
την πάλη και την περιοχή, το κόµµα µας τη βλέπει να περνάει
µέσα από την ισόρροπη ανάπτυξη των κλάδων και των τοµέων
της οικονοµίας. 

Όσον αφορά το ερώτηµα «ανάπτυξη για ποιον;», το κόµµα µας
τοποθετείται ξεκάθαρα υπέρ των αναγκών της εργατικής τάξης
των µικροµεσαίων στρωµάτων της πόλης και του χωριού και όχι
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υπέρ των κερδών του µεγάλου κεφαλαίου. 
Αυτά σηµαίνουν αξιοποίηση των πλουτοπαραγωγικών δυνατο-

τήτων της περιοχής που είναι τεράστιες, όπως έχουµε αναδείξει
σε προηγούµενη επερώτηση και είναι τα ενεργειακά, ο ορυκτός
πλούτος, το φυσικό κάλος, οι δυνατότητες ανάπτυξης της γεωρ-
γίας στην ευρύτερη περιοχή, η αξιοποίηση του εξειδικευµένου
εργατικού δυναµικού, καθώς και η πληθώρα των επιστηµονικών
ιδρυµάτων και επιστηµόνων της πόλης µας. Πρόκειται για µια πο-
λιτική που κινείται στον αντίποδα της ιδιωτικοποίησης και του ξε-
πουλήµατος της ΕΥΑΘ, του Οργανισµού Λιµένος Θεσσαλονίκης,
που προωθούν ΠΑΣΟΚ και Νέα Δηµοκρατία µαζί, στον αντίποδα
του νόµου-πλαισίου, του αντιδραστικού αυτού τερατουργήµατος
που θα έχει αποτελέσµατα στο παρόν και το µέλλον της νέας γε-
νιάς. 

Ο εθνικός εκθεσιακός φορέας θα µπορούσε να λειτουργήσει
σε όφελος του εργαζόµενου λαού τόσο της πόλης µας όσο και
της χώρας µας γενικότερα µόνο ως δηµόσιος φορέας, αναδει-
κνύοντας τις πραγµατικές δυνατότητες της ελληνικής οικονοµίας
και ταυτόχρονα τις πραγµατικές ανάγκες µε µόνιµους εργαζο-
µένους, µε πλήρη εργασιακά και ασφαλιστικά δικαιώµατα και µε
ικανοποιητικές αµοιβές που να καλύπτουν τις σύγχρονες ανά-
γκες. Δεν θέλουµε µια πόλη που να είναι µητρόπολη της ανερ-
γίας µε τυπικά 20% ανέργους -όταν ξέρουµε όλοι ότι το ποσοστό
είναι µεγαλύτερο- και πάνω από 40% ανέργους της νέας γενιάς. 

Προϋπόθεση, φυσικά, για  µια ανάπτυξη, όπως αυτή, αποτελεί
η ύπαρξη ενός λαϊκού κινήµατος που θα βάλει στο επίκεντρο της
διεκδίκησής  του τη δηµιουργία ενός ισχυρού λαϊκού µετώπου
πάλης, που θα διαχειριστεί την οικονοµία προς όφελος της πλει-
οψηφίας του λαού. 

Η δηµιουργία µεγάλου αριθµού κλαδικών εκθέσεων τόσο στο
πλαίσιο της ΔΕΘ όσο και µέσω άλλων φορέων σε άλλες περιοχές
της χώρας έχει οδηγήσει σε συρρίκνωση των δραστηριοτήτων
της ΔΕΘ µε τη µορφή που γνωρίζαµε µέχρι τώρα. 

Στις σηµερινές συνθήκες η λειτουργία της συνδέεται πολύ πε-
ρισσότερο απ’ ό,τι πριν µε την προώθηση και προβολή των συµ-
φερόντων του µεγάλου ελληνικού, αλλά και ξένου κεφαλαίου.

Το κεφάλαιο θα χρησιµοποιήσει τη ΔΕΘ, ανεξάρτητα από τη
µετεγκατάστασή της, ανάλογα µε τις ανάγκες του. Η µελλοντική
πορεία ανάπτυξής  της  είναι συνδεδεµένη και εξαρτηµένη από
την πορεία ανάπτυξης της πόλης µας και της εθνικής µας οικο-
νοµίας, µε στόχο την αύξηση των κερδών των µεγαλοεπιχειρη-
µατιών και όχι για την εξυπηρέτηση των συµφερόντων του
εργαζοµένου λαού. 

Το ζήτηµα της µετεγκατάστασης παρουσιάζεται από τα άλλα
κόµµατα ως όραµα για βιώσιµη ανάπτυξης της µητροπολιτικής
Θεσσαλονίκης. Όµως, θέλουµε να σας θυµίσουµε κάτι. Επανα-
λαµβάνουµε ό,τι ακριβώς έλεγαν για τη διεκδίκηση της «EXPO
2008», ότι δήθεν θα αναβαθµιστούν οι υποβαθµισµένες περιοχές,
θα µεταφερθεί η ΔΕΘ  από το κέντρο της πόλης που ασφυκτιά,
θα  αναζωογονήσει τον αναπτυξιακό δυναµισµό της Θεσσαλονί-
κης και γενικότερα της κεντρικής Μακεδονίας σε µακροπρόθε-
σµο ορίζοντα, θα αξιοποιήσει αποδοτικά τους επενδυτικούς
πόρους, θα λειτουργήσει ως κίνητρο για προσέλκυση πρόσθε-
των επενδύσεων κ.α..

Άρα πρέπει να γίνει η υπόθεση ευκαιρία και όραµα όλης της
Θεσσαλονίκης και της Μακεδονίας. Αυτό  προϋποθέτει µια στρα-
τηγική συναίνεσης της Κυβέρνησης, των κοµµάτων, της αυτοδι-
οίκησης και των φορέων της περιοχής. Αυτά λέγονταν. 

Φυσικά, δεν είναι τυχαίο πως οι αναπτυξιακές προτάσεις του
ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας αφορούν την εξασφάλιση
υποδοµών για την ανάπτυξη της όποιας επενδυτικής δραστηριό-
τητας του ιδιωτικού κεφαλαίου -οδικοί άξονες, ΒΙΠΕ, «ΤΕΧΝΟ-
ΠΟΛΙΣ», εκθεσιακοί χώροι- χωρίς κουβέντα για την αναπτυξιακή
δραστηριότητα η οποία σε συνθήκες  ελεύθερης αγοράς ανα-
πτύσσεται µόνο, εφόσον υπηρετεί την κερδοφορία. 

Στο ίδιο πλαίσιο κινούνται και οι προβαλλόµενες γνωστές θέ-
σεις του ΠΑΣΟΚ  για τη δήθεν πράσινη ανάπτυξης της  Θεσσα-
λονίκης. Το µόνο που εξασφαλίζουν είναι η διοχέτευση ζεστού
χρήµατος, µε φοροαπαλλαγές, κίνητρα και επιδοτήσεις σε µία
νεοεισερχόµενη στο µονοπωλιακό ανταγωνισµό µερίδα του κε-
φαλαίου. 

Συµπερασµατικά, η άποψή µας είναι ότι το εργατικό κίνηµα και
οι µαζικοί φορείς της πόλης να προσανατολιστούν άµεσα στα
εξής: 

Η άµεση µετεγκατάσταση –µιλάµε για άµεση- θα πρέπει να
γίνει παίρνοντας υπ’ όψιν τις συνολικότερες πρακτικές ανάγκες
του νοµού και της ευρύτερης περιοχής, την προστασία του φυ-
σικού και του ανθρώπινου περιβάλλοντος, την ανατροπή του
αναπτυξιακού σχεδιασµού που υπηρετεί την κερδοφορία του κε-
φαλαίου.

Θέση µας είναι να δηµιουργηθεί ενιαίος εκθεσιακός φορέας,
να µην ιδιωτικοποιηθεί η ΔΕΘ, να αξιοποιηθεί η τεχνογνωσία και
η εµπειρία των εργαζοµένων της.

Η µετεγκατάσταση της ΔΕΘ χρειάζεται να συνδεθεί µε τη λύση
των κυκλοφοριακών προβληµάτων της πόλης. Το ΜΕΤΡΟ µε τα
γνωστά προβλήµατα δεν γνωρίζουµε καν πότε θα ολοκληρωθεί.
Παράλληλα, χρειάζονται  να γίνουν και άλλα έργα, όπως οι ανι-
σόπεδοι κόµβοι στον περιφερειακό, η ανάπτυξη των µέσων  στα-
θερής  τροχιάς, χώροι στάθµευσης. 

Βεβαίως, η ανάγκη για να γίνουν αυτά τα  έργα υπάρχει ανε-
ξάρτητα από την πραγµατοποίηση ή όχι της µετεγκατάστασης
της ΔΕΘ. 

Ο σηµερινός χώρος στο κέντρο της πόλης, µετά τη µεταφορά
της στις νέες εγκαταστάσεις, να δοθεί στο λαό και να αξιοποιηθεί
ως χώρος πρασίνου, ως χώρος πολιτισµού και µόνο. 

Η άµεση µετεγκατάσταση της ΔΕΘ εκτός του κέντρου της
πόλης και η δηµιουργία στη θέση της ενός µεγάλου πάρκου από
τα πανεπιστήµια έως τη νέα παραλία, συµπεριλαµβανοµένου και
του Γ’ Σώµατος Στρατού και από την Αγγελάκη έως την Ευζώνων
θα έδινε ανάσα ζωής στην πόλη και στους  κατοίκους, µε χώρους
πρασίνου, που τόσο πολύ έχει ανάγκη. 

Στην κατεύθυνση αυτή το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας θα
δώσει όλες τις δυνάµεις του, ώστε µέσα από τη λαϊκή πάλη και
τη συγκρότηση του λαϊκού µετώπου για γενικότερες αναγκαίες
κοινωνικοπολιτικές ριζικές αλλαγές η αξιοποίηση προς  όφελος
του λαού να γίνει πράξη. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ πολύ τον

κ. Ιωάννη Ζιώγα από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας. 
Το λόγο έχει ο κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος  του Λαϊκού Ορ-

θόδοξου Συναγερµού και Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης, κ. Άγγε-
λος Κολοκοτρώνης. 

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για  έξι λεπτά. 
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Ακούγοντας νωρίτερα τον αξιότιµο κοινοβουλευτικό εκπρό-

σωπο του ΠΑΣΟΚ αντιλήφθηκα κατά τον εναργέστερο τρόπο
γιατί το ζήτηµα της Διεθνούς Εκθέσεως Θεσσαλονίκης έφθασε
µέχρις  εδώ. 

Μίλησε για ένα νέο ρόλο το ΠΑΣΟΚ που επί χρόνια πρέπει να
δοθεί στη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης. Αυτόν το ρόλο, όµως,
δεν κατόρθωσε να τον συλλάβει και έχουµε καταλήξει σε ένα τε-
χνοκρατικό µόρφωµα, το οποίο ούτε καν λειτουργεί.

Νωρίτερα, ακούγοντας τους συναδέλφους της Νέας Δηµο-
κρατίας διαπίστωσα ότι φάνηκαν να πείθονται απ’ όσα κατατέ-
θηκαν από αυτού του Βήµατος από τον αρµόδιο αξιότιµο
Υπουργό και να πιστεύουν ότι πράγµατι δροµολογείται η εκτέ-
λεση ενός τόσο σηµαντικού έργου. Να µε συγχωρήσετε, αλλά
εγώ δεν πιστεύω τίποτα. Πιστεύω, αντιθέτως, ότι έχουµε µπρο-
στά µας µία αναξιόπιστη Κυβέρνηση, η οποία άλλα υπόσχεται
σήµερα και άλλα αύριο. 

Σας θυµίζω ότι µόλις πριν λίγο, εικοσιτετράωρα, ο Αναπληρω-
τής Υπουργός Οικονοµικών, κ. Οικονόµου, είπε ότι το πρώτο µέ-
ληµά του είναι να διορθώσει τους παραλογισµούς του
µεσοπροθέσµου σχεδίου. Ένα µεσοπρόθεσµο σχέδιο, το οποίο
και ο ίδιος και το ΠΑΣΟΚ το είχαν ψηφίσει πριν από δύο εικοσι-
τετράωρα. 

Σε ό,τι αφορά τώρα τη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης πρέπει
γρήγορα να πω ότι σχέδια, µελέτες, επιτροπές απορρόφησαν
έναν πακτωλό εκατοµµυρίων για την επίτευξη του στόχου αυτού
και µε οµόφωνη, µάλιστα, απόφαση όλων των πολιτικών δυνά-
µεων, µια απόφαση που πάρθηκε επί Υπουργού Βορείου Ελλά-
δος του παριστάµενου, κ. Σταύρου Καλαφάτη, ο οποίος δεν το
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τόνισε από σεµνότητα, και ήταν, πράγµατι, µία από τις σηµαντι-
κές στιγµές που όλοι οι φορείς της Θεσσαλονίκης οµονόησαν. 

Θα µου επιτρέψει ο κ. Ξυνίδης να του πω, ότι τον άκουσα πε-
ρίπου απαξιωτικά να λέει ότι κάθε Θεσσαλονικεύς έχει και µια
διαφορετική άποψη. 

Έχει δίκιο, γιατί οι Θεσσαλονικείς είναι υπεύθυνοι πολίτες, πα-
ρακολουθούν τα γεγονότα. Επειδή, όµως, είναι καινούργιος στη
Θεσσαλονίκη, θα πρέπει να του πούµε ότι οι Θεσσαλονικείς
έχουν και ορισµένα άλλα χαρακτηριστικά: έχουν µπέσα, κρατούν
το λόγο τους, κάτι που η σηµερινή Κυβέρνηση θα πρέπει να το
διδαχθεί από αυτούς τους Θεσσαλονικείς που θεωρεί ότι ο κα-
θένας έχει τη δική του άποψη, καταθέτοντάς το εδώ απαξιωτικά.

Εν θριάµβω η κ. Κατσέλη, κατά τη διάρκεια λειτουργίας της
75ης Διεθνούς Εκθέσεως Θεσσαλονίκης, έλεγε ότι ξεκινά το εγ-
χείρηµα. Ένα χρόνο µετά φτάσαµε και µόλις πριν από λίγη ώρα
ο αρµόδιος Υπουργός, µε τη φιλοτιµία που τον διακρίνει και την
οποία αναγνωρίζω, υποσχέθηκε ότι θα ξεκινήσει αυτό το έργο
που αποφάσισαν µε οµοφωνία όλοι οι Θεσσαλονικείς. Το είπε,
αλλά δεν τον πιστεύω, γιατί ο κ. Σηφουνάκης εν τω µεταξύ µιλώ-
ντας –λέει- µε τον πνευµατώδη Δήµαρχο Θεσσαλονίκης, του
προσέφερε µία άλλη λύση. 

Κύριε Υπουργέ, ή αποφασίζουν οι φορείς, αποφασίζει υπεύ-
θυνα η Κυβέρνηση και προχωρούµε, αν θέλετε, µε το «τρένο»
του κ. Βενιζέλου στο δρόµο που έχουµε αποφασίσει, ή κάθε
φορά αλλάζουµε απόψεις, αλλάζουµε γνώµες και φτάνουµε στο
σηµείο µηδέν. Και είµαστε στο σηµείο µηδέν. 

Κάτι, επίσης, είπε ο εκπρόσωπος του κυβερνώντος κόµµατος
για τα ζητήµατα που αφορούν τη Θεσσαλονίκη γενικότερα, µία
Θεσσαλονίκη η οποία βρίσκεται υποβαθµισµένη µε τις όποιες
αποφάσεις έχει πάρει το ΠΑΣΟΚ και η πρώτη κύρια απόφασή του
ήταν η κατάργηση του Υπουργείου Μακεδονίας-Θράκης! Από
εκεί και πέρα τι περιµένετε; Το ότι η Διεθνής Έκθεση Θεσσαλο-
νίκης ψυχορραγεί, είναι έργο των Κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ και
αυτό πια δεν µπορεί να το αµφισβητήσει κανείς. Αποφάσισαν το
θάνατό της, αργά, βασανιστικά και αλύπητα.

Να προσθέσω ότι σήµερα οι συνθήκες έχουν αλλάξει. Κάθε
µέρα που περνάει είναι διαφορετική. Άλλο πέρυσι, άλλο φέτος.
Έχουν αλλάξει οι συνθήκες δεδοµένης της οξύτατης οικονοµι-
κής κρίσης, όπου τα διαθέσιµα κονδύλια είναι περιορισµένα. Επί-
σης, το συγκεκριµένο δηµόσιο ακίνητο έκτασης εκατόν ογδόντα
στρεµµάτων, µεταβιβάστηκε στο Ταµείο Αξιοποίησης της ιδιωτι-
κής περιουσίας του δηµοσίου. Ελάτε τώρα να τα ξεµπλέξουµε.

Οι ασκήσεις επί χάρτου θα πρέπει κάποτε να τελειώσουν. Εγώ
θα ήθελα –και το λέω εντίµως- ο κ. Ξυνίδης που είναι από τη βό-
ρεια Ελλάδα και κρατάει κι αυτός το λόγο του, χωρίς να σηµαίνει
κάτι άλλο αυτό για τους µη Βορειοελλαδίτες, πιστεύω, ελπίζω
και το επιθυµώ να κρατήσει το λόγο του και να αρχίσει η εκτέ-
λεση ενός πολύ σηµαντικού έργου –να µε διαψεύσει κατά τρόπο
κατηγορηµατικό και θα το χαρώ- να ξεκινήσει, πράγµατι, ένα
έργο που θα δώσει ζωντάνια στη Θεσσαλονίκη, µια Θεσσαλονίκη
που χάνει τη Διεθνή Έκθεσή της εξαιτίας του γεγονότος ότι κά-
ποιοι οραµατίστηκαν έναν άλλο, κάποιο νέο ρόλο. 

Η Διεθνής Έκθεση Θεσσαλονίκης ήταν η φωτοδότρια δύναµη
της Θεσσαλονίκης. Και ήταν φωτοδότρια δύναµη γιατί µαζί της
ζούσαν όλοι οι κάτοικοί της. Τις δεκαπέντε εκείνες ηµέρες τις πε-
ρίµεναν έναν ολόκληρο χρόνο. Το ότι αποξενώθηκε και αποκό-
πηκε από τους πολίτες της η Διεθνής Έκθεση Θεσσαλονίκης
ήταν το µεγαλύτερο έγκληµα, γιατί δεν διδαχθήκαµε ποτέ ότι πά-
ντων χρηµάτων µέτρον άνθρωπος.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Άγγελο Κολοκοτρώνη Βουλευτή του ΛΑΟΣ.
Το λόγο η Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Λίτσα

Αµµανατίδου Πασχαλίδου, Βουλευτής Θεσσαλονίκης.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, επανέρχεται σήµερα στο Κοινοβούλιο το ζήτηµα της
λειτουργίας της ΔΕΘ, ένα ζήτηµα που απασχολεί τους τοπικούς
φορείς και τους κατοίκους του νοµού µου, του Νοµού Θεσσαλο-
νίκης. Οι ευθύνες για τη σηµερινή κατάσταση της ΔΕΘ βαραί-
νουν βεβαίως τόσο τη Νέα Δηµοκρατία όσο και το ΠΑΣΟΚ. Είναι
και τα δύο κόµµατα συνυπεύθυνα για το ολοένα και µεγαλύτερο

µαρασµό της ΔΕΘ.
Η δική µας θέση ως ΣΥΡΙΖΑ, έχει εκφραστεί κατ’ επανάληψη

και θέτει έναν κύριο στόχο για το µέλλον της ΔΕΘ: Να αποτελέ-
σει έναν κεντρικό δηµόσιο πυλώνα βιώσιµης ανάπτυξης για τη
βόρεια Ελλάδα και να συνδεθεί µε τις ανάγκες τόσο των µικρών
και µεσαίων επαγγελµατιών, των εργαζοµένων, όσο και µε τις το-
πικές κοινωνίες.

Προκαλούνε ερωτηµατικά οι φερόµενες δηλώσεις κεντρικών
στελεχών του ΠΑΣΟΚ ότι η µετεγκατάσταση στη δυτική Θεσσα-
λονίκη πρόκειται να ακυρωθεί. Αν το κυβερνών κόµµα έχει αλλά-
ξει στάση, οφείλει να δώσει ξεκάθαρες εξηγήσεις και σε µας και
στους κατοίκους του νοµού µας.

Η επιλογή του συγκεκριµένου χώρου προσφέρει µια σειρά
πλεονεκτηµάτων για τη βόρεια Ελλάδα. Το δηµόσιο αυτό κτήµα
βρίσκεται σε σηµείο µε προσβασιµότητα σε µικρή απόσταση από
το κέντρο της Θεσσαλονίκης -όπως και σε µια σειρά άλλων πό-
λεων- σε εγγύτητα µε ξενοδοχειακές µονάδες και πολιτιστικούς
χώρους. Ο χώρος αυτός, κατά κύριο λόγο, µπορεί να συντελέσει
στην αναβάθµιση και στην ανάπτυξη της δυτικής Θεσσαλονίκης
µέσω νέων αναπτυξιακών έργων, όπως είναι η επέκταση του
µετρό. Θα µου πείτε τώρα, χρήµατα δεν υπάρχουν και βλέπουµε
τις δυσκολίες. Αλλά εδώ θα πρέπει να µας απαντήσετε.

Χρειάζεται παράλληλα να τονισθεί ότι οι όποιες απαραίτητες
αναπλάσεις, θα σέβονται τις περιοχές ιδιαίτερου περιβαλλοντι-
κού χαρακτήρα και θα λαµβάνουν υπ’ όψιν τις ανάγκες των τοπι-
κών κοινωνιών, των επαγγελµατιών εκθετών και των επισκεπτών
των κλαδικών εκθέσεων. 

Προκύπτει, λοιπόν, ένα σοβαρό ζήτηµα γιατί µέχρι σήµερα
υπάρχει µεγάλη καθυστέρηση στη µετεγκατάσταση της ΔΕΘ.
Παρά τις διαβεβαιώσεις της Κυβέρνησης ενώπιον του Κοινοβου-
λίου την 1η Απρίλη ότι ο χώρος είναι καθορισµένος, πρόσφατα
ακούσαµε τις αιτιάσεις του Δηµάρχου της Θεσσαλονίκης, για
στέγαση ενός τµήµατος των εγκαταστάσεων, ίσως και του νέου
συνεδριακού κέντρου, εντός του Δήµου της Θεσσαλονίκης. Και
τώρα τις τελευταίες µέρες βεβαίως τα στελέχη του ΠΑΣΟΚ µε
διαρροές και δηλώσεις αφήνουν να εννοηθεί ότι η µετεγκατά-
σταση θα ακυρωθεί.

Τι εξυπηρετούν αυτές οι παλινδροµήσεις; 
Ο σηµερινός χώρος στέγασης της ΔΕΘ χρειάζεται να αξιοποι-

ηθεί προς όφελος των Θεσσαλονικέων. Για µας το θέµα είναι ξε-
κάθαρο. Καµία µελέτη συµβούλων και εταιρειών που διέπεται
από κερδοσκοπικές λογικές και καθορίζεται από ιδιωτικοοικονο-
µικά κριτήρια, δεν θα δώσει πραγµατική λύση στις ανάγκες των
πολιτών της Θεσσαλονίκης και δεν θα προωθήσει την πραγµα-
τική δηµόσια ανάπτυξη.

Η εµπειρία σ’ αυτήν τη χώρα µάς δείχνει ότι οι µεγάλες ιδιωτι-
κές επενδύσεις είτε στον κατασκευαστικό τοµέα είτε στον ανα-
πτυξιακό δεν προηγούνται µε κίνητρο την ευηµερία του
πληθυσµού και την προστασία του περιβάλλοντος. Προωθούνται
για τα κέρδη των µεγαλοεπενδυτών. 

Ποιες είναι οι συγκεκριµένες προτάσεις της Κυβέρνησης και
των συναδέλφων της Νέας Δηµοκρατίας που κατέθεσαν την επε-
ρώτηση; Ποιο ακριβώς είναι το επίδικο για τη Διεθνή Έκθεση
Θεσσαλονίκης; Η ένταξη του κατασκευαστικού και αναπτυξιακού
µοντέλου σε επενδύσεις τύπου «fast track»; Αυτό είναι το όραµά
σας; Παράλληλα µε το ξεπούληµα του δηµόσιου πλούτου µήπως
επιδιώκετε και την απόλυτη ιδιωτικοποίηση της ΔΕΘ; Την άνευ
όρων παράδοση της Έκθεσης στο µεγάλο κεφάλαιο; Ποιο είναι
µε λίγα λόγια το αναπτυξιακό σας όραµα; Η ανάληψη της κατα-
σκευής του νέου εκθεσιακού και συνεδριακού κέντρου από ιδιώ-
τες που θα εκµεταλλεύονται εµπορικά το χώρο για τα επόµενα
εκατό χρόνια; Και τι προτείνετε για τον υπάρχοντα χώρο; Μήπως
την ανέγερση κανενός Mall στο κέντρο της Θεσσαλονίκης; Αν
αυτό εννοείτε ανάπτυξη, εµείς διαφωνούµε κάθετα. 

Η θέση του ΣΥΡΙΖΑ είναι σαφής. Ο χώρος που σήµερα στεγά-
ζεται η ΔΕΘ πρέπει να αποδοθεί στη κάλυψη των πραγµατικών
αναγκών των πολιτών της Θεσσαλονίκης και όχι στα ιδιωτικά
κέρδη. Και τι σηµαίνει αυτό; Τη µετατροπή του µαζί µε το 3ο
Σώµα Στρατού και το 424 Στρατιωτικό Νοσοκοµείο, το οποίο έχει
µετακινηθεί βεβαίως, όπως εδώ και πολλά χρόνια, άλλωστε, ζη-
τούν οι περισσότεροι φορείς της πόλης σ’ ένα µητροπολιτικό
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πάρκο και χώρο πρασίνου, διατηρώντας µόνο τα απολύτως απα-
ραίτητα κτήρια ή αυτά που έχουν βαρύνουσα σηµασία όπως το
Αλεξάνδρειο Αθλητικό Μέλαθρο. 

Το κέντρο της Θεσσαλονίκης ασφυκτιά από τις αυθαιρεσίες
και την τσιµεντοποίση όλων των προηγούµενων δεκαετιών. Η δη-
µιουργία χώρων πρασίνου είναι απαραίτητη και θα έπρεπε να
είναι αυτονόητη και για εσάς ειδικά εφόσον υποστηρίζετε ότι εν-
διαφέρεστε για την ποιότητα ζωής των κατοίκων και για το µέλ-
λον των νέων γενεών αυτής της πόλης. 

Κύριοι συνάδελφοι, το τελευταίο διάστηµα γίναµε µάρτυρες
σοβαρών κατηγοριών και αλληλοκαταγγελιών µεταξύ των µελών
των προηγούµενων διορισµένων από τα κόµµατα εξουσίας, διοι-
κήσεων του Οργανισµού της ΔΕΘ. Οι διορισµοί ωστόσο των δι-
οικήσεων, µε βάση στενά κοµµατικά συµφέροντα είναι
αποτέλεσµα της πρακτικής και των δυο κοµµάτων που κυβέρνη-
σαν αυτόν τον τόπο. Η έρευνα για τη διαφάνεια των διοικήσεων
της ΔΕΘ πρέπει να διενεργηθεί σε βάθος χρόνου. 

Εδώ, χρειάζεται να επανεξεταστούν δυο βασικά σηµεία για τη
λειτουργία της ΔΕΘ. Κατά πρώτον, η µορφή διοίκησης του Ορ-
γανισµού. Εµείς τονίζουµε ότι θα πρέπει να αλλάξει ο σηµερινός
χαρακτήρας της ΔΕΘ ως ΑΕ και να υπάρξει συνδιοίκηση εµπλε-
κόµενων φορέων και κοινωνικών εταίρων όπως ο ΟΡΘ, ΤΕΕ,
ΟΤΑ, Επαγγελµατοβιοτεχνικά Επιµελητήρια και γιατί όχι και ο
ΕΟΜΜΕΧ που θέλετε να τον κλείσετε -και για τον οποίον είχα το
πρωί την επίκαιρη ερώτηση- ώστε να επιτευχθεί ο ουσιαστικός
αναπτυξιακός ρόλος του εκθεσιακού χώρου διασφαλίζοντας
ταυτόχρονα τις εργασιακές σχέσεις των εργαζοµένων και τη δια-
φάνεια του φορέα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κατά δεύτερο λόγο και ίσως σηµαντικότερο, πρέπει να εξα-
σφαλίσουµε το δηµόσιο χαρακτήρα του Οργανισµού ως βασικό
µοχλό ανάπτυξης της ευρύτερης περιοχής. Είµαστε ριζικά αντί-
θετοι µε τις ΣΔΙΤ και τις «fast track» επενδύσεις που υποθηκεύουν
το µέλλον του ελληνικού λαού. Θεωρούµε πως τα έργα που θα
γίνουν, θα πρέπει να είναι µε µέριµνα και η υλοποίηση του κρά-
τους µε διαφανείς, αξιοκρατικές και προς το κοινωνικό όφελος
διαδικασίες και όχι ιδιωτικών κατασκευαστικών οµίλων. 

Αγωνιζόµαστε ώστε να ξεφύγει η ΔΕΘ από τη σηµερινή µιζέρια
στην οποία την έχουν φέρει ΠΑΣΟΚ και Νέα Δηµοκρατία. Θέ-
λουµε να αποτελέσει ένα γεγονός που θα λειτουργεί ως όχηµα
για την εξωστρέφεια των επιχειρήσεων ειδικά των µεταποιητικών.
Την οραµατιζόµαστε ως βήµα γόνιµου διαλόγου για το µέλλον
µας για το περιβάλλον γενικά, για τα δηµόσια αγαθά όπως το
νερό και η ενέργεια, για την κλιµατική αλλαγή. 

Οραµατιζόµαστε τη ΔΕΘ ως ένα διεθνές γεγονός το οποίο θα
αποτελεί φόρουµ για την ανταλλαγή απόψεων σε διεθνή προβλή-
µατα, στα  οποία θα αναδεικνύεται η ανάγκη για µια καλύτερη
ποιότητα ζωής για όλους, όπου το χρηµατικό κέρδος δεν µπορεί
να υπερτερεί των ανθρώπινων αναγκών, για αλληλεπίδραση µε
το φυσικό περιβάλλον. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το επαναληπτικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τέλος, η ΔΕΘ θα πρέπει να είναι το όχηµα για την πράσινη οι-
κονοµία, όχι ως πολιτικής ευχής, αλλά ως βάθρου για την πραγ-
µατική βιώσιµη ανάπτυξη όπου θα συζητούνται σύγχρονα θέµατα
και θα λαµβάνονται αποφάσεις οι οποίες θα προωθούνται στα
αρµόδια όργανα.

Οραµατιζόµαστε τη ΔΕΘ ως ένα ανοιχτό κύτταρο στο οποίο
οι κοινωνικές οµάδες θα αναδεικνύουν τα προβλήµατά τους ως
ένα πεδίο πολιτισµού και αληθινής ανάπτυξης µε γνώµονα, επα-
ναλαµβάνω, το δηµόσιο συµφέρον.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε την

κ. Πασχαλίδου, από τον ΣΥΡΙΖΑ.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας, κ.

Σταύρος Καλαφάτης, ολοκληρώνει µε τη δευτερολογία του και
ακολουθεί ο Υπουργός, για το κλείσιµο της σηµερινής επίκαιρης
επερώτησης.

Κύριε Καλαφάτη, έχετε το λόγο για έξι λεπτά.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Θα ήθελα να κάνω µια αναφορά σε σχέση µε τα οικονοµικά,
κύριε Υπουργέ, δηλαδή όσον αφορά την οικονοµική δυνατότητα
να προχωρήσει το project. 

Μια πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας, η οποία, όπως και πολ-
λές άλλες υιοθετούνται καθυστερηµένα από την Κυβέρνηση,
ήταν και η µείωση της εθνικής συµµετοχής όσον αφορά το ΕΣΠΑ,
να υπάρξει, δηλαδή, ένας εµπροσθοβαρής επαναπροσδιορι-
σµός, όσον αφορά τα χρήµατα που θα πάρουµε, να µειωθεί η
εθνική συµµετοχή στο πρώτο χρονικό διάστηµα και να ανατεθεί
αργότερα. Διαβάζουµε σύµφωνα µε τον Υπουργό ότι κάτι τέτοιο,
επιτέλους, επιτυγχάνεται.

Πρώτον, θα πρέπει να δείτε, εφόσον υπάρχει πραγµατικά πο-
λιτική βούληση, όπως δεσµεύεστε εδώ, για να προχωρήσει γρή-
γορα το project µέσα απ’ αυτήν τη διαδικασία που τώρα
βρίσκεται σε εξέλιξη, να δεσµευτούν χρήµατα µέσα από αυτήν
την πρωτοβουλία, για να έρθουν και να αξιοποιηθούν στο project
της Θεσσαλονίκης. Άλλωστε, υπάρχουν έργα που προχωρούν.
Εδώ στην Αθήνα έχουµε παραδείγµατα: τη διπλή ανάπλαση, τη
δηµιουργία σταθµών του µετρό. Αν υπάρχει πραγµατικά η βού-
ληση, µπορεί να δούµε κάτι. 

Δεύτερον, οι εξετάσεις της Κυβέρνησης σε σχέση µε τη Θεσ-
σαλονίκη είναι καθηµερινές και δύσκολες, κύριε Υπουργέ. Θα
πρέπει να σας πω ότι µέχρι στιγµής, δεν τα πάτε καλά ως Κυβέρ-
νηση. Η Κυβέρνηση αποτυγχάνει οικτρά, παίρνει κάτω από τη
βάση όσον αφορά τις επιδόσεις της και την απόδοσή της σε ζη-
τήµατα που αφορούν την πόλη. 

Αυτό έχει να κάνει και µε σύγχυση και µε παλινωδίες και µε
αβελτηρία γενικότερα σ’ ό,τι αφορά τα έργα της Θεσσαλονίκης.
Εδώ και είκοσι δύο µήνες, δεν έχει επενδυθεί ούτε ένα ευρώ σε
ζητήµατα αναπτυξιακά ή λειτουργικά της Θεσσαλονίκης. Απενα-
ντίας, έχουν επενδυθεί πάρα πολλές κορώνες και εξαγγελίες.
Δεν είναι µονάχα αυτό. 

Έρχονται πολλοί Υπουργοί στη Θεσσαλονίκη τους τελευταί-
ους είκοσι µήνες, εξαγγέλλουν, µιλάνε και είναι φανερό ότι δεν
υπάρχει κανένας στοιχειώδης συντονισµός, όχι σ’ αυτά που κά-
νουν, ούτε σ’ αυτά που λένε µεταξύ τους.

Αναφέρω χαρακτηριστικά, κύριε Υπουργέ, τις δηλώσεις και τις
τοποθετήσεις Υπουργών, για την ανάπτυξη της Θεσσαλονίκης,
όχι για ένα απλό project. Ερχόταν ο κ. Ρέππας, µέχρι πρότινος
Υπουργός Μεταφορών και Υποδοµών, έκανε µια εξαγγελία και
παρουσίαζε ένα µεγάλο «master plan» για τις µεταφορές στη
Θεσσαλονίκη, µε χάρτες που έπιαναν ολόκληρο το πολεοδοµικό
συγκρότηµα της πόλης. Έκανε την αναφορά και εξαγγελία για
τη γέφυρα -αυτό που εγώ ονοµάζω γέφυρα αλά Σαν Φραντσί-
σκο- να ενωθεί το Καλοχώρι µε το Αγγελοχώρι, ιδέα που παρου-
σιάστηκε το ’65 για τη Θεσσαλονίκη και που φυσικά, θέλει
εκατοντάδες εκατοµµύρια για να αξιοποιηθεί. Κάθονται οι Θεσ-
σαλονικείς και ακούνε το «master plan» των µεταφορών και
ακούνε για γέφυρες που ενώνουν το Αγγελοχώρι µε το Καλο-
χώρι, ενώ δεν έχουµε κάνει ένα έργο αξίας πέντε εκατοµµυρίων
ευρώ, για να µπορέσουµε να δώσουµε µια δίοδο για την περιφε-
ρειακή οδό, µια είσοδο, µία έξοδο, µικρά πρακτικά έργα που θα
διευκολύνουν την καθηµερινότητα των Θεσσαλονικιών.

Έρχεται µετά η κ. Μπιρµπίλη, η αρµόδια, µέχρι πρότινος,
Υπουργός Περιβάλλοντος. Εξαγγέλλει ένα µοντέλο της «κλει-
στής πόλης», όπου θα πρέπει το κέντρο να µην είναι προσβάσιµο
σε ΙΧ, µονάχα σε µέσα µαζικής µεταφοράς, λες και δεν γνωρί-
ζουµε ότι η πόλη έχει χτιστεί µε τέτοιο τρόπο, που δεν µπορεί να
γίνει ένας τέτοιος σχεδιασµός αν δεν υπάρχει µια πραγµατική
µελέτη και µας παρουσιάζει ένα κείµενο-ατζέντα «Θεσσαλονίκη
2012» -αντίστοιχο παρουσιάστηκε και για την Αθήνα µε άλλο µο-
ντέλο βεβαίως - και ξαφνικά λύσαµε το πρόβληµα της πόλης. 

Το ρυθµιστικό σχέδιο -ενώ είναι στα συρτάρια σας και είναι
έτοιµο από το 2009- παρουσιάζεται µε καθυστέρηση δεκαπέντε
µηνών µετά από την παρουσίαση του «master plan». Θα έπρεπε
πρώτα, να έχουµε το ρυθµιστικό σχέδιο Θεσσαλονίκης και πάνω
σ’ αυτό να γίνει οποιοσδήποτε σχεδιασµός και για τις µεταφορές,
βεβαίως και για άλλα πολύ σηµαντικά ζητήµατα. Πρώτα παρου-
σιάζεται ένα master plan και µετά παρουσιάζεται ένα ρυθµιστικό. 

Και έχουµε ξαφνικά και τον µέχρι πρότινος Υφυπουργό, τον κ.
Βούγια, να µιλάει για ακτοπλοΐα, για καραβάκια -θετικό ως συ-
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µπληρωµατικό µέσο µεταφορών, αλλά δεν είναι αυτό που λύνει
φυσικά το συγκοινωνιακό πρόβληµα της πόλης- και βεβαίως και
για τραµ µέσα στο κέντρο της πόλης, µέσα στη Βασιλίσσης
Όλγας και να εκπονεί µελέτες, χωρίς να είναι ενταγµένες σ’ ένα
τουλάχιστον εκ των δύο σχεδίων που εκπονήθηκαν ή παρουσιά-
στηκαν από τον κ. Ρέππα ή από την κ. Μπιρµπίλη.

Βέβαια, έχουµε και τον άλλο κύριο Υφυπουργό, τον κ. Μα-
γκριώτη –και οι δυο ήταν µέχρι πρότινος στο ίδιο Υπουργείο- να
µας µιλάει για το Μετρό, το οποίο καθυστερεί και να µην µας λέει
κουβέντα για τη δέσµευση που είχε κάνει προεκλογικά για τη µε-
ταφορά της διοίκησης του Μετρό στην Θεσσαλονίκη.

Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν, ότι µε µια τέτοια παρουσία της Κυ-
βέρνησης από Υπουργούς µε επίσηµες εξαγγελίες σε βασικά ζη-
τήµατα που αφορούν την ανάπτυξη της πόλης, δεν µπορεί να
εδραιωθεί η αξιοπιστία από την πλευρά της Κυβέρνησης, µε δε-
δοµένο βεβαίως, το γεγονός ότι δεν έχει γίνει ούτε ένα έργο και
δεν έχουµε δει απτά δείγµατα γραφής.

Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν, ότι ναι µεν είµαστε ικανοποιηµένοι
από τη δέσµευση τουλάχιστον, ότι ισχύει η πρόθεση της Κυβέρ-
νησης για τη µετεγκατάσταση της ΔΕΘ στη δυτική Θεσσαλονίκη.
Ξέρετε όµως, πρέπει να είµαστε καχύποπτοι, γιατί σε δυο µήνες
πάλι, ο κύριος Πρωθυπουργός θα έρθει λόγω της Διεθνούς Έκ-
θεσης Θεσσαλονίκης στην πόλη. Βέβαια, δεν θέλουµε να είναι
αυτή η πίεση είτε για το διορισµό της διοίκησης είτε για να τρέ-
ξουν πέντε πράγµατα. Το γεγονός είναι ότι πρέπει να έρθει ο
Πρωθυπουργός και θα πρέπει να έχει κάτι να πει. 

Κλείνοντας, λοιπόν, θέλω να σας επιστήσω την προσοχή. Και
βλέπετε και το ύφος και τον τρόπο µε τον οποίο έγινε σήµερα η
συζήτηση. Η συζήτηση έχει σαν στόχο να προωθήσει ζητήµατα
της Θεσσαλονίκης. Πρέπει όµως, η Κυβέρνηση να βάλει τα δυ-
νατά της, για να αποδείξει ότι όχι µονάχα µιλά, αλλά και πράττει.
Αυτό είναι ένα στοίχηµα, το οποίο οφείλετε να το κερδίσετε εσείς
σαν Κυβέρνηση. Εµείς είµαστε εδώ, για να επισηµαίνουµε και
εποικοδοµητικά ασκώντας κριτική, να µπορέσουµε να βοηθή-
σουµε στην προώθηση ζητηµάτων που αφορούν την πόλη. 

Εύχοµαι µέσα από την καρδιά µου, παρ’ όλο που τα δείγµατα
µέχρι στιγµής δεν είναι θετικά, να δω στην πράξη να γίνονται
πράγµατα για την Θεσσαλονίκη, πράγµατα που θα βοηθήσουν,
είτε την ενίσχυση της αναπτυξιακής της προοπτικής, είτε την πιο
εύρυθµη λειτουργία της πόλης στην καθηµερινότητά της. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Σταύρο Καλαφάτη, που µας απέδειξε πώς σε µια πολιτική
µονοµαχία µιας επίκαιρης επερώτησης γίνεται ένας πολιτισµένος
πολιτικός διάλογος αξιώσεων. 

Το λόγο, για να ολοκληρωθεί η επίκαιρη επερώτηση της Νέας
Δηµοκρατίας σχετικά µε τη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης, έχει
ο αρµόδιος Υπουργός ο κ. Σωκράτης Ξυνίδης, Υπουργός Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε. Θα είµαι πολύ σύντοµος. 

Θα θίξω µερικά ζητήµατα που άκουσα µετά την πρώτη µου
οµιλία. Νοµίζω ότι δεν είναι πολλά αυτά στα οποία θα αναφερθώ. 

Κατ’ αρχάς, τέθηκε το ζήτηµα της διάσπασης, γεωγραφικά,
του συνεδριακού κέντρου από το εκθεσιακό κέντρο. Αυτό ξέρετε
καλά, ότι ξεκίνησε ως προβληµατισµός σε σχέση µε τη θέση του
αεροδροµίου. Δηλαδή, µπήκε ένας προβληµατισµός τού κατά
πόσο µπορεί ένα εκθεσιακό κέντρο να είναι τόσο µακριά από ένα
αεροδρόµιο. Σε σχέση µε τη χωροθέτηση, ξέρετε ότι ένα βασικό
σηµείο αναφοράς ήταν το ζήτηµα του µετρό. Δηλαδή, του πώς
προοπτικά θα µπορέσουν να συνδεθούν αυτές οι κοιτίδες που
κυρίως, θα αναφέρονται σε ξένο κόσµο που θα έρχεται, µε αυτές
τις βασικές υποδοµές µεταφοράς. 

Εκλαµβάνω τις όποιες διαφορετικές απόψεις ακούγονται. Και

βεβαίως, δεν είχε µειωτικό χαρακτήρα αυτό που είπα. Κακώς το
εννόησε έτσι, ο κ. Κολοκοτρώνης. Αυτό έχει να κάνει, αν θέλετε,
µε το σύνθετο του όλου προβλήµατος. Δηλαδή, όταν πας να κά-
νεις ένα τόσο βασικό έργο για µια πόλη, η οποία κατά βάση δεν
ακολούθησε ένα ορθολογικό µοντέλο στην ανάπτυξή της, σί-
γουρα η κάθε προτεινόµενη λύση έχει τα υπέρ και τα κατά της.
Άλλωστε, αν δεν ήταν έτσι, πιστεύω ότι θα είχε καταλήξει πολύ
πιο µπροστά όλο αυτό το θέµα. 

Άρα το ζήτηµα της διασύνδεσης των υποδοµών µεταφοράς
µαζί µε το συνεδριακό και το εκθεσιακό κέντρο είναι ένα κοµβικό
θέµα και νοµίζω ότι θα αποτελέσει και ένα κοµβικό θέµα της µε-
λέτης, η οποία πρόκειται να εκπονηθεί για να δώσει απαντήσεις. 

Αν θέλετε να σας πω και µια σκέψη που νοµίζω ότι έχει ενδια-
φέρον, είναι ότι για να µπορέσουµε να δηµιουργήσουµε κίνητρα
για την ανάπτυξη και των συγκοινωνιών, αλλά και για τη χωρο-
θέτηση, θα πρέπει να δούµε και δράσεις που άπτονται οικονοµι-
κού ενδιαφέροντος, όπως οι εµπορικές δραστηριότητες και η
επαγγελµατική στέγη. Βέβαια, αυτά προϋποθέτουν και άλλα
πράγµατα και άλλη δουλειά σε βάθος και της µελέτης και ενδε-
χοµένως, του έργου. Σίγουρα, όµως, αυτό θα µπορούσε να απο-
τελέσει ένα πολύ δηµιουργικό πεδίο δηµόσιας συζήτησης,
πράγµα που νοµίζω ότι υπάρχει η δυνατότητα να γίνει. 

Είναι γεγονός ότι ο θεσµός των παραδοσιακών εκθέσεων έχει
πλέον αλλάξει και δεν είναι αυτό που ήταν. Υπάρχει προβληµα-
τισµός σε όλες τις παραδοσιακές εκθέσεις, ακόµη και σε πολύ
πιο προχωρηµένες από τη δική µας της Θεσσαλονίκης. 

Είναι και το διαδίκτυο πλέον, το οποίο προβάλλει άλλες µορ-
φές προώθησης και προβολής προϊόντων. 

Ποιο ήταν το χαρακτηριστικό όµως, που πάντα είχε αυτή η Έκ-
θεση; Και µιλώ αν θέλετε και λίγο βιωµατικά, ότι περιµέναµε να
πάµε στη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης για να δούµε καινούργια
πράγµατα, για να δούµε πράγµατα που έρχονται από το µέλλον.
Νοµίζω ότι η γοητεία της Έκθεσης, πέρα από τις εµπορικές συ-
ναλλαγές, ήταν αυτό. 

Άρα νοµίζω ότι αυτή η -αν θέλετε- βιωµατική µας σχέση µε την
Έκθεση µάς δίνει και την προοπτική για το µέλλον. Θα πρέπει να
καταφέρουµε να διασυνδέσουµε, όπως είπαµε, τη Θεσσαλονίκη,
πόλη καινοτοµίας, µε την Έκθεση και τα καινοτόµα και καινούρ-
για προϊόντα και ανακαλύψεις ή προσεγγίσεις, που θα πρέπει να
παρουσιάζονται σε αυτήν και να προκαλούν µε αυτόν τον τρόπο
το ενδιαφέρον και του κοινού, αλλά γενικότερα και του εµπορι-
κού κόσµου. Αυτό µπορεί να είναι ένα γενικό περίγραµµα, µια γε-
νική κατεύθυνση, που βεβαίως, µέσα από όλη αυτήν τη
συζήτηση, στην πορεία για τη µετεγκατάσταση και τη νέα δοµή
της Έκθεσης, θα είναι σίγουρα ένα πεδίο δηµόσιας συζήτησης,
όπου ο καθένας έχει να προσφέρει τη σκέψη του και την εµπειρία
του.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

πολύ, κύριε Υπουργέ, για την επιβεβαίωση αυτού του duel ευγε-
νούς πολιτικού ήθους και λόγου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της υπ’ αριθµόν 47/29/16-5-2011 επίκαιρης επερώτη-
σης των Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας προς τον Υπουργό
Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε τη Διε-
θνή Έκθεση Θεσσαλονίκης (ΔΕΘ).

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 14.28’ λύεται η συνε-

δρίαση για τη προσεχή Δευτέρα 18 Ιουλίου 2011 και ώρα 18.00’
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο:
α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση της υπ’
αριθµ. 49/30/18-5-2011 επερώτησης, σύµφωνα µε την ηµερήσια
διάταξη που έχει διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                                                 ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ       


